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E X E C U T I V E 

TUESDAY, APRIL 25, 1978 

House of Representatives, 

Subcommittee on the Assassina-' 
tion·. of .John F.. Kennedy, of: 
,~he,. .S.el~ct· CommitteE! o%1·,_ ... , .. ·. 
Assassinations, 

Washington, D. c. 

:c• _ .. :.The subconmj,ittee met, pu:r;:~.~ant to notice, at 11:05 a.m., 

n .. r' 
'' 

·, -.~. 

in room 2200, Rayburn House Office Building, the Hon. Richards~n 
• ' l• ' • ' ·. I ; •• ' ..,_ 'It, ~ 

:..: :: Preyer .. (chairman of' the subcomffiittee) presiding. 
\i 

jj 

r ~ il 

'· li 

" il 
,, !! 

!: ., 

Present: Representatives Preyer, Dodd arid Devine. 

Staff Members Present: M. Goldsmith, E. Berning, 

Hardway, J. Blackmer, W. Triplett, E. Lopez and G. Fonzi. 

Mr. Preyer. The committee·will resume its hearing. 

Mr. Phillips, thank you for being here today .. I know 

:: 
:~. !l that it was an inconvenience to you and we appreciate your 

,. 
;j 

! ·~ n working ou.t your schedule so you could be here. 
i! 

Mr. Phillips. Yes, sir. 

Mr. Preyer. We will ask you to be sworn, sir. 

Do you solemnly swear that the evidence you will give to 

the committee will be the truth, the whole truth and nothing 

but the truth, so help you God? 

Mr. Phillips. I do. 

~~~:a~~~ ~:l" 
..:~.~c~:·;::_:.;c~i'-1 RS:?:.:.·~-::'T~:·i:~ ·.:~·:Jf.t; 
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i! TESTIMONY OF DAVID ATLEE PHILLIPS 
i! 
!I 

1. II 
il 
I' 

3 q 
h ,, 
!i 

:!. 
d 
'I I, 
If 

Mr. Preyer. Thank you, Mr. Phillips. 

' I believe you have been given a copy of the rules of the 

committee. 
I' ,, 

5 'I ,, 
!l Mr. Phillips. Yes, sir, I have~ 
d 

·:; H 
I' ,I Mr. Preyer. At this time I will give a brief statement 
II 

7 

II 
concerning the subject of the investigation which we give to 

8 !! 
" II every witness. 
" ll 
II 

9 !I 
" 'i 
I· ·I 

r t"' il '" ,, 

House Resolution 222 mandates the committee to conduct 

a full and complete investigation and study of the circum-
'I 
il 

i 1 !I 
II 
I' .I 

stances surrounding the assassination and death of President 
H 

1:?. 'I 
!i 
il ,, 

John F. Kennedy in det~rmining whether the existing laws of 

13 'I 
li 
:I 

the United States concerning the protection of the President 

" :i 
i,l ., ,_ •I 

'I 

~ ! 
and the investigatory jurisdiction and capability of agenci€s 

:i 
, - :: and: .departments are adequate in their provisions and enforce-

:i 
:s \! rnent and whether there was full ·disclosure of evidence and 

:i 
ii 

17 i\ information among the agencies and departments of the United 

;:.~ ll States Government and whether any evidence or information not 
II 

:s· !! in the possession of an agency or department would have been 
q 
;j 

2C' II of assistance in investigating the assassination and why such 

:i information was not provided or collected by that agency or ,, 
" 'I 

:! department and to make 
!i 
•i 

2J 'i Select Committee deems 
:! 

recommendations to the House.if the 

it appropriate for the amendment of 

:...: !l existing legislation and the enactment of new legislation. 
!! 

The Chair will recognize Mr. Goldsmith for the beginning 
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I of the questioning. 
i 
II 
ll Mr. Goldsmith. 

3 

Thank you, Mr. Chairman. 
-i! 

It 

II 
Mr~ Phillips,:£oi·the record'would you state your full 

I name and address,_ please. 
I 

i, 
I. 

i Mr. Phillips. David Atl~~!Phillip~, 
i 

~~------~-ethesda, Maryland, 20034. 

II 
il 
il 

"" 
II 
il 
li 
!i 

Mr. Goldsmith. 

of the CIA? 

Mr. Phillips. 

Mr. Goldsmith. 

Mr. Phillips, are you a former employee 

Yes, I am. 

'tiiJould you give the committee a s;ummary 

!I of the positions that you held while you were at the agency? 

.![ 
I was recruited by the CIA as a part time 

lj 
!. 
" fi 
il 
!i 

II ,, 
" I 

! 

! 
II 

il 
il :, 
:! ,, 
r 
I 
I 
I 

i 

Mr. Phillips. 

assistant in 1950 in Chile where I was a newspaper.man. I 

continued in that capacity for some four years and became a 

full time intelligence officer in 1954 

In 1955 and 1956 I was in Cuba. 

In 1957 and 1958 

In 1959 and 1960 I was in Cuba again. 

During the remainder of 1960 and 1961 I was in the 

.. 
· \ Washington task force which worked on the Bay of Pigs opera-

II 
i! tion. 
ii 
I! 

i! 
In late 1961 I was assigned to Mexico City. 

'i 
23, !i 
~------------------------------------~ 

In early 1965 I became the Chief of Station~------~ 

!I 
.:.:: :; I returned to vlashington in 1967 and became the Chief of 

~ ! 
li 
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Cuban Operations for the CIA through 1969. 

2 

' 

·' .. 
"' :: 5 
"" 

In 1971 I went to where I was Chief of Station. 
"' I 
"" 6 ~.., In mid 1973 I was returned to Washington·to become the 

"' c 7 "' 
Chief of the Western Hemisphere Division of the CIA. 

: 

"' a c Mr. Goldsmith. When did you retire ·from the agency? 
c 
N 

(.J 9 Mr. Phillips. On the 9th of May 1975. 
0 

. ,, 
!W Mr. Goldsmith. Are you affiliated with the Retired 

0 
:-
S:2 

l i f-' Intelligence Officers Association? 
'."l 
!:...: 

12 ...;. Mr. Phillips. Yes~ I am the founder of that organiza-. 
\~· 

:z .... l:J ,.. tion. 
.... 
~ l<! Mr. Gol'dsmith.· · Ar.e you ·the.president of that organiza-
.,. 
.;:,. 
;...; 
:- i5 c:: tion? 
9 

c:: 16 

_, ... 
M;r:. ~hil,l.ips·;. I' ani sqrry ,- :s,ir_· •. 

::;; 

U1 17 Mr.· "Goldsrni th •· Are you presently the president of that 
~ . . ~ . 

' . 
-:...: l8 organizatior;t? 
:-
(...!1 

!9 Mr. Phillips. No, I am not th~ president. I am a member .- <~ 

r. 
C' 20 ,.., of the board of directors. 

'2 ! Mr. Goldsmith. Would you explain to the committee what 

~~ the purpose of that association is? 

2:3 Mr. Phillips. In 1975 I was personally concerned about 

~' 
...;.~ what I thought was happening to the U. s. intelligence 

.. ~ community. The clandestine operator is perhaps the only 
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5 

American that does not have a constituency and so I decided 

;l 

to form an organization of former intelligence men .and women 
.I 

I! 
3 

II 
from all services to try to play some sort of constructive 

d. " !I 
:i 

role in the deliberations of intelligence in the f-uture.· 
. '•.· 

it 

5 ii Mr. Goldsmith~ r1r. Phillfp.s, have you spoken to anyone 

II 
6 il at the agency in reference to your testimony today? 

Mr. Phillips. _ Have . I ·.spoken: about my testimony today 7

11 

:; il with anyone at the agency? One person, Mr. Robert- Shaw., 
!I 
ii 
'I 

9 !I because be;fore I knew I was going to be asked here we ·had 

ii 
10 !I plans;·_:t:o ·haye' lunch together and I told him that I .had been 

1 ! . . il _asked :t2' 5~111e down here ~nd .we decided· that we would not have j · 
w •' ·. 

12 ii'·on the·:~.;agenda ~ni' di~cu~sib~ o{' what we talk. about down here 
!I' 

13. \l _and· we ;di-<;1. n·ot ~ ,. 
:1 . 

l! il Mr. Goldsmith. So you in.noway discussed what you 
,-:. il 

~ 15 jj thought might have been the substance of your t~stimony here 
2 
~ . -

i 
! 
I 

today?. i 

Mr. Phillips. Absolutely not. 

Mr. Golqsmith. And other than Mr . .Shaw. there .was no ·one 

at th• agency th~t you spoke to in reference to your testimonyt 
! 
i 

Mr. Phillips. No. 

Mr. Goldsmith. At this time I would ask the clerk to 

:l 
show Mr. Phillips Exhibit 94. This is a letter from the. 

2J fJ Acting Director of this committee to the chairman· o:f 'this 
:! 

:-~ il committee. Would you please read tha.t exhibit. 

:: ~· Mr. Phillips. Yes. 
:! 

;j 

l! 
[~ 
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1\ Mr. Goldsmith. You have read the letter? 
lj 

2 II Mr. Phillips. I have, sir. 
!j 

3 II Mr. Goldsmith. And do you \1%\derstand the letter? 
I 

Mr. Phillips. I understand it. It gives me complete 

5 freedom to discuss things despite my secrecy with the agency. 

ll 
o II 

rl 

Mr. Goldsmith. So that you would be obliged ~o testify 

! 
7 ! fully and truthfully before this committee. 

i 

i 

~ !t 
ii 
" " '1 !! 
" 'I 

Mr. Phillips. Absolutely. 

Mr. Goldsmith. Mr. Phillips, is it true that,it is 
',.l l 

li 
i• 

10 :1 agency policy for ca·se officers, for example, to he~.ve 
!J 
" il 11 'I 
li 

~ _, II 
I;. r 

! 
' 

pseudonyms? 

Mr. Phillips. 

i3 a pseudonym. 
\I 

il 
!:.!. !j 

il 
Mr. Goldsmith. 

Yes. Of course all case offic~rs have 

Will you explain to the committee what 

15 i! the purpose of that pseudonym would be? 
" lj 

Mr.· Phillips. A pseudonym is used so that on records .. !I 
"' II 

II 
17 il such as pay papers, all sorts of records that go bC~.ck and 

,, 
18 \i forth in a {?Q;~h in cable traffic you can refer to a person 

l9 il without actually· using his true name. It is a registered 
!I . 

20 Jl thing that a person keeps throughout his career un~ess for 

!1 some reason it.is blown, unless it becomes known p~blicly, 

:; i :; n 

:I 
:; 

which case the pseudonym is changed. 

Mr. Goldsmith. Would the pseudonym also be used by a '.;. 

:4 il case officer when the case officer contacts an age~t? 
il 

Mr. Phillips. Very rarely. I don't know that anyone 
';i 

.,.. 1' 
.• j\f 
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tl ever did· it. 
il 

Case officers would not use a p·seudonym. A 

il pseudonym is always a first name, a middle initial and a last 
,, 
11 name. A pseudonym can be Jim Smith. 
I 

Mr. Goldsmith. So you would distinguish between a I 
I-

!i pseudonym and an operational a:t,ias, is that correct? 

!I 
'I ii Mr. Phillips. Absolutely. 

il 
lj 
II 
!I 

Mr. Goldsmith. 

!\ at the agency? 
1l 
!i Mr. Phillips. 
!! 
!! il Choaden. 
q 
\! 

\I 
!I 
il 

II 
lj 
!I 
" n 

Mr. Goldsmith. 

~. Phillips~ 

Mr. Goldsmit-h. 

!i you recall? 
;i 

What was your pseudonym while you were 

I have two. My·last one was Michael c. 

And what was your earlier one? 

Paul D. Langevin. 
.. 

When did you as·sume the' -second oriei if 

!i 
!I ., 
ij 

Mr. Phiilips ~- · Oh,. I am g.o~rig ·to take a stab at this. .. 
.. • 

II 

\1 I don't really recall. 
il , .. 
!! M~·. Gpldsmith·~ -.Fi~e. ·: ~ po .yo!l t:eca'll which operational 
q ; , . -

\1 alia_ses you _~av~_ ~se~: i:_n ~~~ .. past~ •. :, 
! l • , • ; : ~: '"' • ••• •' . . -~ . " , 1: ' '•· I ·' 

II Mr. Phillips. · No';· :beca\ise ·'I -~"would guess that in 2 5 years 
li ' 
!i 
!I that I may have used 200 -- a hundred, say. 
!! 
:• 

: 1 :i 
,...r~. !f 

- :;:\.. ~---:--:-:~~ l,:,· 
.''·"').' ,f"; 

Mr. Goldsmith. Would it be_agency policy for an opera-

1f:-. · · :: tional alias to be registered? 
tu if 

"'1 ;i 1.- Mr. Phillips. Not necessarily formally. A pseudonym, 

., ' 'i 
..... t\ yes, is registered and you push the buttons and it comes out 

'I 
~· i\of a mc;achine. An alias.·might just go in the file~~ it might 

' . :: 

. ' ' . -.~ . 
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il 
iJ not necessarily be registered formally. 

2 

II 
3 il 

II 
'I !, 

Mr. Goldsmith. In which files would an· alias go into? 

Mr. Phillips. In the operational files. c; ·An officer 

i ll might use an alias on a one time basis and use the name Jim 
\I 

5 II Smith on a one time basis and it would only be. in that one 
I 
i 
I 
! 

6 :1 file. Some officers have a habit of using an alias over a 
II 
1

1

:1' . I 
7 period of time because it is something that they can remember. 1 

II ' ' I 

3 il I remember that I had one alias I used on more than one occa- I 

9 II sion which was the first name of one of my good friends in hig* 

~o !\ school and the last name of one of my good friends in high i 
'I t 
~ i : '. ~ . ' . . ~- . ;' l 

1 i fj school so "~taat .. I :could~ rf?IQ.ember. I 
l! 1 

12 i! Mr. Goldsmith. So· your te~timony then is that the agency I 
·-!! l 

i3 li does not have essential~y a r~gis:tered index of operational !i· ' . ' ., 
tl 

1:i !!.aliases, 
·I • . . 

is that.correct? . . ~·. ' 

ii ' 
' ·' ., ;, ~- '" 

, ~ :I ,_ . . , Mr. Phillips. If they do, I was not aware of it~ 
n ,, 

I:S !\ Mr. Goldsmith. And your testimony .. would be that to the 

17 j!' extent that there was any record of these aliases it would be 

18 i in the files. By, files do you mean files that were located in 
I 

19 the local station or at headquarters? 

Mr. Phillips; Both.. I think I should make it· clear th·at. 
I 
! 

21 i! in 
!i 

" 
the cases of aliases used by foreigners that probably those ! 

i ,, 
.I 

22 !! aliases go 
!! 

23 :; might be a 
!I ,, 

I 
into a central file. AKA, also known as, and there i 

! 

numberbut in the case of American staff officers 

:~ lj it might be in the file· in the station,. it might be in a file 
il ' 
!I i 

..:.:: il at the headquarters because the paper was d:uplicated. It migh~ 
~ ! :: 
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9 

jj be in both places. 
tl 
!J 

il 
/! 
rl 
11 

!I 
[! 
i\ 

II 
\! 
" p 

il 
:I 
I· d 
il 

il 
I! 
!j 
!i 
!I 
il 
:j 

!i 
:I 

II 

Mr. Goldsmith. Mr. Phillips, did you previously give 

testimony before this committee? 

Mr. Phillips. Yes, I did. 

Mr. Goldsmith~ Was that in November? November 27, 1976? 

Mr. Phillips.-- The .formal testimony before the chairman 

I believe was on a Saturday. I am not sure of the date. I 

also talked to the staff the day before. I remember it was 

the Thanksgiving holidays. 

Mr. Goldsmith. Was that in 1976? 

Mr. Phillips. Yes, it was. 

·Mr. Goldsmith. For purposes of review I would like to 

'I 
!1 go over with you and with the committee the substance of your 
li 
1i 
!! 
il 

i! 
! 

" 

testimony that day. 

First you g·ave testimony pertaining to the nature of the 
'i 
1
1 CIA's Mexico City station's surveillance and operations 
!i 
il against the Soviet".·aDd Cuban embassies and consulates specif-

il ically with regard to their photo surveillance operation and 
!t 
i! the wiretapping operations. . Do you recall giving testimony 
!I 
:I 

\! to this effect? 

i! Mr. Phillips~··' I did to the extent that I was aware of 

\the details but cert•inly I didn't talk about it. 
i 

I! 

1J Mr. Goldsmith. Understood. And at that time you also 

:~ !i gave testimony regarding the-procedures for delivering tapes 
: ~ 
;! 

" 2.5 ·l from the outside surveillance unit to the Mexico City station, 
:l 
li 
·' ; ~ 
!i ., 
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25 
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f\ 
II 

ll·'for getting tapes ~ranscribed, for erasing and reusi.ng::tapes, ,, 
ij 

li for dealing with conversations '~f special' interests, for 
I' ,J 

jl routing transcript~ of conversations contained on the tapes 
!I 
\I to appropriate officers at the M~x~co City station. Do you 

Jl recall g~-~ing ~est~~ony to thi_s_ ~~-fe_c~? _ 

il Mr·'·: )Phill·i:-p'S. I d~-~ to th~ · (legree ·.that I knew the 

II detail, 8.nd I rei:: ... ll ai: ·the same time that I gave the names 

!! of persons who '}cnew better than I what the details were, yes. 
!i . 
1! Mr. ·Goldsmith. At that time you also gave testi-Fi~e. :; 
li i 

i il 
ij mony regarding the criteria that is applied for wh~n an I 

!' intercepted conversatiori was considered sufficiently 
i 

I to warrant sending a cabl~ to Washington, D. c. 
il 

. I 
1mportant i 

I 
I 
i 
I 
I 
I 

'I i! Mr. Phillips. I don't recall that but I.am sure that I ! 
I. 

·!i . 
•I 

ii did. 

!I 
ll Mr. Goldsmith • 
'I 

And then specifically there was a 

I 
! 
' I 

discus ... \ 
.j .. 

ij sion in reference- to the oswald visit to Mexico City. 
ll 

l 

I 
Do you 1 

I 
i 

il recall that? · 
II 
:I 
li Mr. Phillips. Yes, I do. 
I 
! 
I 

I 
I 

Mr. Goldsmith~ For the purposes of further clarification~ 

! you gave testimony regarding the substance ·of 
. ~ l 

a transcript 'tha~ 

! 
I. 

/!YOU reviewed and it pertained to an intercept of an Oswald 
i 

" II 
.I 

I 
. I 

i!conversation. Specifically, the intercept was linked to Oswal~ 
1 i l '· ~· ' 

I 
iiprior ,, 
:! 
ii early 
ii 
i! 

to the assassination and the particular time involved wa~ 
. ' 

I 

i 
1 

Do you recall giving October, late September of 1963. 

!l testimony 
·' ,I 

>to that effect? 
., 
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1 I 

lS 

I ? 

~., 

.:.V 

II 
·Mr. Phillip's. Yes, and I beiieve that then I finally 

ij came down in that testimony on the ·fact that I believe I 
i! 
:I . ' 
!1 recall seeing a transcript atter the assassination which 

il . . 
! substantiated the story,told by a Mr. Celi-a Duran from the 

jl Cuban emba,ssy. :-:. 

!!' " 

11 

II Mr. .Goldsmith. We ·will try to work thi..!l,_ s,tep '·by step. 
.. ~ ·. . 'i ' 

I< 
<I 

I! I. will get to that~-. 

ii Mr. Phillips. Okay. 
d !I . 
!• 
II 
il Mr. Goldsmith. My,recollection is that·ypu, 9,i~cussed 
IJ 
il .· . ' .. ' 
li two intercepts and two transcripts'but first was'th~ transcrip~ 
!j . . . ' . ., 

II that· you reviewe~. in early October.o~ 1963 and the 'substance 

!i Of that ·~nd· the';~;thrust· ·ofLfbh~t COnVersation was m9:.;-e or less 
!I . . ~ . - . .. . . 
ij as follows: Os~a~Hr·. was :'siying to the~Gelia. that h~·;1 ~poke to 

il ! 

!I at the _embassy, W~?;at have you heard about my ·visaf:. What news .: 
,, 
i! do :you have? 
~ ! 
i; 

H 
Mr. Phi~ lips, •.. Y~s, sir, I ·recall. 

. ' il ·;: 

II 
Mr. Goldsmith. ·>~You. als~ ·made the statement to the 

. ·.. . ·:.. . ., . 

:1 . 
j; What' s-.wrong? Why don •.t. you do this? . .'~hat s~oul9-. b~ a 

il ment tb o~~~ld •. no yo~! rec£ail.-~~king .'that sta.tement? 
I• . . . 

!I 

I 

i 
effect~ 

I 

. i 
$tat4!!.-l 

I II 
;I 
'! 

!i 
Mr. Goldsmith. oo:you recall indicating that your opinio* 

i 
; 

il was that Oswald intimated to the Soviets, Well, you· really 
I 

il 
2 J :! should talk to me? ;, 

:I 
Mr. Phillips·~· Yes.., I recall that.· 

Mr. Goldsmith •. I see that you are hesitating somewhat .. 
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il 
JJ For purposes of refreshing your rn~mory ·I would like briefly 

Jl to review that portion of the _transcript with you. 

II 
II 
il 
!i 

II 
il 
'• 
i! ,, 
II 
il 
j! 
:1 

il 
il 
l! ,, 
!i 
" 

il 

Will the clerk hand the witness a copy. 

Specifically J:·wotild ask you·to refer to page 51; line 12 

Mr. Phillips.· Yes, sir. 

Mr. Goldsmith~ Read that paragraph • 

Mr. Phillips. At the beginning of line 12? 

Mr. Goldsmith . Starting with line 12 to line 21. 

Mr. Phillips. Yes. 

Mr. Goldsmith. Do you recall giving that testimony? 

Mr. Phi lli!'S ~- Yes, sir. If I may mention the context 

I 
I 
I 

! 
({) 

:::,: 
i 2 ... 

II !, 
ij 
h 
ij 

and the· c~rcumstances under which it was given, the 
I 

reason that . 
<: 
z. ,_. !3 s .... 
;:: 

!~ 
u: 
c:; 
~ ... 15 .z: 
0 
:::.. 
Q:; 16 
:;: 

Vl ii 

t 
(.; i8 ... 
~") 

... 1? 
::--

c 
c 21J ,., 

.;, --
' I 

11 I was called on that holid~y weekend is that th~re was a story 
:I 
ll . ' l! in the Washington· Post l?Y Mr. R~n Kessler and that story came 

:! out ·in effec:: saying th~t I confirmed the fact that Oswald 
!I' . ' ' ' ,_ ' ,_. ' I ' • 
! . ' ' . . . ' 1 

!I had o·ffered ·somethin'g to the·~soviets and that information 

il 
\I about that first message was not passed to the Warren Cornmis-

i sion, so those are~the circumstances under which I was called 
l I . ··.~ ~ .. 

(j out. 

\I I was working under the fact that I didn't think Mr. 

... ~--=·- 21 !! Kessler's report without our various conversations on the 
;f!\.~~~ ;: ' 
....... "r"' ·~· .! 

.:::(:=:--~ ~.., 'j . . 

!L'~ -- :: subject was an accurate reflection of what I thought and so 

2:3 \! t}lat paragraph was sayi~g· in trying -to recall these things. 
!I 

:-~ il' that perhaps it was my total perception in looking back one 
II 
il 

~= ;l Lee Harvey Oswald was there trying to get a visa·and my 
" 'I ., 
~ ; 

·~.~ . 
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~-1 
ll 

feeling that he was saying to them, Yes, you should give me 
II 
!I 

!I 
i 

one. Thinking about that -- and I think I might have mentione4 
I 

II i 
I I, 

I, this --some of that may very well have·come from the fact I 
! q 

II 
il 

that afterwards I read that when.~e went to Mexico City he 
11 

ji went with some papers to show them that he was a member of 
~I 

il the Fair Play for Cuba ·committee and so forth·. 
!I 

Mr. Goldsmith. I believe, I! I 
ii at that time make a distinction 
!I 

Mr. Phillips, that you did 
1 

between your recollection that\ 
. i 

I' was based upon the·transcript that you reviewed in October of 'I 
li 
li 1963 and events subsequent to the assassination. We will get 

il into that distinction later on. 
'I 
!i 
ii 
!l 
'I ,, 
;I 
'I 

!; 

Mr. Phillips. All right. 

Goldsmith. In addition you also testified before 

!j the committee about an intercept that came to your attention 

!\ after the assassi~ation: specifically it was a conversation 
" ;j 

i between sifia Duran and somebody else and it was about Oswald. 
!I 
It 
ii 
li Do you recall that? 
!l 
ii Mr. Phillips.· 

il 
I' 
!I 

Mr. Goldsmith. 

Yes, I do. 

With regard to the transcript, the sub-

II stance· of your testimony was that it was treated in the normal 

i! 
:: way 1 the transcript was routed to a Mr. Manell who was in 
:! 
:j charge of Soviet operations in Mexico City and then later to 
:• ,, 

\Jyou, and the reason·it was routed to you was because of the 

:\cuban mention in it. Do you recall giving testimony to that 
i! 

I 
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[j 

!! Mr. Phillips • Yes. I am not sure that I said I was 

il !! absolutely positive of that but that is the way it should 

jl have l)appened and I had that:" recollection. 
c i 
i Mr. Goldsmith~ For purposes of further clarification 
; 
11 why don • t we take'· a look . at page 57 , line 6 , and have you 
!I 
i! read that section~ Read through to line 10, please. 

I 

I 
Mr.· Phillips. Al'l ·right.· · · 

i Mr. Goldsm~:th. Haye you read .that? Do you recall 

!i 
il giving testimony to the effect of the substa,nce that I just 
II 
il 
I' :I summarized for you?',, 
!i 
:I 
!I 
'I 

II I, 
i! 
:1 
ii 
!i 
!! 

Mr. Phillips. Yes, I do. 

Mr. Goldsmith. Firte. 

Mr. Phillips.· If I may add something there. 
. ··~:.: .. , 

Mr. Goldsmith~' '¥ou;·will get a chance to go into the 

i! details later in the hearing. This is primarily for pack-
" 'I 
!I !I ground purposes. 

'I 'I 
!j 
! 

' ' I 
I 
i 

Mr. Phillips • · · I see. Very good. 

Mr. Goldsmith• Wi~h regard to the transcript, you also 

!I gave testimony regarding a transcriber's note that the person 
II 

II speaking spoke in very bad RUS&ian and you had the understand-

!! ing that the person speaking was an American. Do you recall 
'I 
\! giving testimony to that effect? 
\j 

i! Mr .• Phillips. ·Yes, I do. 
!! 

Mr. Goldsmith·.· : You also gave testimony with regard to 

cable that was sent from Mexico City to CIA headquarters 

mt 50955 Docld: 32.277212 Page 17 . 
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and you indicated that this cable was sent approximately three 

days after you first saw the intercept. Do you recall giving 

testimony to that effect? 

Mr. Phillips. Yes, I dq. 

Mr. Goldsmith. And you·also indicated that in fact you 

11 signed off on the cable bedause of the reference to a Cuban 

I 
1 situation. Do you recall that? 

'· ll 
il 

Mr. Phillips •. _I r~call that I· said I probably signed off 

!I on it. It would have been part of my job and so forth, yes, 

!I il but I recall it • 
! 

; 

i 
Mr • Goldsmith-~ · F irie. 

·I 

At that t~me you also gave testi~ 

11 mony explaining to. the committee why the cable was sent out 
!i 
it il several d~ys after. the i:ntercept came in. · 
:1 . 

II Mr. Phillips. · Yes. 
'i 
II ., Mr. Goldsmith. And specifically you indicated that 
ii' 
!r il Mr. Manell was busy·, he ·sometimes procrastinated, and in fact 
li 
q 
\1you considered the cable important and for this reason you 
!i 
II made some inquides · of · him· as to Whether the· cable had be. en 

11 sent. _.Do you recall tha~? . 
'I . . h . ' . ' . '' ll Mr. Phillips:.~ Some;thing along that" line, yes. 

·~C::~ 2: ij Mr.- Golds~~th~ __ wit~ ~~g~rd to ~~.~ contents of the cable 

jr,-.....___ 7.::1 ll the substance of your testimony was that it refe~-red to Lee 

23 :! Henry oswald, it gave the physical description that did not 
:! . 

:-.: !l fit Mr. 
q 

Oswald and it indicated that a contact with the Soviet 

_::.:: ;\embassy ·had been made in· reference to a visa. Do you recall 
;: 
H 
.I 
;1 
., 
" ,, 
" '\: 

.. 
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II giving testimony to that effect? 

1 !I , Mr. Phillips. I do. At a later date I decided that I 

3 )I was wrong about the Henry originating . in that cable. 
ii 

~ il 
il 

5

11 

6 j1 
,I 

Mr. Goldsmith., We wil-L get into that later on. 

Mr. Phillips. ·.;'All right. . 

Mr. Goldsmith~·· I would like to indicate for the record 

" 7 I that in the event that I do not cover a question or raise a 
I 

s !; question that permits you to answer what is on your mind, at 
!i 

9 1'1 ! 
lj 

lC ll 
'I :: q 

1 i !! 
'I 

12 !I 
il 
'I 

13 il 
il 
q 

i4 it 
d 

the end of the hearing you will be given five minutes to 

address the committee to raise any additional points • 

Mr. Phillips~ ··very good .. ". 

Mr •. Goldsmith: Simila;ly .. , at the. time of your testimony 
. . ' 

you gave testimony':;:to the effect tl)at the cable made reference 
. - :· , ... 

to a pho1:-ograph, it·gave an incorrect description of Oswald 
• I; 

u. !j and that the reason for this wa~ ·that either or 
~I. I -------l :! -
;or--------, ~~. ' 

1.:: d ad put together a transcript of a man calling. !I '--------_J 

F II 
•I 

ll 
i8 !I 

,.,·!I 
'7 II 

the ~oviet enibassy about a ·visa with a picture of tbat man · 

who had been to the'Soviet embassy so that a transcript and 

a picture had been '·put together and I believe your testimony 
. ll 

c ':;!· ;:; . 2'J was that in this case 1 and 1 did not equal 2. 
a 
jl 

"): il .... ~ _ _..... ,;,.: ~~ 

;;;,\.--...~:.:r:'"\1.- l\ 
·~;;,:~ :j ~ 

.... ·~) ~'"! i! 
;~;~ ... , .. _ 

2'1 ,, 
!I 
!.' 

-;,. :t 
.... ~ il 

il 
H 

,k . .:: il 
il 
i! 
'i :, 
" ;t 

!l 

Mr. Phillips. : That is correct • 

Mr. Goldsmith.·' You also gave testimony regarding the 

cable that came fromheadquarters to the Mexico City station 

on or about October 16 and that cable had the correct ·name of 

oswald according to your testimony. It gave the background 

. . a oooCf) r . 
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ll of Oswald, his marriage to a Soviet citizen, his military 
'I 

" il background. Further, it gave a correct description of Oswald. 
II 

3 II I believe you indicated that the cable originated before 

4 !I Oswald • s contact with' the Soviet embassy. Do you recall 

5 giving testimony to that effect? 

i 
6 I 

I 

7 I 

.,. .. ·. 

Mr. Phillips.·· Yes, I do. 

.Mr. Goldsmith. I would like at this point to go into 

a i1 these areas in more detail. 
II 

!I 
9 il 

!I 
First turning·· to the area of tapes, how long were tapes 

!I • .. . . 
10 i! reta.1.ned as a matter of routine procedure in Mexico City in 

! 

;2 Mr. Phillips •. · "All right. I must tell you that my 

13 !I recolleqtion is based on what I understood other. people were 
ll . . ; : ~ 

l-4 II doing. I was never· involved in the bu.siness of handling the 

15 H tapes per se, I never visited the place where the transcribing 
" il 

16 [J was done and so forth but my recollection was that they were 
II 
'I . . , ' 

i7 II usually kept.for,a couple of weeks or·si> and then they were 

lo I' erased so that -you_ ·would not· have them piling up in a room 
I 

11 1 and reused .again.- I- did not actually deal with the tapes. 
I 
I 

2·J I 
i 

Mr. Goldsmith;;<>" Afte'r the as"sassination did the Mexico 

l! City station have in its possession a tape of Lee Harvey 
!i 
'I 

;! Oswald • s voice? 
il 
:I 23 !1 
>I 

:! 
~' :i .;·-- !I 

il 

Mr. Phillips.· Not to my knowledge. 

Mr. Gold.smith. · I would like at this time for the clerk 

2.:- :j to give to Mr. Ph~~lips a stack of materials that we received 
:! 
d 
~ : 
" l! :: 
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. 
~ .r . ,. T ,: . • , 

:I would ask you to refe.r to CIA document. No. 198. For 
h . 3 ! the. record I will indicate that .these· are materials ·that you 
j. 

4 ! received. from the central Intelfigence Ag~ncy yest,erd.ay a~~ · 

' 5 ! the agemcy has ritad~·:· an. effoJ;"t to provide ·us. with:·.~lie ·docu.mEmts! 
~ . . I 

' 
6 I that we need. At the' same time they have asked that we make 

·! 
i 

I 

I 
" 7 !! every effort to keep· these documents secure .and account for ·I 

!l 1 3 il them~ I~ that reg~rd they have .numbered every dC?cument that . 
1 

· ·J il they haVe 9iven to .~s lind rather than introduce these doci>meni:~ 
10· il i 

·1 into the record I ·will simply be referring to the. docu. ment :by i' 

·'.1! ·. · I 
ll the .. number that.· the ·:agency has assigned to it. so ·in this 1 ·il i . 
i-:: !I , !I case we are referring to CIA No. 198. i. 

13 !
1 

Mr. 'Phillips.,· This is a cable, yes. 
ii 

:'~ il ... ··Am I correct. i:hat this is a Cable? 

'.:: · Mr.. Goldsmith ~q Yes. 

15 :1· . Mr. Phillips: "· And· it is the red number 19 8 that you are 
". !I 

1 - II 

'' ! referring to at the' bottom :Of the page • 

Ja il 
:1 II P.lease read through·' this cable. 

I ask if you would Mr~ Goldsmith;, • That is correct. 

lj :o 1. Mr. ~hillips; ···All ~~ght, sir. 
H 
'I ., 

Mr. Goldsmith. Now !believe you have identified this as 

What is the date of the cab.le? 

Mr ... Phillips.· 23 November 1963. 

Mr. Goldsmith •.·· I. would like to refer your attent:.ion to 

sentence· of that:. 

Ooo ((Z,), 
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fl 
!i p paragraph, and ask'';you to reread that, please. 

19 

·II 
li il Mr. Phillips. All right,. sir. 

1 

jl Mr. Goldsmith·. Now accordin9' to the sentence it indicate~ 
i I 
1 that the station is•·unable to ~ompare voices because the first I 
i I 
IJ tape was erased prior to the receipt of the second call. Does I 
/1 this suggest to you that one tap~ was·::stilLin··-'exis:tence-.::at. 
d 
I 
\ the time that the cable was sent? In other_ words, the cable 

1 

!! does not say all tapes re Oswald ~ave been erased, .it indicate~ 
II : 
i1·_.,~ we are unable ·to compare voices because the first tape.- was I 

I
I 

!t 
I i !I erased pri.or to therr receipt of the se,cond call. 1 

11 Mr. Phillips. Yes. Obviously it means we cannot compare i 
I 
I .. 
i voices because we do· not have two. 
I 

!I 
\I 

Mr. Goldsmith~'·'· Therefore. implying that there may still 
,, ,, . 

II be one. 

Mr. Phillips. 

il 
That reading could be put in thex:-.~., . I 

· .. , •; 

:I suppose, yes. 

q 
1 Mr. Goldsmith. Based upon this, to your knowledge did 

I 
I 
i 
i 
I 

thEf 
i 

:1 . 
11 Me:loi:l .. CO 
I 

I 
City station after the assassination have in its posses-t 

. I I 
1 sion a tape of Lee.· Harvey Oswald's voice or someohe 

II -il thought to be Lee Harvey Oswald? 

II 
!I 
" ;; 

whom they 1 

Mr. Phillips~:·· ··.~ot to my knowledge. 
.J-' ' ' ' ,, ,' I ;• 

~ ·, ~# t 

Mr. GOld~mi'th·.··- Now I believe .. par~graphi~.l': o·f. tliHncable 
i! 

~J '! makes -ref~rence to': a·. conyersation i~volving Duran on 
~! . ;~ 

.. _, !I september· 28 arid also two unidentified North Americans and 

·· :l the __ ·_c'~bl~ suggests'.::that .the··pe~son":.who contacted the.-Cu})an 
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20 

il 
i! and Soviet -eritbas sies on September 2 8 is oswald. 

li 

What I would 

!i 
If 
~ I 

\I 

il 
il 
!I 
il 
il 

il ,, 

li 
II ,, 
II 

!I 
n 
!I 

!I 

like to ask you is / do you think it was unusual for the first 
;_··. ~ ! 

tape to be erased·:quite so soon? In other words, one contact 

is made on September 28, another is made on 1 October and 

within four days the first tape is erased. Is there anything 

unusual about that? 

Mr. Phillips.·Well, it is a question of judgment of the 

people who are handling the case how important something is. 

I do know that it was routine to erase tapes so that they 

could be used again and I do know that the Soviet and· Cuban 

ernQassies, there were a number of unusual visitors over the 
-,,; .'~ 

.. -~ 

years. Some of them seemed to be sort of kooky, some of them 

: you didn't quite understand. 
!i 

Looking back I certainly agree 

II • . il W1 th th1S • This is the kind of thfng that should not have 
. ' 

!1 been erased • I don't think it was highly unusual, no. 
n !I Mr. Goldsmith~ I would like to refer you now to CIA il 
il I! document No. 239 arid specifically in the middle of the page 
:I 
il 

I believe it says cs Comment and there is an asterisk and a 

sentence after that. Would you please read that sentence. 

Mr. Phillips.--~ "Station to erase routine tapes. Soviet 

i! embassy keeping normal two week lag. " 
'i 
!! 

i! 
il 
:; your 
!I 
'i 
!I have 
~ l 

Mr. Goldsmith. So according to this cable and also to 

testimony, the normal lag would be two weeks and yet we 

an erasure of·cable, the Oswald tape, within several days 

:: after its receipt. Based on that do you regard the erasure 
!! 
'I 
;i 
:: 

li 
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il . 
11 of the first Os.wald' tape as· unusual; not in keeping with 
il 

2 !! routine pro~edure?~ 
,, 

3 li Mr. Phillips. No, it is 'not. The routine procedure I 
i 
l 

4 l 
1 
I 
I 

now read here was·· a normal two. week·. lag so doing it earlier 

5 /j was certainly not 'keeping within -the routine procedure. 

:j 
6 il 

Mr. Goldsmith~. Do you know who the person would.be that 

li 
7 II the committee might add~~ss. ~egarding the specific tape? 

·a !j . Mr. Philiii?s·.;· '"·.!' .·belieye·. i~ . rlty previous -- either in my 
il . 
II 

9 ll testimony before the· committe~ or in my day .long session with 
!I . . . . 

..,.· :a [j the sta~f m~mber~ 'before· I· gave them the names of people who 
~ !I 
~ · 1 1 :1· I thought would be ·,,knowledgeable of tha·t. 
::: i . .;• . :' .. 

They were a Mr. 

12 I a Miss Ann Goodpasture and possibly Mr. ·Robert 
111.....---------,-1 
I 

i.3 !I Shaw. 
·' . 
il 

l.! ' li Mr. Golds~th~·' Turning for a moment to Miss Goodpasture, 
i\ 

15 1! what were her responsibili_ties at the Mexico City station? ij . . :·.,. :.) ... r , . . 

!! '. ' :o il Mr. Phillips. ·<Well, she was al) experienced CIA officer 
il 

17 II and so she had a number of responsibilities across the.board 

is II as· I recall them. :without,jnaking a deprication she was sort~ . 
I 
I 

!9 j of .the· Girl Friday to the Chief of the Station in the sense 
[ 

20 J that he often called· on ker to handle a lot of things. 
! 
I 

!. Sp~cifically though, however, I do recall that she did have 
:! :; ., 
;! the' job of some sort of liaison with the outside unit where 
:) 
(! 

· 2J i! these tapes were done. I believe I recall her coming in and 
q . 

office·with suitcases-- not. suitcases but brief-

might have had tapes or transcripts or something 
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i 
i in them·. 
I 
•I 

2 

!I 
3 'I ), 

•' 

Mi.- .Goldsmith:.::· I:s. it faii, .. '·to. say; that Winn Scott, the . ..... : ... ~ ~ 

Station Chief, relied on Ann Goodpasture a great deal? 

i 
,j .. Mr. Phillir;>s~·,.;Yes, I.think that is an accurate state-

s ~~ ment. 

6 •· Mr. Goldsrni th ~ Was she in any way given more responsi-
!I 
il 

7 1 bilities than the ·ease officers at the Mexico City station? 
I 

s ! Mr. Phillips. , I certainly don't believe that .she ·was 
il ·"' 

:; jj given operatiqnal responsibility -- that is, with cases that 

10 // were being run and that sort of thing. Since she enjoyed t;he 

1 i il confidence of. the Chief of Station, perhaps he did give her. 
il 

i2 1
1 some assignments non-operational in aspect that might be more 
I 
I 

iJ 1 important than some of the case officers, yes, but s~e herself 
li 
H 
II 

r~ !i 
ii 
il 

1s H 
!l 

of course was at that time certainly a middle grade o:fficer. 

Mr. Gol(ismi th ~ · ·I would like now to refer you to CIA 

document.No. 206 which is a cable dated 23-November 1963 and 

I ask you to read·paragraph 4 which can be found on page 208. 

Mr. Phillips.· Yes, sir. 

Mr. Goldsmi:fh~~" · First of all, Douglas J; Fineglass, that 

was the pseudonym for Mr. Boris Ttreafoff, was it not? 

Mr. Phillips.' I do not recall that. it was. I remember 

the last time I testified I thought it might have been a man 

named George something. 

Mr. Goldsmith~ Misco? 

Mr. Phillips. Misco. I do recall the ·name th~t you are 

· ,, ~, CRET 
t~J:n.:::::<SON RE:PORT:i'_!G C:'JMP.<ij;U:Y_ 

• •• "~ • .:.1>•.. - ' 
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ll 
1 II mentioning but I canno- say definitely that that is his 

1 il pseudonym, 

3 il Mr. Goldsmith';"· Fine. 
il 

~ il da-ted after the assassination and it indicates that Mr. il . ' ' ' ' 

In·any event the cable_here is 

3 Ill Fineglass, whoever he is; says that oswald is identical with 

6 :,,\ the person -in paragraph 1 speaking broken Russian, a call 

7 
11 

from the Cuban embassy, 28 September, to the Sovie~ embassy. 
h 

c i! There_. again we have another sugge'stion in the CB .. q~ble chapter 
:r 
!i 

9 !I· that after the assassination the agency in fact di,.d have a 
li 

, ·; 'i _tape ·of :-oswald 's voice. 
;: 

Based upon paragraph 4, would that 
:: ~-'4 . 

il 
:j 

11 
if 
;I 
jl 

12 11 

!I 
11 

lJ il 
il 

be your_ judgment? ·"i --

Mr. Phillips~ ''''tNo, sim~ly because of my firm r,ecollection 
"/ ',,. .l 

that a tape did not -exist· after the assassil;lat~on~ I am not._. 

-~-'•b 

l.! 
!I 
!I 
i! 

sure in my.mind, counselor. I cannot remember.whether the . '(~, ~.:; . 

,.; :: reason .that:.we had·,Oswald on tape was because we .were coverinq.j 
ii - ,"" - I 

1\ 
I 

lo \I a cuban phone an~:-~e:::happened to call the soviet ~rassy or i 
il ' ' . , .. 

i7 li whether we were covering a Soviet phone and pick~~·,:him ~P that! 
- . - • . , I 

'· r·~.:i 1 !I 
1:3 i way but I do 90 back to a very, very ·brief early ,m~ssaqe of· I 

I 
. I I 

! j I 

iJ 
!1 

his conta9ts, not the one about Duran·, so a .:t;ape would 
: .,) 

'I 

20 \j have 
II ' 

existed at one time of that I would think. 

i 

'2 T it 
··~ .. (""~ !l 
·!'f ... s:::;.~-;?=r ,i 

- Mr. Goldsmith~''" Would that tape have beem in ~xistenc~ 

r*2' -:: :j after the •' assassination?' 
i! ~ . ' ~ ' 

"!·"'l 'I .t; 

'l Mi. ::,Phillips'. ·· ; My recollection 
'I 
;j 

~" . '';; 

is that it was not in 
• .. ,, ' -. i 

lt.;, •• 

existence. 
'' 'il, 

Mr. Goids.mith, •. I ,!wouid ·like·" n6w to ask you- t? refer- to 
·. ·.1 

,_, 

i' 
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document No. 177. Please read that cable. 

Mr. Phillips. · Yes, sir. 

Mr. Goldsmith·. What is the date on this cable? 
i 
! Mr. Phillips.' The.date of the cable seems to be 9 octobe~. 
I 

i 
!! 
!I 
il 

Mr. Goldsmith<.·· 9 October would be the day that this 

lj cable arrived at "the· CIA headquarters, is that correct? 
h 
I 

Yes, and since it is a routine cable it .I . . Mr. Phillips • 

i! m1ght have been sent the day before or the same day. 

il 
!I 
II 
F ,I 
il 

Mr. Goldsmith~ Fine. 

Mr. Phillips.~·· Probably the day before, I guess. 

I 

I 
I 
I 

il Mr. Goldsmith~!·· Is this the cable that Mexico City statio~ 
II 

il 
!' sent to CIA headquarters in reference to Oswald? 
I 
~ 
' il 
:I 

Mr. Phillips.· ·It is the one· I recall being two pieces 

11 
:.·1 that turned out not·tto fit, yes. 

Mr. Goldsmith~· Is this the cable that you more or less 'i 

" ~ i 
!I 
!I prompted'-------.,-.. -. _____ ...........~to send? 

,. 
II 

!I 
Mr. Phillips. I would not like to over-emphasize Yes. 

I 
l 
! 

ii my role in prompting them· .to do it 'though but it is the one 

II t~at I recall that was delayed in going and as I recall finall~ 
'! i I. 
:1 

\i went out.· . ...___ _____ ___, ctually put the cable together as I 

ii recall it. 
:f 
" d 

Mr. Goldsmith~· Okay. I would like now for you to look 

at CIA document No~··lO that is about to be handed to you. It 

is in the brown folder. 

Would you read through that cable? 
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I Mr. Phillips. Yes. 

Mr. Goldsmith. The language in the two cables appears 
II 
II to be identical, however the date in cable and CIA document 

j No. 10 is 8 October. ~ould you explain to the committee the 
I 

! .t 
l! difference between the. copy that- appears in CIA No. 10 and 

j the copy that appears in No. 177? 

I Mr. Phillips •. ~. This message of 8 October appears to be 
i 
I 
:; one lea.ving the Mexico City station going to headquarters and 

ll ,, 
il 
I' 

!I 
I 

dated :a October. 'SinAe ,it..:; is a routine cable it would have 

been processed dtiring'the evening by the communications people 

and sent·on to Wash·~:ngton in'the .next d~y or late that night, 

so this appears to.be t~e Mexico City copy of the cable we 

1 
1 looked at a moment'·ago. 
!, 
\i Mr.' Goldsmith·~·'. And the other would be the copy as it was 

!\ received by headquarters? 
d ' 

" !I 
ii 
;I 
!i 
'I 
!1 

Mr. Phillips. That is correct. 

Mr. Goldsmith~ First drawing your attentfon to.the names 

:1 
1 that appear on the.cable in the upper left hand corner of CIA 
I 
I No. 10, it. says L. ··A. Dillinger. I believe that refers to 
I 
I 

lilr---------------~ 
I At the· ·bottom of the page authenticating also I'L.__ _____ __J 

L indicates L. A. Dillinger and the right hand portion of the 
ii 
.i 
:! :! page indicates W •. c. Curtis. I believe that was Mr. Scott. 
il 
'I 23. II ,, 
11 

'"'! l :,~ ~,: 
..;.~ 

!I 
il 

Mr. Goldsmith • ·' And according to your testimony you 

23 !\ indicated signing off on this cable. Ooes your name appear 
,! 
:J 
;! 
:! ,, 
!! 
\~ 
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--·-;?) 

/ artywh:r.~ on tbJs cable? 

!i " ·. 

2 ,, 

/. 
3 'I 

l! 
Mr. Goldsl!lith'~· ._ Is there· any way you could explain that 

'\ ¥ - .' :~· )- • • ~._:> ;·· . ' -~' 
' f_ • { ~ ,.. 

I 
:.i 1 to the committee? 

"1. 
I 
I 

~ il Mr. Phillips. Well, .ol?vio.Usly I didn't sign off on it. 

!I 
6 1 When I was giving.that previous testimony I was say~ng that 

I 
7 I under. routine circumstances a cable .that had· to do with Cuba 

I 
a !I might have gone to ·me. 

II . 
I . 

This cable here has to do with Soviet 

II · 

9 l'l matters rather than the Cuban aspect of it and so for· that 
I . 
lj 

10 !i reason it would not have necessarily. been necessary for me to 
!J 

ll II be in~erested in cuba to sign it off.. I do recall seeing this 

il . . . ' 
:2 \1 cable before 1t wael' sent ·and _perhaps that is the reason that 

13 il I thought I signed ''off .• 
!I 

;::. II before it went to the communications people but. I obviously 

. . 
I recall seei~g it in its typed form 

·I 

l5 \1 did not sign it. 

ii 
16 il Mr. Goldsmith. Does the cable in any way refer to Oswald 

1711 as Le~ Henry Oswald? 

18 1 Mr. Phillips. No, .it does not. 
i 
I 

:? II 
Mr. Gpldsmith. Is there any reference in there specifi-

20 II cally to a: contact·'bY oswald with 

21 ii consulate in reference to a visa? 

the Soviet embassy or 

,, 
" q 

Mr. Phillips~-·: ·'No, there is not. 

Mr. Goldsmith. Now I believe in your testimony before 

:-~ \j the committee in.· November of 1976 you indicated that you ·had 
il 

:; :; signed the cable, that it referred to Oswalc;l as Lee Henry 
I! 
'I ,, 
:: 
jj 
n 

• ! 
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il Oswald and that it·· indicated that he contacted the Soviet 
:I 
!I 

II 
jl 
I I, 
il 

!I !, 
I' :I 
ii 
i' II 
ll 

II 
:I 
II 
II 

il 
II 
I 

!r 
ii 
I 

i 
I 

!, 
jl 

!I 

Mr. Phillips~- ' In light. ·of ·that I am quite sure that my 

memory was inaccurate when I said that and that in looking at 

this now certainly it is the cable that I had in mind when I 

talked about that, yes. 

Mr. Goldsmith • But you are certain that this cable was 

shown to you or if not this cable, the contents of the draft 

cable tha wrote up prior to ~ending this one ~- you ......._ __ ____, 

are certain that. that was shown to you? 

Mr. Phillips~··· I think I testified before that I think 

that actually prepared the cable and my recollec-

tiort was that she left it on his desk and he was her sup.erior 

·and husband and then out it went. .. , I se.e by this not only did 
>. ,, ' 

she prepare it but·· She was the authenticating author as well 

II so it might have gOne out to the station. as out 

II 
i 
! 
j 

I 
i 
I 

' 

of the office or something because his· ·name does not. seem to 

be on ·it. 

i~ Mr. Goldsmith. But in any event this is the cable that 
ll 
;· 

j you read? 
! 

Mr. Phillips.,·,. I am convinced that it is. 

Mr. Goldsmi.th ,, ·· A draft of it prior to the cable going 

Mr. Phill~ps ~: .. I am convinced it is. 

Mr. Goldsmith. Would you please refer now to CIA No .. 183 . ,, 

J. 
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Mr.. Phillips. · .. should I read it, sir? 
·' 

Mr~;; .;Goldsmi'ti.h. Yes , plea'$..e do. 

Mr. Phillips.· All right, sir. I have not read it 

~~ ~horoughly but I do recall .this message • 

il Mr. Goldsmith. Is this the cable that CIA headquarters 
II 
:I 
il 
!I 
'I 

II 
il 
:I 
" 

sent to Mex±co City station re~pondiJI'l.g to the cableof 10/9 
.~}~-~~: ~ ·--~ . 

from Mexi~o City station? 
;' . .-·, 

' ~ 

Mr. Phillips. ; It is my understanding that that is 

lj correct, yes •. 

I. 
:I Mr • Goldsmith • Now reading the first paragraph of this il 
ll 
ij !I cable which is dated 11 October 1g6 3 it refers to Oswald as 

I i Lee Henry Oswald. · 
i 
:, 
h 
!i 
!I 

Mr. Phillips. 

Mr. Goldsmith. 

Yes, sir. 

Your testimony in November of 1976, as 

i! you have indicatedc·before, is that the cable that came back 
•i 
I' 

ll from headquarters 'corrected Oswald's name as that name was 

\1 sent up frolil the Me?Cico City station to headquarters yet this 
I 

j cable from CIA headquarters refers to Oswald as Lee Henry 
I . . . 
! . 

I! oswald in fact, not using his proper name. In light of that 
:1 . . 
\' is there any way that you can explain the inconsistency 
i 
i. between your testimony and the cable? 
:< ,, 
.! ., 
;j 
~ I 
i! 

Mr. Phillips. Yes, I feel quite sure about ~~ now. I 

2J ::have the recollection Lee Henry Oswald and I someQ~W came up 
:i 

2·.: !\with 

..:: j! Later 
;! 

!; 
: ~ ,, 
;i 
: ~ 

the idea .that in Mexico City we had decided ilenry Oswald • 

I saw a copy of this· or something very clos!;
1 
to it. I 
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believe I might have been shown a copy during my testimony 

but even before that in any.event I saw.this cable. I am 

now absolutely convinced· that I made that error remembE;)ring. 

this cable which described.Lee Harvey oswald. I wrote a book 
! 

.:: jj and a portion of tl)at had to do with Mexico City and Oswald 

.:: !l and in that book I said Lee Henry Oswald and I believe that 
II 

. il 
7 1 is where that Henry came from and I' was incorrect in saying 

I a ! it came from Mexico and doing a disservice about il '--------.....1 

:; 11 it because I indic~ted that she or whoever was listening to 

!I 
10 il this -- and it must h~ve been this Boris fellow -- but that 

·n 
:I 

11 il is the way it was·.· Now I am sure it .was this message that 

12 l\ gave me ·the Lee HentY .oswald. ,·,:e .... 
j· . •, 

13 i\ 
!i 

Mr. Goldsmith'('·· Referring your attention to document 

!4 !I No. 183, there is an arrow pointing ·to the Henry and the 

15 !! word "sic" underscored right next to the arrow. That is 
" 'I 

16 !I Winn Scott's handwriting, is it ·not? 
II 

1 i il 
!I 
" i8 i 
I 
I 

19 I 

Mr. Phillips~,·· It is such a small·word I would hate to 

say for sure but it looks to me like it was, yes. 

Mr. Goldsmith~· so apparently Mr. Scott recognized t;he 

20 \i middle name Henry being incorrect and wrOte. down •sic" next 

'21 !; to it. What does the term "sic" mean as you know it, as that. 

~ I 
2::: :: term is customarily used? 

il 
:l 2J :1 ,, 
:! 

Mr. Phillips~ "·Certainly it meant this the way the 

=·~ !l message arrived, this is the way it was written, but from what 
!i 

" 
25 l! I gather from there is _ _. well, the normal usage by putting 

;; 
'I 
~ ; 
" !I 
\\ 
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.. fj 

!I 
that. down th'i#!il· is ·>th~L~w~y they said it ·but it ce~tainly does 

' ' ~- . ·:;· '· ~ . ;; ;_ :·· ' 

• c,:.; ~- ,' . ·'' ;• . ·• f· \ . 

1 il indicate that'':·he ···feels that-'.it is· "not correct. 
I! 
il 

3 !'' Mr,. 'Gbld.~n\ith-~- ,Rfghti.:: ~ .. . 

I 
4 I 

j 

' ·:· • ). ~' . :.:.: ? ~-· · .... ~ ... '"' ... .i ;_ 

Mr. Ph~ill,ip~-.·,; ·Mr. Scott ·.:-ras a man with a near photo-

i/·graph±c: .trie~~rt. ,_;He·.~~~~ ~ e.{·:~~k~e1: £:~~~ 4etail ~-.s i 
! 
i 
i 6 I ·i 

Mr·. Goldsmith., Do you have any reason to believe that 
''.·, <· 

7 
il when:'tnis cabl~ was received-in October of 1963 Mr. scott 
II 

8 II ~.new that cable·' s_ reference to Lee Heri~y Oswald was incorrect? 
II ·. 

9 ll · ~r. Phillips. No, I don't re~all that, but reading._this 

!0 /j.obviousl,.y at whatever time. he wrote. that "sic" on t:.:t:te:t~····he 
!J. . 

1
• 1 felt it was incorrect· or he would: not. have spotlighted it that 

I! ! 

i 
I 

·~ i way. 
I i I 

li: 
But I don • t have c:my tecolie~tion. I·don•t· have_any 

12
. !!'recollection tha~ we knew befpre· this cabl~ <:arne back down 

., . 

. 1:l that it was Lee. Haryey oswald. 
1 • :1 

!! 
2;. . 1.5 q 
s:· il 

Mr. Goldsmith 

;I 
, , iJ Mx:-. Scott? ... ::~. ·:·· 

~ IC il 
-~ 1 _ .i\ · Mr. Phillips.. Quite .close.. ; think he trusted me, 

'I !I ' . . 
·~·· :a il trusted. my judgmen:, an~ so it was a r~latively clp:e 

19 il professJ.onal relatJ.onshJ.p. Mr. Scott l.S a man who :tf he likes 
il . . .. 
~.·,·someone and it is ~bvious ~hat he likes them, anq I felt that 

20 ! ·. 

1.'1 he liked me. He is an unus·ual man. I . admir;ed him in many '21 
..... ~~ "ll 

~"-=-:r;r i! 

:.;.z_.,_j 2 ~ il ways and in. some ~ays: ,I ·• didn't but it was a close· relationship 
.!Jr'--. ii 

23 _;j ,, 
ij 

~, ;: and .. -.. i! . 

; . 
~-

il 
q 

Mr. Goldsmith~ Is it true that he wasa very competent 

demanding station chief? . 

Mr .. Phillips •. ·Absolutely.· 

·_ QoD <63>.3 
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.. : . 

' ., 

· Mr. ·Go:rci~mith.:. '· ·aefore ··we .. le~ve this cable I would like 

211 to refer you to your testimony .before the committee, specif-

:.l il ically page 84 of 'that testimony, line 4. 

~ !I Mr. Phillips·.·''' Yes, sir·. ' I 
I 

I 
" l! ii Mr.· Goldsmith;;· Having read that, is it true that in your/ 

I 

' ! II 
ll 

6 ;I 
!i 
II 

7 il 

testimony before the committee· in November of 1976 you indicatEbd . . I 
that you ·recall that the cabie fr()m;Ji~adquar_t-~'Z:s straightened i 

II 2 I 

!I 

out the record abou~ ·oswald • s ·name?",,.;''".!·'.·.. ,._.... ·, i 
. . I 

'I 

9 ll 
!I 
!J 

10 'I 
!i 

Mr. Phil, lips·;,; Yes, that is what I said. Having-since 

had a chance to review those documents I believe that my 

11 Jl recollection was false. 
'I 
!l,'l· 12 Mr. Goldsmith. When did you review the documents? 

il 
13 'I 

h 
Mr. Phillips. Well, just now during my last testimony 

1a. il I recall being shown that first brief cable. 
H 
:I 

'.e lt 
I) ·1 

" 

15 il 
;j 

1 i 'I !i 

~. Goldsmith~: In sanitized form? 
., 

Mr. Phillips.· Yes, in sanitized form. 

Mr. Goldsmith. Would you please now refer to CIA No. 13 

18 \j which is in that folder? 
I 
I 
I 

! 9 I ., 
I 

' i 20 . ! 

Mr. Pllillips. ·.All right, sir. 

Mr. Goldsmith·.·. Can you identify this document? 

I 
I 
I 

I 
I 
l 
I 

i 
I 

! 
'21 ' 

" " ,,. 
Mr. Phillips. This is an example of the transcripts which 

,I 
:I 

-- ''were :I :, 
:I 23 ,, 
:I 

!! 

made from tapes from this telephone coverage. 

Mr. Goldsmith. What is the date of this particular docu-

24 jjment in the upper·right·hand corner? 
!I 

Mr. Phillips. · 1 October 6 3 • .. 
. ,_ 
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32 

Mr. Goldsmith. so is It· 'fair to say that this is a 

..,_ 
1
11 conversation that· was tape r~'corded' O'n 1 .october 63? 

!I 
3 :{ 

!I II 

~ il 

Mr. Phillips~· :, ··Yes, undoub~edly. 

Mr. Goldsmith~-; :And that the conversation came into the 

., i! Soviet embas·sy sometime aft.er 0955 in the morning? 
!I 
ii 

o 'I 
il 
i! 7 ,, 
II 
!I 

e H 
'I 

Mr. Phillips.·. · Yes, I would say close to 9:55. 

Mr. Goldsmith C ·Would you now read the transcript itself? 

Mr. Phillips. Yes. 

i tl 
9 il 

11 •:: 

whic' Mr. Goldsmith .. Is this the transcript that you read 

·!/ 
10 !i ,prompted the Manells to send a cable to headquarters?· 

"')J 
:,·,· 

11 :, 
'I 

Mr. Phillips·. ·:I am not positive but I think so. 
,, 

i 
I 
I 
I 

I must I 
i 

jl 
. ., !j say for the record there is a line in there that surprises lh 

I! 
i me. 1 
I 

!J il I did not recall 
:I 

that he said I was at your place indicating 
I 
i 
I 

!I 
!:! Jl that .he had been at the Soviet Union. I did not think that .. ; 

15 i\ Lee Harvey Oswald· had actually visited in person the Soviet 

ij 
1 c :

1 
embassy. 

!, 
!I 

17 il 
!i 

Mr. Goldsmith.' Fine. But in substance that is the 

i8 il int<!rcept that you· ~ecall or rather that is the transcript 

!9 \1 that you recall seeing in early October 1963 in reference to 
,, 

20 II Oswald's contact with the Soviets? 

'21 :t Mr. Phillips~ •I cannot be positive. I see here it says 
..... ~ '1 
~ -~·P"' :,•., 
''i,~~-,-r-.-; 

:, 

1;:._ J :; ;i the same person who' phoned a day or so ago and spoke in broken 
':.J " ii 

2J ·: Russian so apparently there are two messages referred to, so 
ii 
'I 

:-~ i: I am not positive that it is this one or the other one or both 
:I 

~- !i Up at the top where it says the same person who phoned a day 
.I 

! ~ 
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jl 
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1J lj 
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1..! 
il 
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~ i 

16 
II 
il 

i7 
il 
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18' l 
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I , . ..,. 
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33 

or so ago and spoke·in broken Russian speaks to Obyedkov. 

Mr. Goldsmith. This cable does identify Lee oswald, 

does it not, or rather he identifies himself? 

Mr. Phillips. This is a transcript. 
I 

Mr. Goldsmith. ·· I am sorry. You are right, a transcript .I 
I 
' Mr. Phillips. Yes, it does identify Lee Oswald. 

. I 
transcrl.ptj Mr. Goldsmith.· Is there any reference in this 

to a visa? I 
I 

Mr. Phillips. ·· No, there is not. 
I 

He says that he spoke · 

to the consular. ·one might gather that he was speaking about 

visa matters but 'he does not say that. 

Mr. Goldsmi:.th. Is there any indication in here that 

Oswald is. saying. ••why don • t you do this •• or intimating that 

the Soviets should·talk to him? 

Mr. Phillips.··No, there is not •. , 

Mr. Goldsmith~' Let's take a look again at that cable 

i 
I 
I I. 

l 
i 
I 
I 

that was sent by th to headquarters. l 
! 

It is No. 177, CIA number 177. 

Mr. Phillips.; ··All right. 

Mr. Goldsmith.: Is it accurate to say that this 

i 
I 

i 
' I 
I 
! 
I 

transcript;, 
I 

the one that appears in the CIA No. 13, can be tied into the 

cable that was sent·onOctober l that appears in CIA No. 177? · 

~ ... :I 
L~ " ,, 

!! 
Mr. Phillips. · Yes, I would say that that transcript is 

:o.: 11 the basis for the first paragraph of.':thi~. 
!! 

Mr. Goldsmith~ Let's look now to CIA No. 14 • You might 

. ' ·• 
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ll ' . want to read both 14 and 15. No. 15 is a translation. 

2 il 
II 

3 !l 
I 

i 
I 
; 

4· i 
[ 
I 

5 l 

1\li 1ri9h:t:~!, si,r. . .·. ·~ ·:t · ·· ·· , ~- ·· 
'. . .~ ~· ~ ~· ,... -,. ," ~ - /... '!' '· 

Mr. Gold'~mifh.'· can.{you.:id~~tf:f; th;is _tr~nscript? 

34 

i 
i 
i 

6 
II 

'.' • - : 1, 1:· .. ; _ _; •. : ~~ ~ : / .:.. ]: 

M:t::'~ .Phillip,s•. · Yes • .- Tlii~ is·. o:Ov1ously a transcrip:t of. 

7 !La conversation in which Spanish was ·.spoken from the· Cuban 
·. jl' . 

·~ ·!! 
0 jj embassy and consequently I would presitme it was ·an • intercept 

9 ij from phones iri the· Cuban ~assy but of course it could have 
!I 

:a !1 been on Soviet phones picking up a .call· if it was coming in __ 
:1 
ij 

ll i! from · the. cuban embassy. 
I 

l.fl ! 
~ -'- . , ~ I 

1/. I . Mr~ Goldsmith~ what is the date on which this·conver- · 

c:; 
. c. 

<"'> 

! 
i . 

i:l it sation took place? 
;I . 

ii 
:~ !I 

11 15 ! 

Mr. Phillips. 28 September 63. 

Mr. Goldsmith. At approximately 'll51 hours? 

Mr. Phillips.' I don't -see that~ counselor. Oh,· ye,s~ ·I 

Is this the transcript that you.read 

,·• 
.. ,' ' 

No, I don't think it was. ·It -l!leem~· to:me 

,A,, ;l • ' , , ·. 
"''· ll transcript was not reviewed· by anyone 

:1 . ' 
i . 23 :i station until after the assassination? ,, . 
;I 

.. i' 

,{ .... 
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! 

2 
!I 

J 
I, 
II 

II 
:± 

,, 
il 
II 
" ~ 

i w 

I 

6 I 
I 

·. ·.".,. .. : 

Mr. Phillips.;·' dh, no.. No, absolutely not. 

. Mr. :.Go.l~smith·:< · Please ·.cl_arify the record. 
! . 

35 

Mr. Phillip~:··· Oh, all right. As a matter of fact, I can 

see by the notes ·hete that it was reviewed ·_by people and so 

forth .. 

There is one ··thing that I would like to insett at this 

II • )~ . 
1 j moment for the rec~rd, something that I can't reca~l' exactly 

·0 il which might have' a. bearing. I was in Mexico City "iltOing one 

9 il job when I first arrived in-1961. Later'I was .. to~~···that .I 
li 

:a ij was going to leave. that job and:·assumE! Cuban resppl}sibilities 

!i il in the station. I.i'!On•t recall the precise tilite :t_\j;ormally 
q 

1211 changed from my··c:>Id· job to the Cuban one. I did lf~QW there •······' 

i3 II was a long period ,when I was we·aring both hats . .;,_'lcrlot 
:1 '·i')t 
II 

! ' !I officially to Cuba:. · So some of the Cuban Qocw,ne!'t~ '• even 

15 i: ~hough I was very much interested at that time, I tW9~1~ not 
I .• . . "··: '·~ • 

! 
1.: i have reviewed an~ ·it would appear from this, fo~ .. M_i~:_:·_:~tance·, 

il .. 
17 \I that I didn't neeessarily review this one because':l.see other 

18 j1 peoP,le's names on it .. 
I . 

! ~ I 
'1 i 

I 
Mr., Goldsmith. 

'•. 

All right. For purpose~ of-clarification 
' .. ~··~ ~~! ·~: I 

20 1 is your testimony·· then that your testimo:Q.y is not that this I _.,~ ··~- ·:. . 
reviewed ·until after the. assassination but)timply that 

- . J~ . 

was not linked to Oswald until after the assassination? 

Mr. Phillips.· That is right, yes. 

"• ,o.,.; Mr .. Goldsmith~ These refer to CIA No. 17 ... can you read 

I believe this is a translation onthe next page. 
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36 

Mr. Phillips; . All right. 

i 
;I 
'I I 
! 

Yes, sir. 

Mr. Goldsmith. Can you identify this transcript? 

Mr. Phillips.· 'Yes. This·transcript would be one of the 

I Soviet embassy regarding an in_coming call from the Cuban 

\I 
" !I 

consulate on the 27th of September. 
!I 
i' 

I 
Mr. Goldsmith. At approximately 1605 hours, is that 

I 

!i correct? 

!l Mr. Phillips; 
!I '> 

Yes, a·nd I notice in the English trans-

,, 
:I 

il 
'i !j 
!I 
!i 

!I 
'I 
H 
!J 
H ,, ,, 
!i 
d 
~ I 

lation at least it"'does mention something about a visa. 

Mr. Goldsmith.' Is this the transcript that you read 

which resulted in a cable being sent to Washington, D. C.? 

Mr. Phillips.· I don't beiieve so because I don't believe I 
i 

this says this is Lee Harvey Oswald whereas·the other one did 1 
I 
! 

[I 
!i so. This might have been a part of the reason why it was i 

I. 
i 

., 
:j 
h 
il 
ii 
!I 
il 
i 

I ,, 
q 
:; 
ii 

il 

sent by the Soviet peopie and so forth, but I don't recall 

that this particularly was it, no. 

Mr. Goldsmith.·' And there is also no indication in here, i · 
I .. , 

is there, of Oswald··· saying "Why don't we do this" or intima·t·fn~·' ~ 

that the soviets should talk to him? 

Mr. Phillips. No • 

Mr. Goldsmith. Would you please refer now to CIA No. 19 
'I 
i· :; and 
:! 

read that one? 
q 
il 
;I 
q 
~ i 
~ ! 
,I 

:i 
n 
!i ,, 
il 
~ 1 
l: 

Mr. Phillips; .. Yes~ I have gone through it rapidly. 

I do recall this. 
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1 Mr. Golusmith. Would you identify this particular 
I. 

37 

! . ·~ 

2 il transcript? 

3 ii Mr. Phillips.;······ This is a transcript of coverage of the 
jl 

4 Cuban embassy and apparently what has happened here 'is that 

5 

6 

7 

a 

9 

10 

I 1 I 

12 

13 

~~ 

15 

16 

17 

12 

j there was coverage' ·at both ends and it looks to me like it is 
i il double tapping of a· telephone possibly but this apparently 
" I oriqinat;ed in the Cuban embassy and was tapped there. It is 

in Spanish so it was the Spanish_ working on the translator. 
ll 
i! Mr. Goldsmith~· No, this tap would have been off the 

!I 
il phone from the Soviet e~assy, would it not? 
i' 

. i 
i 

Mr. Phillips.·· Yes, I can. see now that it was. Um hum. 

I Mr~ Goldsmith. ·The reason for that is that it indicates 
I 
I S.thJ;·_ . 

Ask ~. i 
11 on 

11 
!I 

page 20 Iy.meaning. Individual .voice. 

Mr. .Phillips·~· ·' Yes, I see that now. 
il 
i! -Mr..- Gol9smith:~ · Is this' the. ~ranscript that you read 
!I ' • ·:.· • ' • ·r 

<I ,. 

i! whi~~ resulted in th~ c~hle being sent to washington in 

il reference to ~swa;~? 

:- !9 

il Mr .. Phillips~ .. · I don't recall. 

J Mr. Gpldsmi th ~~· There is no mention 

i 
I 

.>!-
here of Oswald· s·ayiql.l:9~l · 

,... l i 
C' 
C' 20 M 

i "Why don 1 t you do this" or intimating that they should ta!~(.t"q,) 
I 

... ~ '21 !! him? 
:;rl -'...~~ i:, 
'.:# "").'~ •/"7. 

·~......_~ 'i . .:,., '- J -,A 
!! .. ~ -lo ;; 
'lJ il Mr. Phillips. No. 

., 
2J !I ,, Mr. Goldsmith.·· ·How soon after the first intercept did 

!! 
:..: ii you receive a transcript of oswald's voice or rather Oswald's 

il 
2.: il conversation? 

;; 
q 

'' :t 
" !! 
" :l 
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~. Phillips.· I am not sure that I received after the 

\I 2 !I conversat.i,on a copy of the transcript. What I am sure is that 

J !j the cable that went out as a result so I am not sure that I 

it 
4 !I saW these thin'gs~ until c,.fter the a_SSaSSination at Which time 

!I ·,.· 
5 il of cours~,going back but! ~~n't recall that I actually saw 

6 il_:them. I .may have_:~but I don't. recall them. 

'i I. . 
7 II-. Mr'·. Goldsmi~h;_ ': ~et • s refer ~~ -''pcige 75. of your transcript 

a !I testimony -- I am sorry, of your testimony. 

. ...,. 

. 
<; 
z ...... 
5 ,_ 
~ 

-::::: 

9 ij 
!, 

10 ii 
1; II 
,., 
lo. 

' 

Mr; Phillips. I am sorry. 

Mr. Goldsmith~ 
·."- ... 

Specifically line 18 • 

Mr. Phill+ps. Yes. 

Mr. Goldsmith. Would you read from liner· 18 through to 

!J il line 23? 
:I 
q 

!~ p ·I 
il 

l s !! 

'
lli 

! ·"· ;; !I 
ll 

17 lj 

Mr. Phillips. ·· "Mr. Sprague, do you know approximately" 

Mr. Goldsmith~· Oh, no, read it to yourself, please. 

Mr,. Phillips~,~ I am sorry.· 

All right •. · ,, 

Mr. Goldsmith·. ·Does this refresh your recollection as 

c 
c 
M 

il 
18 II 
!911 to -- well., first Of· all Whether or not you· actuatly saw the 

20 ~~intercept after it Came in? By intercept I am referring to 

_"-~;:;... 11 il transcript. 
'"!..-"-,;> . :;;. 'I 

/,i'-.-::r, '! 
,..J:•~J 21 \I 

,~;-.""' il ·Mr. Phillips. Reading from this i.t makes it clear that 

2J i! 
:) 

:! 
:r· ~hought th~t-I had seen the transcrip~ and the cable which 

_, 

I 
I 
I 

I 
I 
I 
I 

I 
I 
I 

I 
I 

-~+ .· 
I 
i 
! 
i 
I 
I 
i 

. i 
I 

:-~ \i result'ed frpm it :but I cannot be positive despite that state-. 

t; :.: il ment that I act\la~ly saw that transcript itself until after 
t! 
'I 

\ 
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39 
~ ' ,.;, ' 

II the a,ssaJ;sination. 
~·· ' 

" .. ~ .; 

2 

il 
Mr. Goldsmith. Did you ·indica,te ·;to the conu.ni ttee at that 

I, 

3 'i 
!I 
!I 

time tha~ you.were not sure_w~ether or not you had seen the 

:i 

:I 
5 

transcript? 

Mr. Phillips. I don't recall. 

6 Mr. Goldsmith. But according to your testimony here you 
I 
I 

7 1 did receive the transcript three days after the intercept came 

'i 
a li in. 

II 

9 ij 
II 

I'' ~~ 1\..J ;J 

il 
11 !I 

I 

1") I 

Mr •. I>hillips. ·Obviously that is the inference: to be 

drawn from the transcript, yes. 

Mr. Goldsmith. Mr. Chairman, I have been told by the 

clerk that we are going to be having a vc;:>te in a few minutes .• i 
!\ • 

13 i! so l.f 
il 
II 

i 
you want to.recess for lunch this might be an appropriatt 

~· II time. 
15 ,, Mr. Preyer.-' I suggest that we recess until two .o'clock 

iJ 
I. 

16 il today if that is all right with ·you. Will you be able to be 

·- il -
11 ! back then? 

' 
' 13 l 
I 
I 

Mr •. Phillips.-. I certainly can, sir. 

Miss Berning. I don't know if we have a room at two. 19

11 

2·J i If you give me a moment, I will call and see if the room is 
I 

~ l :: available that early but I scheduled that for four. 
!i 
:I 

j4 !! Mr. Preyer. ·Scheduled at four. 

Miss Berning. Yes. 

Mr. Preyer. 'I think that four is not going to work so 

in the future but I can be here at four today, so we 

' ' 
/ 

'i 
! 
i 
I 
I 
I. 
I 

i 
l-. ',. 
i 
l' 
' 

I 
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i 
! 
I 
I 

will just recess.iuntil four. 

1 !I 

II 
Mr. Dodd. Why don't you wait until you see if she gets 

J il 
il 

4 

II "" : 5 
'"' 

il "' I 
""' 6 

:, 
U"'l 

II N 
c 7 il N 

::r I, 
N c. il 0 

11 
c 
"' 

a room. 

Mr. Preyer. ·we will be .in.session anyway so I don't 

think that is going to make much difference. 

Miss Berning. We can have the room at three but it will 

take a while to get it ready so we could not do it much before 

four. 

c.; '1 

il a 
. 10 II = 'I c 

ij 
;-. 

~ r ; ;.... 
:I 

Mr. D<:>dd~ No chance of meeting in the other room? 
:."·~:_:. •, 

Mr. Preyer • Where is the room~· at four? 

Miss Berning. 2212, Armed Services. 
:/1 il 
~ 

1 ·' 
i! ..;.. l! tA 'I 

~ 
I, 
:I ,_. '- !!· 

::; ~ ..; :1 
.... ii 
c:l !4 'I 

!I 

:Mr. Preyer. We will recess until four o'clock today. 

I am going to: .. ::l,l(lVe to leave close· to six o'clock so I 

hope we can finish'in a cpuple of hours. 
u:: 

!I "'-..... 
~ l.5 ., Mr. Goldsmith. I think we can do that. 
~ " ;: 

d ;.·. 

0:: !:.: " 
il :;; 

t/1 
,_ !I 
I ! a 

~ il 
t...: ·:s 
0:: 'i 
-~ 

I, 
II 

(Whereupon, at 12:17 p.m., the subcommittee recessE!d, 

to reconvene at 4:00p.m., the same day.) 

, r: 

Ward fls !9 II ,... 
!I :-

at 4pm c 
c 20 !I ~, 

~. l! L I 

~1f~: 
:t 
d 

~ I ., 
;! 

!I 23 " 

-' ..;.~ 
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II ,, 

. 
APTERNOON SESSION 

fl 
!.. 

!I 
J I 

! 

(4:07p.m.) 

Mr. Preyer. The Committee will resume. 

c!. !' Mr. Phillips, if you will be seated, I recognize Mr. 
I 

i 
.:: Goldsmith~ 

Mr. Goldsmith. Thank you. 

TESTIMONY OF·MR. DAVID PHILLIPS --Resumed 

Mr. Goldsmith. Mr. Phillips, during the afternoon 

recess, have ·you had t,he opportunity to read the transcript 

that was prepared of your testimony before the Committee in 

November of 1976.? 

Mr. Phillips. Yes, I have • 

Mr. Goldsini th. And during the afternoon recess, did you 

a€ any time discuss your testimo~y befo.re the Committee 

this morning with anyone? 

Mr. Phillips. I did not. 

Mr. Goldsmith. Or contact anyone in_afly way? 

M:J;:". J?hi:J.:lips. I did not. I did. not •. 

Mr.. Goldsmith. For background purposes I would like 

to indicate to you that the allegations or the.issues.before 

this. Committee ·are :j.ndeed.very serious ones. The commit tee · 

., is trying to determine who. kil.led the. President, whether. ther~.· 
il 
·I 

~J \1 was a. conspiracy •. specifically, in the area of Mexico City, 

the Commi.ttee is trying to determine what. Oswald was doin·g 

there, if he· was there. at all •. The.committee. is also looking 
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into allegations that Oswald was in some way connected 

with the U.S. intelligence agency, whether or not Oswald 

was an agent, whether the Agency was in some way involved 

in:~-. the assassination. It. is an allegation that has been 

made, although the Committee is not predisposed in. any way 

towards resolving that issue .• 

The specific question of the cable traffic, ·the tranffc- I 
I 

.scr~pts, ·: the::.tiipes, \:the photos bear directly upon h 
. i 

t ese ~ssues. 

Can you see that? I 

Mr.- Phillips. I understand that. 

Mr. Goldsmith. I would like to raise a couple of 

questions with you pertaining to your testimony this morning. 

First, do you recall whether or not you actually signed 

off· on the cable of Oc.tober 8th from Mexico City Station to 

CIA headquarters? 

Mr. Phillips. I believe now that I did not since I 

saw a copy of the cable, wh.i.ch I believe is the one. you are 

referring to, and I did not see my signature on i.t. 

I 

Mr. Goldsmith. But would you concede that. a fair reading 
I 

i i 
of the record of your testimony in November;Mould suggest that! 

in fact you did sLgn off on that cable? 

Mr. Phillips:;.~- That either I signed off on it or certain~y 

was aware of its going, yes. Yes. 

Mr. Goldsmith. Based upon the transcripts that we 

reviewed this morning, I think if we were to review each one 

I 
,,/ 

O()O~L/'~ 
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it would be possible. :to establish tha.t Oswald visited ·the. 

Cuban embassy and Russian embassy or consulates a total of 

five p·imes. We could go th,rc:Htgh. each one if you would 

. ' 

like but are you willing to accept my word for that? 

Mr. Phillips. 

Mr. Goldsmith. 

:~ ·--~ ··. ' ... ; 

Certainly~,· 

In light of the fact that Oswald 

visited these. embassies and consulates a total of five 

times, i:s there any explanati-on, for how the Agency ·failed 

to obtain a photograph of nim? 

I 
I 

I 
I 

I 
I 

i 
' ; . 
I 

I 
' I 

Mr. Ph~llips. First, concerning his visits to the Soviet[ 

i 
embassy, until I saw those messa.ges this. morning in which. OswaJl.d 

' . i 

was saytng I· have paid a visit to your place, I had thou·ght 

until this morn~ng that Oswa~d never that we didn't have 

any record of the fact that he actually visited the. Soviet 

embassy in person, which of course would explain why 'there 

15 [I was no photograph. of him. 
II 

t- i1 
1./ lj 

I 
The. explanation as far as the Cuban embassy was concerned 

i8 1 was that there was photographic coverage of· the consulatef,1 
I 
I 
I· 

!9 [ and as I. recall. it, he visited on a Friday when tha·t camera 

! 
20 i was not in -- was not worki,ng. 

I 
i 

! 
i 
! 

~! il 
·7'::~ ;: 
:./ '-,.~~ :\ 

The explanation for the following day, the Saturday, woulld 
! 

. .~JJf:kJ ,., \!be tha.t at that time we didn't photograph people who went in· 
I 
I ' !l 

2J H on 
:i 

weekends. Afterwards I think Saturday coverage was instituted 
,: 

2A ll because of. the Oswald thing. 

Mr. Goldsmith. Okay. 
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I don't -- I am·1~not sure that your answer was completely 

responsive to my question.·. The ·first part of your answer was 

that until you reviewed the :·cable traffic or transcripts, you 

were not aware of the visit to the Soviet embassy .. 

Mr. Phillips. That's correct. I --

Mr. Goldsmith. But that. doesn't indicate, that doesn't .. , 

expLain why, if there was surveillance. of the Soviet embassy, 

Oswald's. picture was not obtained. 

Do you follow what I am saying? 

·Mr. Phillips. Yes. The only -- what I am trying to 

say is that in my mind the only explanation was that he 

indeed did not visit. the Soviet embassy in person. I thought. 

that he did' not; 

Mt ~>;;'Goldsmith~ But assuming that he did, as I believe 

the transcripts demonstrate --

Mr •. Phillips. There. should have. been a picture. 

Mr. Goldsmith~. And to your knowledge was there such a 

picture? 

Mr. Phillips. No, I never saw a picture of Lee Har.vey 

Oswald, arid I -- it was my -- I have always believed that. 

no pi~ture. of him existed .. 

Mr. Goldsmith.. After the assassination.,. was Win'o,Scott 

upset about the failure· of the :photo surveillance units .to 

obtain photogr_aphs of Oswald? 

Mr. Phillips. I am sure I can say that he was disappointed .. 

. .,:· .. 
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I don't recall -- I don't think that. ·I would recall that he i 
I 

i 
was upset. in. the sense that he was berating anyone or anything~ 

' I 

Mr •. Goldsmith. Did he·.: cit'liscuss it with you at all? 

Mr. Phillips. Mm-mm,. no.t 'that I recall. And I think 

it would be. unlikely that he. would since I was not involved 

in the mechanical business of that photography. 

Mr. Goldsmith.~ And I believe in your testimony of 

November of '76 you indicated. that the photo.graph that was 

obtained. that. was mistakenly linked to Oswald was linked .. 

to him because. L......_ ______ ...........~ had a ,stranscript. before her. 

The transcript indicated someone· was_going to the Soviet 

embassy to obtain.a visa, andshe had a picture of a man 

who le·ft. the embassy at about that time, okay? 

Mr. Phillips. Yes, that was my understanding of why 

this. message went out in sor.t of two parts. 

Mr. Goldsmith. Doyou know if the Agency made any 

i 
i 
I 
I 
i 

I 
! 
i 
i 
I 
I 
I 

I 
I. 

I 

i. 
I 

i 
! 

'I 

-I 
i 

effort to identify other non-Latins: whom it saw either.· eriterin~ 
' ' ' ! 

or leaving the Soviet or Cuban consulates or embassies? 

Mr. P~illips. You mean generally or in the specific 

case of this unidentified. --

Mr. Goldsm_ith. . :In the ~:>pecific case of the Oswald. 

issue .• 

Mr. Phillips. I obviously, I don't know what might have 

been done at headquarters, and I don't .·recall. specifically 

of an effort made in Mexico, bU:t answering your ql,les'tio_n-. in 
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!I 

the general sense, yes, you always tried to find out who 

it was; and what steps were·, a~tually taken, I don't know. 

3 
H 
II 

il I. 

Mr. Goldsmith. For P:t,J.;PQ,s.~.s of clarifica.tion, by my 

;! 
li 

!l question I meant when they made reference to that pict1.1re in 
,, ., 

;,r. I• 
::r d ,., J ii 
"' j !I ;::-

"' 6 il "' 

the cable that was sent to headquarters on October 8th, prior 

to coming up with the conclusion that this picture was 

N !I c 7 

II 
"' 

"' a 0 

il c 
'"" 

Oswald, did they attempt to iden.tify every other non~Latin 

who visited those embas.sies? 

11 

'.,) 9 !I 
!I 

Mr. Phillips. Yes, that was pretty standard procedure. 
c I' 

!0 :I 
:;:: !i ,.. 

il 
~ ! l !I ,__ I 

'I 
~'1 'I 
~..: II 
...;. !"1 

1! 

, .. 
,, 
;:;:: !, ,_. 

13 ,_ 'I 
..... h 

li 

Mr. Goldsmith. I would like to get back and deal with 

another matter that was raised this morning. 

How soon after the first intercept. i:.dd:d::;y~u;.;;recei ve the 

t!:'ansscript o.f Oswald's. conversation? 

~ !I .~ !:! II 
,J 

'' il ;::; il ;...; 

i! .... i 5 -==: 
~ 

~ i 

" !I 

Mr. Phillips. I don't recall precisely. Generally it 

was a matter of they came pretty rapidly. It seems to me, 

'.:i'.~ 16 
;t 

:1 the next day or say within two days, something like that 
:::; !! 

(,11 ,- il 
'I q 

~ 
!I 
~ i 

was the normal time, but you will recall my previous 

. ·' " ~ IC !1 ,... II <r. ,, 
testimony that that transcript concerning his visit to the 

!9 I! ,... 
!I .-

c !I c 2'J 
'"" I• ;I 

CUban embassy only was .il!eally important to us after the 

assassination, so I can't recall the date that I first saw 

2 ! ii 
:; 

~r,...,~~ ·' 
y ........ .._, '~"'• 't 

~1:~1 
' ~ 

'~ ! '' 
·'iJ' -"-.., !j 

:! ~., 

L~ " ,, 
:! 

it. 

Mr. Goldsmith. However, you do recall receiving. that 

transcript prior to the time that the cable was sent out, 

~ . 'i 
..;.:.o 

!I 
the cable I am referring to, the cable of O<c:tober 9th, 1963.? 

'I :; 

~.:; " Mr. Phillips. I am sure.I saw it because I read every 
" I ;l 
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piece of paper that came from that monitoring establishment· 

which. was in Spanisp·, .~·in other words, coming from the Cuban. 

embassy, s.o I am sure that.· I sa~ it. But I also have the 
'., ,;; 

recollection. that. it didn't:''mean :anything to me, I am sorry 

' i. 
I 
I 
' 

I I. 
to say, until after the assassina:tionwhen it was tied in witti 

'I 

I 
previous conversations. 

\ .., .. 

·.·.(Pause) 

Mr. Goldsmith. For summary purpos·es, then., it would 

appear that if standard procedure was. followed, you .. would. 

have r.eceived that transcript .within a few days of the 

intercept having been made? 

Mr·. Phillips.. Yes. 

Mr •. Goldsmith.. And your recolH~ct:ion, I guess, based 

both upon the. testimony from November of 1 76 that you read 

this afternoon,.· and any· further. thoughts that yo:UVhad, is 

tha.t you did in fact receivec:;:-'.this transcript prior to .the 

time. that the cable wen.t out October 9th,. • 6 3. 

Mr. Phillips. I am sure I must have~ I don't recall 

specifically that I dids •. As I explained before, I was in.· 
' i 

the process in.Mexico City of changing from one job to another!, 
I 

doing two jobs, and. Mr .• Robert Shaw .was the man who .really 

was.sortof the detail man on these cuban .operations. at 

that time. 

. Mr.. Goldsmi th·tt You also indicated this morning that . 

your testimony, based upon the transcript; the tes.timorty that 
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you. gave to the Committee in November 't76 was based upon 

information acquired after the.~ssassination. 

48 ' 

i 
j 
I 
I 

! 
I 

! 
i 

Is that an accurate statement, or is that. a statement you! 
• ·t.· 

· would now. like .to qualify?- · · 
... " . 

'_I.\ ••• 

.. 
Mr. Phillips. Well, what I s;aid, counselor, was that 

af.ter that nurilber of years, there are so many things that I 

·had read in. magazines and· hea·rd on television. talk shows and 

that. sort of thing;' that it s·ometimes has. been very difficult 

fOr me 1 aS it COntinUeS tO be. today 1 tO remember when SOme-. 

thing comes up about.the Oswald visit. to Mexico whether I 

have r.ead. that in the National Inquirer, or whether i.t is 

something from.my ownmemory. 

I 

l· 

I 
i 

I 
' I 

1. 

I 
I 
I 
I 

I 

! 
i. 

Mr. c1Goldsmi th. In the specific con text of. your. testimon~ 

before the. Committee in. November of '76., is. ·i.t accurate. to ; 
i 

. i 
say tha.t the only time you ever indicated to. Mr ... Sprague, who i 

. I 

was the lawyer that .. was. questioning you, that. you were basing i 

statement upon after acquired information was. in reference~:: ; . 

j 

to a quotation that appeared in aAi.Washington 
. I 

newspaper quotin~ 
I 
I 

you, .and other than that you never indicated to. Mr. Spr.ague 

that your testimon~ before the· committee .. that. day was based 

upon after acquired informa.tion? . 

Is that. ·an accurate summary? 

Mr. Phillips. I think that is ?!Ccurate. That.testimony 

was preceded the.previous day I think that testimony was 

some three. and a half hours~· It was preceded by a· day of 
., 
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!j questioning 
I, 

by staff members which lasted I believe six 

_, /I hours, and ~'during that time 

3 )l but yes, I didn't make a gre~a~:~pc?_;nt. of saying that 
! i" "·' ·~· ..... -;,, ~:: :· ; 

j, I him things that I might have-:.go:tten somewhere else. I was 

I may have made some reference, 

I . 

ii 
5 li ing 

ll . 
to tell him things that I remembered to the best of my 

' il b'l; o 1
1 
a ~ ~ty. 

L 

7 11 . Mr. Goldsmith;. 

• ~~prier to the. 10/8., the October 8 cable. being sent te CIA 

:·,· .. 

Mr. Phillips, are. you certain. that. 

II 

9 I! headquarters, that you discussed thi.s with in 
'I '---------' c. I. 

.. ' 1 0 !I M • c . t" ? :; il ex~co ~ y. By discussed. this, I am referring Specifically 
!I 

~ :1 
ll ii to Oswal.d,ts contact with the Soviet. embassy? 

.. 
<: z 
~ 

~ 

·-

,., 
14 

i 
i3 II 

!, 
!I 

Mr.. Phillips~ 

Mr. Goldsmith. 

1'.4 lt 
,_. !i discussed it? 

IS !\ 
!i Mr. Phillips .. 
' I 

Yes, I believe-we did discuss it. 

Doyou remember where you were when you 

Either walked. inti.o my office 
'----------' 

16 ·\or I walked into his office. I. think it may have beeri the 
I 

I 
I 

i 
I 
! 
i 

I 
! 
! 

.i 
,1., 

17 . ' !I latter, and. we discussed -- I. believe he said have you seen thijs 

i8 I 

·~ \lor vice versa,. or I brought up the subject some way, but I. 

:
1 \,definitely ·remember reading it in its. typed draft before it .. 

20 il .. . . 
l
was a telegraphic messa,ge. i . 

il . . . . 
': Mr. Goldsm~.th. Are you certain., Mr. Phillips, that at 
It 
.I ., 

jjthat: 

23 i! . 
iiwere 

~ l d .... il· ·i . 
li 

.. a 

time,. which. would. be· on or·about October 8th,·l963~ you 

in Mexico City? 

Mr .• Phillips.. I left • Mexico .City at one. time dur.ing that 

.,._ !!period to go to the funeral .of a nephew who had been killed 
'I 
i' 

i: 

\l 
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i] ; 
!j in an automobile accident, but I certainly don't recall that i ti 
I. 

2 !I was at that time. No , I. bel~~~~-. I was there • I can' t be 
3 ,, 
- !I absolutely posi.tive. I may have -- often we went back and 

. .. ,~ . ", ... 

i il forth t:o:·,:headquarters for consultation, and I made that trip, 
II 

- ~~but I don.' t remember being out of Mexico City at that time. 

! 
6 j 

i Mr. Goldsmith. I would like to ask you now to refer to 

711 CIA Document No. 11. 

j jj Mr. Phillips. All right, sir. 
!I 

~ 1l 
q 
f! 
;I 

Mr. Goldsmith. This is a cable to the Mexico City 

10 !I station and others from the Director, is that correct? 
H 

11 !I 
j J J! 

II 
II 

i1 ll 
1 J 

:[ 

'.':!' 

ii 
II 
'I 

: :!. 11 

15 
:,·I·. 

:i 
li 
!I 

!6 !! 

Mr. Phillips. Yes. 

Mr. Goldsmith. And the date is September 30, '63? 

Mr. Phillips. I see here something that looks --

Mr. Goldsmith. Upper left hand corner, 30.September '63. 

Mr. Phillips. Yes, 30 September '63. 

Mr. Goldsmith. Without. reading through the entire cable, 

!I 
17 jJwould you please take a look at page 12, CIA No. 12., and read 

•I ,, 
iJ · jjwhat is written the.P::e. 

; 
9 

II 

:.·J II 

(Whereupon, the witness. read the document.) 

Mr. Goldsmith. 
:I 
:I 
::it not? ,, 

Mr. Phillips. 

Michael D. Choaden: refers to you, does 

·Yes,· that is I .• 

Mr. Go.ldsmith. And it indicated th!=lt at. least at .. tha.t. tim~ 
,., 1 :l 

~··· !I Septembe:t;:,30th, 
q 
:; 

.., -: d 

...... il TDY mean? 
,! 

:i 

" " 
i! 

you were presently TDY Headquarters. What does! 
' 
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.II 
:I 

Mr. Phillips. Temporary duty. 

2 !I Mr. Goldsmith. Yes. So we know now that September 30th, 
,, 

~ !i according to this cable; you were in headquarters. 
;,:,· 

4 !i q 
Is that correct? 

' il Mr .• Phillips.. Yes, that's correct, yes·. 

6 jj Mr. Gold~uidth. Now, befcSte you indicated that you 
II . · 

7 II thought you were in Mexico City;,. Do you have any basis for . 
I, . 

2 !I being able to explain why you thought you ,we'i-e in Mexi9o 

9 il City at that time.? 
ij 

1,1"1 li 
~ 'I 

~ i Mr. Phillips.~ Only that I don't recall. even now why l: 

ll il was in neadquarters on this TDY. 
i 

,.., I . 
'"" i Mr. Goldsm~th.: I only.have one copy of the. next document 

' 

1 3 \I I am going to show yo.u. 
II 
ij 

ii! 'i Mr. Preyer.. May I just ask,. where is headquarters? Is. 
, ~ !I . 
,.,~ ::that washington. or --

il 
16 t! Mr •. Phillips~ , Yes·, sir, that would be in Washington •. 

il 17 !I Mr.. Goldsmith. Mr. Chairman, I only have one dopy 

:a l of this Agency document, so I will .have~ the> :witness read it. 
I 

:? I 
!I am referring now to CIA document 252~ It .is not a. good 
I . 
I 
I 

20 i' ,quality copy, but could you try to rea:d. to the Committee 
I 
f 

::this:~' section? 
" ,f 
:I 
H 

" il 
:i 

Mr. Phillips~ Mr. David Phillips; newly assigned chief.,· 

2J [! 

!iPB room in Ops -- that means Cuban operations --. in Mexico , 
... 4 ji . ! 
"'"' Jlwill arrive. 7 October. Eastern Air Lines. for two . .days consultation. 

This is to .the station. in Miami. 
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il 
ll 

Mr. Goldsmith. Ri.ght. -

2 il Does that. -- ·go ahead-. 
i 

! i' 
J !I 

· Mr. Ph~llips. Not nede;~~sary: meet_ or: make reservations for. I 
':·". 

·' II Mexico. 

5 l\ So this would_ be- a cable-: from headquarters saying that_ I 

Mr·~ Phillips ETA 9 _October on Gues-t_ Air Lines. 

!I 
6 !!was stopping by in Miami for two ··days~ 

il 
I
. 'II 

!I 
Mr. Goldsmith •. My first. question is, the_ ·cable· refers 

a !ito you. in your. true name, _ do.es it not? 

9 il 
q 

l! 
10 !i 

H 

Mr. Phillips .• Yes·.-

Mr. Goldsmith. Would that.J,,be in keeping with AgencY 

11 l~rocedure, send:lng a cable referring to~ a case officer by his 
!1 

I 

i 
I 

I 

I 

I 
I 

I 
i 
I. 

I 
\ 

I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 

( 
l 2 ~~rue name? 

il 
13 li 

:I 
Mr. Phillips. 

II 

l 

It would be done in. a case like this where l 
'! 

i~ !fi-n Mexico,: of course, the.y wo.ul:d. kriow my pseudonym , and in. 
it 

15 ~eadqua:t.ters they would kriow. my pseudonym, but not necessarily 
il -

l.:i 
1
fn a third station such as Miami. 

\1 

17 ll _Mr. Goldsmith •. And my next question is, according to the. 

i8 ~abl:~,:- it indicates that your re.turn in -Mexico City was estimat~d 
-I 
I 

! 9 o be October 9.th -- -
I 
I 
I 

i 10 i 

i 
Mr. Phillips.~- Yes. 

I 

Mr. Goldsmith. 1963. 

So .it seems. to .indicate. that:at ~the very least, from 

1-:: i 

':.SE;pt:e~er 30th,. '~3 until. October 9.th, 1963,- you were not, in 

~' :i 
..... IJMexico City~. 

15 ii. 
H-- Mr •. Ph~ll_ips .. ;t. -It cer.tainly does .• 
ij ,, 

-- _/' 
- ~v/c 

ODD o-\-> _ !! - " 
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Mr. Goldsmith. Do.you recall now where you were at.that. 

Mr. Phillips. It was during'this period that I learned 

I was going to be shif:t:.~~::from one job to another and 
' 

5 go -to Cuban operations, so· :t ·obviously went back to. headquarte*s 

6 

7 

8 

9 

10 

1 1 I 

,.., 
\ .. 

1 J 

!C. 

l 5 

16 

17 

18 

l ,., . 
• 7 

20 

' 2J 

!I 
to d·vscuss Cuban operation~'r"a.'lic:Ccm the way stopped because 

!' 

I 
I 

ll 
" ,, 
q ,, 

Miami was concerned with Cuba, on the way back. 

Mr .• Goldsmith .• .Well, .it would seem that· the more 

fundamental question is .not even so much do. you recall where 
II 
l! li you were, but on what. basis you gave testimony to. the· 
'I 
!I ,, 
p 

Committee in November of '76 and earlier today describing 

'i conversation that you had with and the: cable that 
i 
:I !I was to be sent out when in. fact you weren't everi there. · 
:I q· • 

ij h'll' . d' !1 Mr.. P 1. 1.ps .• · Yes, 1.t oes. 
il 
iJ 
': Mr. Goldsmith.. Is there. any way ·that you could expiairi 
!I' 

;I 
!I 

:1 that? 
H 
\I 
II 

!I 

i\ 

Mr. Phillips·. No,.sir; I cannot. 

The. only explanation. th2i.t . I can . give is that I was 

II suddenly involved in this Cuban. business. at a time when. a 

\ lot was happening, and that when. I was asked to tes.tify in I . . . 
I . ·. 
!!19.7 6, so many yea~s later., my recollection of the e.vents was 
~ l 
:! that. I was .. involved in ·Cuban rna tters; . as indeed I would have il . . .. . . . • . . . 
:i been dur.ing that .temporary duty. in .. headquarters·;. I. did not 
:! ' ~ f •- •: •• • . • r ' ' 

-: . .: :\know --.I did not recall ·that I was at headq'Uarte;::s during 
' q 

;..: :\ that, time. · 
~ • I • > l • 

:t.· 
•I 

~E-_J_,!_~. J~T ~ "''::r~ ~~~I 
)l.LOE~SCi'i. r··u~:.?~?·~~-:7.·_~~~~/zj· ·CC_:Vt P.~~i~!;Y_ 

'., 

·.'·t _;· 

I 
I 
I 
: 
I· 
i 

i 
i 
I. 
! 

:: 
I 
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il 
[j Mr. Goldsmith. So at the very least, the conversation 
il 

; ~~ with never took place~ 

· 3 !I Mr. Phill¢ps. If that. cable went out on the lOth, and 
! 
f 

4 I didn-'t. 

5 Mr. Goldsmith. It went out on the 8th);).:--

6 Mr. Phillips. On the 8th. 

7 Mr. Goldsmith. Mexico City Station, to headquarters. 

8 i! 

ii 
Mr. Phillips. No, not before it went. I obviously was 

9 il mistaken. 
H 
:I 

:o !I 
lj 

Mr. !{Goldsmith. There were also conflicts betweenyour 

il 
l i ji description of the cables and the cables that we went over 

.I 
II . 

i2 ll this morning., 

1 :J \! Without going ovelr, the conf-lict again, is there a way 

il 
!~ ll that you can explain the discrepancies? 

d 
15 :; Mr. Phillips. The best explanation for the discrepancies · 

ij 
l' i! 
1

;;: ;j I have is what I was referring to, this morning saying that 
i1 

il 17 !1 I would like to talk about the. background under which I_ gave 
!I 

18 i' that tes.timony in 1:976, wha.t instigated it, and you said that 
I , 

i 

! 9 i I would have five minutes later to .explain that., and it is, 
lj 

20 il to me, the explanation of discrepancies in that testimony of 
II 

:!1976. 
:1 
il 
q 
II 
~ I 

Mr. Goldsmith. I think. now might be an appropriate time 

2J il 

;ito give you a chance to discuss that. 

Mr. Phillips. All right. 

I retired from the CIA in. 1975 to .form this organization. 
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II 
2 l! 

!I 

One of. the. things that.! did frequently, on a daily basis, was 

talk to newspaper people. Our organi.zation is sort of active 
... -,, 

3 i 
i as a clearing house .for·the press on. intelligence matters. 

. ·' •' ~ -! 

As a former newspaper'rrian~ :r. felt I knew how to talk. to ... - ' .... 

5 jj newspaper people, and so I talked to them;. and during when. a 

6 !I period when. I literally ha"e .. novi~',:talked to several hundred. 
I 

7 · i newspaper people, only on two occasions did I. think that I 

a jj was. taken, and one of them was by an article in· the Washing,ton 
II 

9 !I Post. by ~. Ron Kessler which came out the_ day before WY 

10 jl testimony and. was. the reasqn that· I was call.ed dciwn to 

li :I . . f : 1 test~ y~ . 
!t 
II 

i ~ ll ' 
1:: \! a second 1 unch .. 

ii 
1 <! :~,· • : t~mes. 

il 

Mr. Kessler contacted me •. We had a long lunch •. We had 

He·talk~d to me on. the phone a number of 

A nUmber of weeks went by;' and he was talking· about 
., 

15 !I Mexico .City .at the. time of. the Kennedy .assassination, and 
ll 

16 :l tz:ying. to get me to tell. him everything he. could. I didmtti~ 
" ·- i! 

'
1 il realize upti~ after the s~or.y came. out, really, or towards 

12 I 
1 the very end of my conversations with. him, that apparently Mr .. 
I 
i 

:9 i I Kessler had talked to two other people ·who were in. Mexico, a 
I 

i 
20 I ! translator and. a ·secre.tary, and. he .told me that they said that I . 

(:Lee Harvey Oswald told the Soviets .. that .he wanted his ticket · 
:l 
'I 

\l paid for and he. had. lots of fabulous ·informa.tion. to give them 

2J ;! 
::and this, that and. the other~ :1 ' 
;i :,! q 
!I q 

When.a newspaper man talks ·long enough,. sometimes you 
t: 

,:.. ... "'. i! !i find yourself'.'iiagreeing with. him. on the basis of facts that 

', .. ', \ . ! 

/)00 <t'>' s 
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II don • t really exist.-. For instance, during those conversations 
'I !I 

1 II 
3 il 

! 
I 

he said, well; I alread¥ knp~ 'i;;qe ·whole story. Here I have 
" '· ·"' _.,·. ''•· 

~11 the. doc)llilen:ts.r/I received. ·unde;r;. the Freedom of Inf6:bna.tion 
-~ . . ... 

J I 

., "i Act.,_ the cables and that sort of thing • 
' i 
I 

.. I So I half came away from· ·my conversations with Mr. 
i 

6 I Kessler. having absorbed some of the things · thctt .. he. was saying .. 

7 I 

'~-' .· 

The second part of that. thing was that. I ha·cit;;:a book th~t 

a ll was about .to be published. I was engaged in the. business of 
II 

9 II trying to make a living by leC.t"uring ~~ I was on television 
II ,I 

:o !! shows and that sort of thin. g, and L don't think there is 
!I 

l i il any question in my mind that at that time I tended to perhaps 
h 
" 

12 !I overdramatize a little bit my role.~ After all, if you write 

13 \1 a book and spend a. year doing it, you hope it wiOll. be sold 
:1 ' 

il 
r,:. II and all that. sort of thing. 

!,I 
l s ' 

" 
Since that time., although I have continued this public 

li' . 
1 -~ \1 activity, I have. ~tried,ilto be. very,·~very careful, and I am 

~ I 

!,I 
17 II not especially proud of the accuracy of that testimony, and. 

il ' 
18 i I certainly am really surprised to. realize that .. I was out 

[ ~ 

19 I of town for that period, even thought:.i:.tt.was stilb>on Cuban 

20
11 matters. That. is the best· explanation I can give you, sir. 

11 Mr. Preyer. We have a vote on. the. floo.r., if you are at 

convenient breaking point. here .• 

Mr·. GoJJdsmith. I am. 

2 
-i :I M+•. Preyer. Would that s.ui t. you gentlemen?> 

il 
...... :! 

-- ij we. will take a ten. minute recess. to vote at this. time. 

:i . ..· 
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!I 

II II 
!I 
!I 
H 

rl 
" I 

il 
il 
11 

II 
ll 
;! 

" " !I 
!I 
il 

:I 

!j 

!I 
ll 
i 
I 
I 
1 
l 

i 
!I 
'I 
.I 
!l 
:; 
i! 

\I ,, 
:j 
!.' 

'i 
ll 
il 
il 
i! 
d 
'I :: 
q 
'I 

17 

57 

(A brief. recess was taken .. ) 

Mr. Preyer.· The Committee will restime. 

Mr. Goldsmi~th .. Mr .. Phi:Ilips,~ we have just had a brief 

recess, s·o:;:·for purposes of )Summarizing,·.· I would like to review 

your last. s.ta tement •. 

First, we have a situe~:~ion :P.~re. where there. a·re conflicts 
-' -~ , ... 

between your· version. of the cables as describe'd in your 

testimony in 1976 and the. c·ables we showed you· today. We 

also have conflicts between the ·transcripts that you talked· 

about, .or the one transcript in. particular that. you discussed, 

and those that we. showed you: today, and we. have a situation 

where. you were ·abseri.t from Mexico City, and yet you· told the 

CommitteeiJm November of '76 that you had signed. off on a 

cable;that.you had had a conversation wi and 
I' •·' 
' a'lso that you' had in. fact. seen. the· transcript when you couldn''1: 
! 

have seen it until sometime. after that •. 

Yo.ur explanation I believe: .in part is that you attr.ibutel':: 

this to a conversation that .you had wi.th. a· newspaper man, and 

also that before the Committee yo.u overdramatized your 

role. 

Is that an accurate sta.temen·t? 

Mr. Phillips. I hope. that I didn't do it.be.fo,r,e the 

Co~ittee~ I. think.what. you have said is accurate.~ I do 

not recall, did I say that I remembered distinctly signing 

off' on, the cable:, or. that: under the circumstances I wo.uld? 

t~~.fi,.r~. t1~r 
I ·~a~ ·1~~~r:~ ~ .~ 
~-~tl ':.!!I' lli \'jiifaj u 
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In any event, I accept what you have said as a valid 

summary of what happened. 

Mr. Goldsmith. Did any.c::m~---'~t the Agency -- and by Agency 
':, ~ ::. · ... ·'. 

I am referring to the CIA -- instruct you or ask you to give 

that testimony in November of '76? 

Mr. Phillips. Absolutely not. 

Mr. Goldsmith. Having read that tes-timony during the 

af-ternoon recess,- were there any other parts of it that you 

found to be untrue?c 

Mr. Phillips. Well, in reading it this afternoon and 

looking back, I felt-that I certainly had exagg~rated the 
~ i 

i 2 il extent to which I was pushin_ g and I now know why. H .__ _____ __, 
'I 

I .3 ij I wasn't there to push him and so .forth. But I don' t recall 
il 
il 

1.: H any specific thing that was untrue, no. 
il 

!3 !I 
il 

15 i 
il 
\I 

17 il 
!I 
!I 

i8 il 

Mr. Goldsmith.. Mr. Chairman, ·any questions?· 

Mr. Prey~r. Mr. SawYer? 

Mr. Sawyer. I'll pass. 

Mr. Preyer. Mr. Fithian? 

1- il '' I Mr Fithian o I have no questions on this part 0· We are 

20 II going o~ with some others o 

1l i! 

;;~'" ·: 
"' :l 

Mr. Goldsmith. Yes, we are. 

Mr. Dodd. This is the questioning you are completing 
q 

A"l :i 1...; ,, 

:i here 

=~ ;j 
\i that 
q 

-
'7 ~ ;l 
- H 

,! 
'I :r 

regarding what we were on this morning, Counselor.? 

correct? 

Mr. Goldsmith. Yes. 
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' 5 I 

16 

17 

iS 

!9 

21J 

'2 ! 

";") 

2J 

il 
il 

19 

Mr. Dodd. Did you have. any questions, Mr. Chairman, 

ll that you were going to· ask? 
!I !i 
I Mr. Preyer. 

' , .. '.·' 

Well, if you. have. a further area to go 
...•.. ·' ''·1:.:· 

59 

i 
' i into, I will withhold my questions until such time as you may 
I 

' 
!I !I have finished .. 

.. . -·:· 
:I 

!I 
II 

II 
ll 
jl 
il 
II 

il 
il 
;J 
II 
:I 

Mr.· Gdl'dsmith. 

Mr • P'reyer • I will. withhold at this time~-

Mr. Dodd. I will withhold as we'll •. 

Mr. Goldsmith. Fine. Thank you. 

Mr. Phillips, :when.you were·inMexico City in 1963, 

/I were you at one time Chie-f of Covert Action? 
p 
il 

il 
il 
ij 
!i 
il 
I• 

tl 

Mr. Pnillips .• 

Mr. Goldsmith. 

Mr. Phillips. 

Yes, I was .• 

When? 

From the time of my arrival, which was 

il the fall .of 1961 -until;i,soinetime in 1963. 

il 
II 
!I 

!I 
Mr. Phil;tips. In:. its .bro~dest sense, it is.: the propagand~, 

. ! 

il political: action type thing. In this. case, primarily it 
i. . 
II 

!I had to do with Cuba. because the Cuban embassy· ·in Mexico Gity 
1 

il was. a focal point for their propaganda acti.vitie$, and thro~ghjut 
il 
i! Latin America they were sending couriers through and that 
" ,, 
:1 
:: sort. of thin_ g. 
:1 
'I ; 

:I ., 
:I 

!! 

' f 

So in effect, as opposed. to. regular intelligenceoperatim}s; 

• ' i "' .... !i runni:ng agents and getting information, I was more concerned 
il 

25 d • th !! WJ.. 

ii 
ll 

" ,, 
H ;; 

the media, not only in Mexico, but in· Latin America;;'"' ·· 
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20 

:1 

!I providing materials for it, ·and .·trying . to counter Cuba·n 
!I 
il 
II 
li 
I 

i 
I 

i 
!I 
:J 

! 
i 

influence .. 

Mr •. Goldsmith.· 
,,, ·.·. 

that correct? 

Mr. Phillips'. · Yes;.: 

60 

l 
I 
I 

M:!:'-· Goldsmith. And your_ goal would be. to counter Cuban. 
,•., 

i influence .• 

j 

i 
! . i 
i 

l 
I 
i 

·I 
I 

I 
I 

I 
3 influenct 

lj 

" 
!I 

Mr. Phillips~ Yes, and part of my job was Soviet 

9 

10 

l 1 

. .., 
I. 

. ., 
1 ... 

I~ 

I • 
.~ 

!6 

1 I 

:8 

!9 

20 

!I as well, but it. was largely Cuban, some Soviet •. 
!I 

" !i 
H 
il 
il 
il 

Mr. Goldsmith. Under.s toed. 

11 Would you define for the Committee what .. the term "asset" 

il 
!I means in. Agency jargon? . 

ii Mr. ·Phillips. · Well,. generally speaking -- a lo.t of 

il 
(I people use different definitions 1 but . to· me an asset is. 

i! someone who isn .' t ne<?essarily an agent.,. isn't necessarily 
ij 
!I on your. payroll, someone who is cooperative with. you, someone 

il 
il who on. a wittin_ g basis knows. they are helpin_ g you_ get a 
!I 
\I job done. 

ll our assets· include. this. agent. who. we pay and so forth. 

Sometimes that can. sort of spill over· and say 

l 

! 
!, is 
:; 

" .i ,, 

So often it is used in the sense of someone who simpiy 

either-manipulable or someone ·who is helping you because 

. I . 
in the same things that you· believe in or [! they believe 

2J ;1 tha.t sort of thing 1 ·and i.t can. on. some occasions re.fer to 
:• 
;; 

2·-' ii an agent. 
!I 
·l 

~.: d 
Mr.. Goldsmith. For purposes. of consistency, now;. ~f you. 

! 
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J were working wi.th 
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a journalist .-- ·this ·is by. way of. an 

... il example'.·-- on a propaganda. operation, assuming all this is 

61 

il . 
3 !l ort a wit.ting level, would you: qharac·tetize him as an agent or 

i 
I 

4 1 a$ an asset? • ' :' r,,., ' 

I 

i . 
5 il Mr. Phillips~ Gene:r;ally as an ageri.t. I think :it would 

6 II depend on the .audience you were\c;-j. talking to. If you were 

II . 
7 II' in. a ~roup here in. Washington with people from different 

::: !i agenc~es·, you might say we. have. an asset who can. arrange' this, 

9 lj but certainly in-:-house you would be more inclined to say 
I . 

10 \i"'agerit" than "asset", but it could be used both. ways'.; 

il 
f 1 [I 
I I j 

I 
I 

Mr. Goldsrr;tith. How specifically would you· carry out a 

12 ! parti.cular..:;.· propaganda operation? For example, if you wanted 
! . . 
i 

iJ il togenerate a parti.cular story, what. ways would you go. about 
:I 
ll 

l:! ii. doing'·that? il . . '. 
'I , 15 !, Mr~ Pllillip~. 
ii " 
II . 

1:: !j generate ·were. ·the' result .. o.f some sort of instr.uctiqns .·front 
I . 

Well, often the stories you wanted to 

II 
17 !1 headquarters, perhaps just from Mexico~ perhaps worldwide, 

:1 . ' 
il-

i8 i perhaps for Latin. America:-;~.0 in whi'ch. we have .the. foll·owing 
:, .. ~ 

i 
19 1 points: that we .. want to make, and specifically, you would ga 

I 

I 

20 il out and you would meet your agent or your asset, h.lit·: generally 

n !i your agent, and say look, what do you think about this., and. 
il 

:j 

:1 he would usually agree with :you and. wr.i te, say, an editorial. 

:.I 23 . • '; oria'.rtews. story which made that ... po~nt. 
!1 
'i 

2·-i !i Mr. Go.ldsmi th ~ Did you. work with your agents personally . 

2.5 ii or· 9id you. direct their work. through one of your CIA t~-
,I 

q 
;r :: 
i\ ,, 
l! 

SECil 
ALD~:~SCN R?:?OR·!:NG C6i'v~?.'l~~·l;-'t_ 

··:· 
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subordinates? I 

' i 
Mr. Phillips. In a few.cases I worked with them personaLty. 

' 
I 
I However, there were other people who were subordinate who. 
!• 

i 
handled more people than I did. 

Mr. Goldsmith. Well, when you say in a few cases, how 

many? 

Mr. Phillips.· On a regular basis, I think I really 

probably met with about two at a time,_ perhaps, something 

that, of foreigners, of Mexicans, of foreigners. Then I 

might go out and see an American who in turn.was.working 

with theni., but usually two or three, some.thing like that. 

much more. 

I 
' I 

'k I lJ. e! 

I 

Not! 
J 

I 
i 

i 

! 

Mr. Goldsmith~. I am no.t sure that ·I understand the answe)r. 
::: . 

Two or three meaning what, during a particular time period, 

a mont·!) or a week you might see. two or three agents directly? 

Mr. Phillips. I might seetheni. once or twice:;:;:}a·week . 

What I am referring to. is that I felt that I was the case 

officer for, I was the guy who went out and talked with, say, 

two or three of. these agents at a')' time. 

Mr. Goldsmith. So as a matter of routine, you. would work\ 

directly with your agents, on some.occasions. On other 

occasions you would work through. subordinates. 

Mr. Phillips. Yes. 

Mr ~ Goldsmith. To what extent did you. use one technique ' 

more than another? 

i\,.: 
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i 
Mr. Phillips. I used the-- I did more ·sort of.managemeni 

than L did case officer work;. That is, Mr. Shaw and someone 

working with.Mr. Shaw would go out to meet people more frequently 

than I·would. Then I would also go out.and I would meet. with 
'·. •, 

an outside American. who was- nOt attached to .the embassywho 

had agents working fo.r him, and I would meet .with him and 

pla:n what those agents would do at his direction~ 

But I .would never meet those agents, or· very seldom;' 

i 
! 

M:r~ Goldsmith. 

I 
'II Did any of. the Cuban exfle organizations I 

that were in existence during the_ -time you were in_ Mexico .. 

City have represen ta.tives. in .Mexico City? 

I 
I 
I 

! 
Mr. Phillips. Yes, I. believe that.· all- have. representati veJs 

in Mexico City. · 

Mr. Ggldsmith. And did you use any of them in your 

Mr. ·phillips. We had contact with. them and th,:is and 

that a~d the 'other. · -we j].sed 'one group of Cubans which.-

was not, ;:eally ., so much an .. exile organization but·. a group of 

'' 

! 

Cubans who worked together at. our direction .. But in. speaking i _ 

or the.-different political groups, at different times from 

Mexi'QO~">a lot of them were met. by people there,. but .I don't 

recall of any particular group -that we worked with on a 

consistent basis:. 

I.noti.ced in one of these. cables. I just read that:it 
··:. }'·~~; .. 

had to do with a groupcalled. the JURE' and' so· forth. Obviously 
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:\ :: 
il 
ij 

II 2 
il 

. '•' 

they had made contact with us.· 

... · ' •' 

But I do hot .. reca-ll speci~ic groups that we. worked with 
' - .· 

'I .., 'I _, 
! 

from Mexico- City •. 
\';'"" . ... ·~, ... 

! 
; 

·' I ., Mr. Goldsmith. And you mentioned before tha.t you did 

5 work with a specific. group of Cubans. 
!I 

. !I 
o .11 

I 
7 I 

was that your own· deV.~J:oped group? 

Mr. Phillips .. Yes, because. -- one of. the things they 

I 
3 I did, for instance was they had a reception .·sen.ter:':where~~ 

il 
9 ii people coming out. of Cuba would be debriefed, and they would 

1! 
II 1, il meet them just after they. had come out and they would ask. 

t\.1 iJ 

!J 

11 !j them questions that we prepared for them to. gather information 
,, 
! 
i i..:. I 

i 
The sort of cover for the operation. was the hUI'!lani tar ian .. 

i J !1 one of telling these people where ·to. go .to find a place .t6: 
,, 
!I 

1 :! ii s.tay and this. and that and the other. Our primary in teres:t., 
ii 

:5 l! however, was to gather iriteiligence from them by· debriefing 

1.: il them. 
!I 

Mr. Goldsmith. While you were in ·Mexico .City;: and after 
17 !I 

i a jj the assassination of the President, did. you ever undertake 

19 ll any propa.ganda operation that pertained i;Ot<othe .assassination 

~·J ! of Mr. Kennedy? 

Mr. Phillips. I don't recall that I d:i.d .. I recall at 
'I 

" '! 
I' a later date a. message coming out .from. headquarters which 
:1 

23 :1 wen~ to 
II 

a number of s.tations. which 'talked about steps whichr 
:1 

2·! 1i could be taken to counter the s.tories going around saying 
\i 
q 

:.: · ii that the CIK·:~was involved, but .I recall~ that as being after 
·, 
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, I left Mexico. 
i 

I don.' t recall any such 'under.taking in. Mexico. 

2 il It could have been, · but I don 1 t. think so. 

i! 
3 II 

! 
Mr. ·Goldsmith~. Okay. 

4 i After you left Mexico, what specific propaganda operation 
I 

~ /1 were you. involved in with r~.ga~d ,to .the j:issassination? 
i 

6 I Mr. Phillips. I don't ·recall that I was.· I, do recall. 

I 
7 j that.~:l:there. was what is known as. a_ book. message that. went to. a 

I. 
il 

2 ii number of.- sta-t:-ions fhich ~aid, look, here is another. viewpoint . 
\! ~ . ' ' ', . ,. . j: 

9 :~1• about'.the; stoiies that are. going. around. It specifically 
I . . . 

'·:· .~': :~e:ferr_ea\-:to.-·M;- ;Mark Lane,·,.!1ind sa:fd t~y .and do this. 
:I. . , . - . : ·. .· 

ll 11· Now, 'I .don ,::t. _...; I wa~ aske'd this once. in, a. public debate 
.I 
!! ·, 

i2 (j.~nd 
!j 
:1 ' ' 

?, 

I·- believe .. I.-~tlj:Ough:t at; the -time. it was 
'------------' 

It was 

i~- ]! more. 'likely· now., I thi.nk, when I. was.~ ·in the 
:j· '------------,...J 
!I . 

l:.! li and wheri' we were so busy in the 
ii 

that we 

15 :J noted that message, but I. am not sure if· we did anything about 
II 

!I 
16 il it.' 

il 
'i 7 !I :, 

'I 

Mr. Goldsmith. Okay. 

i2. il. While.you were.in Cuba, were you also involved in.covert. 
:1 ' 

! ? i1 action as you just described that term? ,, 
!I 
ll 

20 :1 Mr. Phillips. Yes, I was. 

l! . , 
·:1 

Mr •. Goldsmith • And was. your job description the're similat 

23 

'i 
:: to the .. ot:te that you just gave us in. Mexico .City.? 
il 
·,_-,', ,, 
!/ 

Mr. · J:>hillips . No,. it was ·not. 

The reason was that when I went1]'.to -- and I. was· in Cuba 

2.: .I 

:: on. two. occasions . The first·-- on. the first occasion twas 
I 

'.!. t 
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there as a staff officer of the CIA, under cover,. using. the 

cover of my lectures. I had been: lecturing on Latin America 

previously, and so I was a covert action officer then. 

I returned to Cuba in 1958:~'. after having resigned from I 

! 

i 
the Agency, to establish a public. relations ·firm. ' I I was go~ng! 

to make a million ·dollars type thing. I did. retain; however,. 

an association with the Agency because they asked. me if I 

propaganda type work and working withgroups that weren't i 
i 
' ! 

revolutionary groups, such as students and labor and that sort! 
I 

of thing, but not political groups:." 

Mr. Goldsmith. During the time· that:··you were in_~cuba 

did you ever use the operational alias Mr. Abbott? 

Mr. Phillips. I think. I -- that sounds familiar~·., I. 

might very well have used that. 

Mr. Goldsmith.. And while you were in Cuba, did you tend 

to have more direct personal contact with your agents or 

assets than you did in Mexico City? 

Mr. Phillips. I would say less, because it seems to me 

there were a lot less agents. 

Mr. Goldsmith. But on a relative basis, did you tend to 

have more --

Mr. Phillips. The first time, when I was in Chile, 1955, 
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II· 56, more or. less the .s,me; th<i. s·econd" time greatly reduced. 

, !I 
3 il 

l 
I 

! 
:.t ! 

f 

Mr. Goldsmith. You just .. said Chile. You mean Cuba? 

Mr._ ·Phillips. · I fueanb'~?Cuba;·· of· ~ourse. 

The· ~edond time. greatly' reduced,::S:because that was when I 

5 I was starting a public relations .. firm and was only spending 
i 
; 

6 1 literally part. time on that •. 
i 

7 ·11. Mr .• Gol<ismith. While you were in Cuba in. I believe 1958 

a i. through 196.0; was i.t, did yo.u ever start spending full time 
!I . 

9 11 activity on covert action operations? 
,, 
!i . 

In. the sense. that I was working, yes, ;o !i Mr. Fhillips. 

11 II because. the public relations business went out of -- there was 
p 
i 

12 i no public relations business, so .when I. was -- before I 
! 

13 [jlef.:t·~'Cuba; th~re simply was none of that .. 
:t 
!I 

1:! !i was for the CIA, but it wasn '.t. full time. 
ii 

So. any work I did 

15 l! ,, 
" 

Mr~ Goldsmith. What. happened to your ager~ts in Cuba 

!j 
1~ 

1

j after. you left,. do yo.u know? 

~- i! Mr Ph'll··· . 
11 !I • ~ ~ps. 

l! 
I think generally the answer is thatr.t:h~y 

!I 
; 8 jj went into: exi le.·.i.·:, . 

!? !I . Mr. Goldsmith. So most o.f them went to the States? 

20 il 
il 
ll ., ,, 
" :! 
ii 

~ i 
lj 

Mr. Phillips. Yes, I would guess so. 

Mr. Goldsmi.th~ And did you ever use any of. them again? 

Mr·. Phillips .. Yes. Now, wait a minute. I certainly used 

2J i! some of my assets·, people I had ·known there, especially people 

-:.• 'i .... [! who were in the newspaper business, and who .then I would 
q 

;:..: li approach.-- I approached in Miami at ·the time ·of. preparations 
.I 

!i 
il 
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for th.e Bay of Pigs I and saw to .it that. they. got. out exile 

editions· of their newspapers.:.· · 

Mr:. Goldsmi thY~ ... Were any of these assets ·involve:d in 

propaganda act~vities pertaining to the assassina.tion? 

Mr. Phi.llips. Not that I recall. 

Mr. Goldsmith. no·you.know a man. known Salvatore Diaz 

Verson?. Salvatore. Diaz ..• Verson? 

I. believe.:re· was a Cuban journalist .. 

! 
I 

I 
. I 

I 

I 
I 
! 
I 

-;. \i 
il 
II· ,I 

Mr. Phillips. 

:o i! recall him .. 

I don't recall. I might. have, but I don.' t i 
i 
! 
I 

;I 

t 1 il 
ij 

.. . I 
I, 

Mr. Goldstn±1;:h; · · Did you. ever have any operational~~invol ve-t 
. I 

12 11 ment with him for., th~ CIA? 

i 3 !I Mr. Phil·liJ?S. ' I knew_. so·.· many cuba-n. newspaper men' I . was 
!I 

1 e.! il associated with a newspaper there in .. the sense that I wr.ote a 
:1 • 

1:: q ' ' 
•· :; column for it. I.· knew a l.ot of. them. I. was in the p'ublip 

II 

li 
1.5 ,\relations business, or I tried to when I first got there.· Tha~, 

" . 
'I 

·- :1 
; 

1 !! I might very well have but I don't recalL any specifics of 
n 

i8 .

1 
lit. 
!I . 

! 1 II 
I 
I 
; 

Mr. Goldsmith .. · So .you might have had opera tiona! activit~ 

20 ! or involvement with him but you don.' t ·recall the specifics .. 
! 
il 
" Mr. Phillips. I might have, yes. 

il Mr. Goldsmith .. Turning to your --
·i 

23 t~ 
Mr. Philiips .• I am sorry, what was the matrinYndc, the · 

...... :1 

.:· ... 
1ilthird ~arne? 

~.: 'i Mr. Goldsmith.. Verson, V-e-r-s-o-n. 

<51 I 

.I 
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II 
li 

" !I don • t- recall the operational activity. 

Mr.. Phillips .. The. mime seems familiar to me, but I 

3 il • • . . 
ij Mr .• Goldsmi.th. He was ~n ~nd~v~dual who was the· .source 
il 

4 
\I of a story that Oswald was seen. with Sylvia Duran and a Cuban 

.:: i1 government. official in a cafe sometime in October of '63? 
!. 
l 

s I 
II 

Mr. Phillips. (The Witness nods in the negative.) 

Mr. Goldsmith. You are shaking your hea:d so I take it. 7 

II 8 jj it doesn't. ring a bell. 
!i 

9 l! 
ij 
I· 

!0 II 

11 ii 
il 

12 il 
H 
'I 13 H 
:I 

Mr. Phill.:i:ps. 

Mr. Goldsmith •. 

Mr. Phillips. 

Mr. Goldsmith. 

Mr. Phillips. 

No, it doesn't -- it is not ringingbells. 

Turning to .your work --

Salvadore Diaz Verson;.-

Right . 

The name is familiar. It. ~seems to. me that 
tl 

1
:!. !I I am. now recalling that name in. an extremely right wing Guban 

d 

!! editor or something .like that?. 
! ~ !! . 
,_ i! Mr.. Gbldsmi th. If you de.termine who that. individual· is 

!I 
17 ~~ after you leave the hearing room today, would you contact the 

12 II Committee and give us that informa.tion? 

!i il Mr.}Phillips. Of course I will. 

20 II Mr .• ·Goldsmith. Thank you. 

:1 ,, 
" ,, 
I 

Mr. Phillips. I. do :riow -- the bell is ringing that_that 

ii is the name of. an extremely right wing, conserva.tive Cuban 
q A, :i 

!... ...; ~ I 

:i journalist of some kind. 

:2-.i J\ ~ ~- Goldsmith. Do you reca·ll now whether you had any . q .; 
'""~ .. ;! 

.-;:: '\operational involvement: wi,th h:lm? 
· .. 
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Mr. Phillips. NO, I don't. recall that I was connected 

:2 i with him. I may have been·-

!J 

J !I Mr. Goldsmith. Turning· now· to your work with the CIA 

II 
::. Jl in regard to the Bay of Pigs operation; did you also work on 

, 
11 the covert action area in this particular regard? 

6 i 
I 

Mr. Phillips. Yes, in a limi.ted sense. I did·'Cnot work. 

7 il on the political. side, talking with the political groups. 

a !! Tha.t was the. ·job shared by two othe·r.:people, at one ti~e 
!I 

:~ li Howard Hunt did it .•. 
~ I 

My work was propaganda primarily; the : 
l 

il 
',·. :! construction of a large radio 

li 
;j 

station ·in the. Caribbean, financ~ng 
I 
I 

1: ii of \: ll exile newspapers so .it was more propaganda type~".W:ork, group9 

il 
i2 !I of doct~0rs who would. make statements and that sort of thing. 

d $ 

i 3 :1 It. conceritra.ted on the . .'prop.~gand·a. 
:l 
H 

::.: :i 
ii 

Mr. Goldsmith. In this particular case, did you have 

15 !J direct contact with your agents and assets? 
" :r 
!! 

16 i 
:1 

1-,, :1 
\I 
!i 

!l 
lj 
H 

:! 
iS 

Mr. Phillips. Yes,I did. 

Mr. Goldsmith. On a frequent basis? 

Mr~ Phillips. Not frequen'tly because· I was stationed 

! ; fl in Washington. and they were generally operating out of 

2G ii Miami, and someone from our Miami office would see. them on a 
il ,, 

... ,.(-~ 11 !! regular basis. But I flew to Miami frequently and would meet 
·1._.,-..:::::-~-:r::r !~ 

.if;;j· :., :! wi.th them and would see them. 
_, ' :\ 

'i 
·i 

2J I! Mr. Goldsmith. During your experience. wi:th the CIA., · 

::. !i did you ever train any assets or agents in "psychologica,l 
il 

..::.:: :i warfare"? 
,I 

:i 
:i 
:t ,, 
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Mr. Phillips.~. 

71, 

. . 
Certainly not in a formal :sense.:· I would 

' il in_ talkin_ g wi:th them about.·'" radio broadcasts and thin_ gs like 
!I 

l II tha:t, I. tried to giVe theni the l<issons of· my experience, don • t 

~ !I be too .obvious wi.th th:i:s ·poin"t::.': If you think that you are 

il 5 (j going tocc,deferid Batista and be welcome back in Cuba, you are 

6 crazy, that sor.t of thing. l,., 

Mr. Goldsmith. Did you~,:e:v:er :·.;:have .. any -type of training 7 II 
j, 

2 [l sessions at the. Berlitz ·Language Schoo.l in Cuba.? 
11 

9 il 
il 

Mr·. Phillips. Training sessions at ·the Berli.tz Language.· 

II" lis h 1 N •'-J il c 00 • o. 
•I 

As: a publi.c. relations client,. when things. weren' 

il 
11 q going very well with my public. relation's firm and I was 

!I . h · • 12 !I tak~ng Frerr<:::h';";les sons, and I. -- ow .d~d this :• ~i--f.>l.:1had ·French 

1 J !I lessons from a BEfrli tz teacher, and I didn't pay them for.., .. <<; 

" ,, ,, 
);! 

1! the French. lessons and· they didn't pay me. for some prop~ganda 
:! 

1 li '~ :1 advice. 
ii 

There was an American. who was running that office, 

!I 
L5 :1 but no, I don.' t recall using their school •. I had ari office 

lt 

17 :1 and the French teacher came to my office. 
li 

18 li 
ll 

Mr. Goldsmith. Did you ever work in Havana wi.th. a person.:r 

! ? li !I whose name was· Melton? 

20 il . Mr. Phillips.. That may have been the name of the man 
:! 

'2 1 ;! a.t the Berlitz. school, but I am not 
.! ,, I can't recall for 
,; ., 

;.., ii 
': sure. ,, 
II 

2J i! Mr. Goldsmith. What happened to your agents and assets 
;; 

..... J •;j 

~--- !I whom. you worked with in the Bay of Pigs. operation after the 
q 

'"'.: ;\ 6peration~1failed? 
t! 
:l 
ii 
:, ,, 
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!I 
Mr. Phillips. Some continued in. the Miami exile 

I' 

2 il cormnuni:ty ~ 
II· 

T;hey went into: radio ... s.tations and started. their 

3 !I own. programs. 
i' 

Some went, in:t:o:business, a. number of different 

o1 1 things~-· 
I 
! 

5 :1 
!I 
' 

6 I 

Mr • Goldsmith •. Were any of. them involved in. prppaganda 

activities pertaining to the assassination. of the President? 

7 I 
3 ! 

ij 
!I 

9 n 
~ t 
!i 

10 il p 

11 1 

i 
! 

Mr. Phillips. If they were,. I don't. recall. it·~. I am not 

aware.of it. 

Mr. Goldsmith. Did you know: .a\(' man named Emilio, Nunez 

Portuendo? 

Mr. Phillips. Yes .• 

12 ! Mr.. Go:lasm:!-th ~~ .: Who was he?· 
',', ! 

:I 
13 ll 

il 
Mr •. Plii.iiips •. Emilio -- was· he· not at one time ·the,~ not 

!I th. l~ !I e 
d il '· . 

15 1; something 
!I . 

Presiden;t; of Cup.9- but the C::l;lie'~ 'of::~ the. Supreme Court or .. 
' . . . ', . '•:; 

very, very ·importan~·(_:c and perhaps had something to 
. ·. ~ ll . 

16 :1.do with,~·_.Ambassador· t6: the. United·Nations, some.thing like 
~ I 
il 

17 .il tha:t? 
d. 

il 
i8 ii I recall that.· 

tl 
! ? \1 

!I 
Mr. Goldsmith.: Did you. ever work wi.th him in an;y: operati~nal 

2'J ! sense? 
i 
! 

Mr. Phillips.· I.think I met him iii Cuba. 

I. worked wi.th him. in. an. operational sense •. 

I can't recall 

Mr. Preyer • We have a vote' ·on, I am. sorry to say, but 

."!I ;l 
.:.~ ilwe will· recess for approximately ten: minutes. 

:I . :: 

2.: :\ (A brief recess w:as taken.·.) 
! ~ 

. ,j 
:; 

I 

' ' 
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The Committee will resume., i 

II 

Mr. Preyer. 

Mr. Gold§)mith •. Did you. ever work.with a man who was 
il 
'I 11 referred to as Douglas. Gupton, G-u-p-t-o-n? 
'I 

~ ! 
i Mr. Phi.llips. Yes,I did. I 
I 
I 

II 
II 

Mr. Goldsmith. Was that his true ·name? 

Mr Phillips. No. 

'I !i 
•I 

ii 

Mr. Goldsmith. What was his true name? 

Mr. Phillips~ Douglas Gupton was the alias, not the. 

II 

1/ pseudonym. but the alias that I always used for him and that !,' 

!I : 
!I he picked up from me. becaus.a:.:..'my two best friends. in high. schooJl ,,. I 
!
1 
were a fellow named Douglas something and a fei.low named I 

\I Billy Gupton; and that· is what I was referring to this morning.) 
'I 
il 

\1 Mr .. Goldsmith. And· what was his true. name? . 
:I 

il 
ij 

H 

!I ,, 
" !I 
tl 
il 
II 
!l 

Mr. Phillips. 

Mr • Goldsmith. 

Mr. Phillips. 

Mr. Goldsrni th •. 

Bill Kent. 

Bill? 

Kent, K-e...;n-t. 

What kind of working relationship did 
n 
jj you have with Doug.las Gupton? 
!I 

!I 
Mr. Phillips. Very clos.e because he. :was the officer who· 

I' . 
! went. to Miami who in. effed.t wo.rked for me during the Bay of 

! 
L Pigs business in. the Miami locale •. 
~ i . 
'I 

ii So he met lots of those .people. 

Mr. ···Go' ld·s .. rn.; ·th ,,:····so:·.· o · · ·· e· .. · "· .;n .... ·w· as· ·h·.;·ngt· o : · Dr'". ··c·· ·"·--,. . . . · . .... . ....... : .. · ....... y .u· ... w r.e. . ... , . + ., · . n ,. " .• , • . 

.... : ;4 '• 

"''" '
1 Mr. Phillips. Thatrs. correCt .. u 

'! 
~:.· g. 

·: Mr.. GoldsiTJ..i th·~ And Gupton: was in Miami. 

.. ' 
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' ii Kent? 

6 
!I' I' 

II 
II 

7 !I 
tj 

3 !l Kent. 
II 

9 II 

ii 
ii 
n 

10 l! 
!J 

!1 ll 
!I 

74 

Mr. Phillips. Miami. 

Mr. Goldsmith. Was he a reliable and competent person? 

Mr. Phillips. Yes, quite~· 

Mr. Goldsmith. Are you sure that his ·last name was 

Mr. Phillips. I think so, William Kent-••.. 

Is it something like.that? But I think it is William. 

Mr. Goldsmith. And he was an Agency case· officer? 

Mr. Phillips. Yes, he was a staff officer.::: for the Agency. 

Mr. Goldsmith. Getting back for a moment to the question 

!,il 12 of propagand~ or psychohogical training sessions. in Cuba, .to·· ... 
il 
'I 13 \1 your knowledge did such sessions· take place not necessa;~rily::;_ 
,I • 
II 

il 
! ~ lj in the offices of the Berlitz .School in Havana, but in. an. officl:e,:;, 

it 
il 

15 !l in. the building in which the. Berlitz School. was located? 
jl 

H 
16 ;! 

;I Mr. Phillips. I have no recollection of that. 
" '- ii 

I! \I 

:I 
Mr. Goldsmith~ I. asked you earlier about. a man named 

13 ij Melton. 
!I 
I,' I' ! ·~ 
I, Mr. Phillips. Yes. 

: 
!I 
il 2

,J II Mr. Goldsmi.th. Did you ever have any operational involve'"T 

'2 ! ~ J 

·~.S~ · ·: ment for the CIA with this. man Mel ton? 
,,-.~) ,.., '! 
:/·>......... ;

1 
Mr. Phillips. I am not sure. IfMr.Melton was the man 

;i 
LJ 'I 

:1 who ran the Berlitz School, I did not., unless there was one · 
~ 1 :i 
"''"' !! of those casual things of he was one of the friendly Americans i 

1i • I 

.25 .! 

;! who passed you information, and to that degree I might very 
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well have because we became fairly friendly, but I don't 

' ' ' 

recall that he.was,·had any -7 that. we asked him to provid~ .... : •,· 

cover or he ran a group. I don't recall ... that. 

Mr ... Goldsmith .• Did he. ever run any of thes·e training 

i 
i 
I 
I 

i 
I 
i 
I 
i 

I 
I 

"" "" I 

5 sessions, propaganda·~or p;sychological.· warfare training session~? 

"' c 
c 

"' 

c: 
c 
.M 

6 i 
7 il 

); 

2 H 
il 
" It 

-t H 
!I 

il 
!Q 1i 

l1 II 

1"1 

'"' 

! 

'· ... ·, 

Mr. Phillips. Not to. my. ~riowledge .· 

Mr. Goldsmith. Did you have an office in ·the building. 

which. the Berlitz School was located? 

Mr • Phillips. I. don't recall where. --· I don't recall 

exactly where the Berlitz School was, whether. it was in. the 

same building I was in. I was in the building directly 

behind the Hotel. Nac.ional, and I can't. recall whether the 

1 J '1· 
[; Berlitz School was there. or not. I didn't go to "':"- ·I werit 
!I 

1~ !J ' 
ii there once or twice to .tha.t .thing, b.U:t I didn ' t go .there 

'
!I' 

15 

\! ., 
16 il 

i! 
i7 i\ 

i! 
18 il 

II 

! 9 !I 
!I 

20 li 
't l :: 

"'t 
; ~ ,, 
.I 
'I 

~.., i1 

for my classes. 

Mr. Goldsmith. Did. you know a per.son: named Delph.ime 

Campanada? 

Mr. Phillips. I don't recall. that. 

Mr. GOldsmith. To refre.sh your memory, would D~lphi:'ne 

" Oampanada have beeri.a person.with whom Douglas Gupton 

worked? 

:t Mr • Phillips. Very well could have been. He saw an 
!i 

2J 
;i awful lot of people. 

'C.! :i 
-~ 1! 

It is not .ringing any bells wi.th me.·· 

i! right now. 
~ ; .25 :{ 

!i 
Mr. Goldsmith. What about Ross Crozie.r, C'ir-o-z....;i-e-r? 

'I 
:: ,, 
'! 
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fi 
i1 Mr •. Phillips. That name is familiar. 

! 11 
' 

il 
Mr.. Goldsmith~· Is it true :that fo;r purposeso.of refreshing 

-N 
c 
c 
N 

-· -·-

c: 
c 

'"' 

' 3 I 
I 
I 
' . .. 
i! 

5 !, 
'I 

6 
!j 
I, 
!J 
ij 

7 I 
I 

-3 
! 
i 

!I 
" 9 II 
!I 

!(' !I ·'-~ 

! 

11 

12 

I 
'1 'I 
1

-- il 
':1 

your memory .. that Ross Crozier ~as a. CIA. case off::Lcer who . 

worked with the leaders of a. Cuban group known as the DRE, 

Directorio Revolucionario Estudiantil?. 

Mr. Phillips. Are we talking about Miami or in Cuba? 

Mr .•.. Goldsmith. No we are .talking about Miami now.· 

Mr:. Phillips. While I think of it, there was an 

American who.worked for me in Cuba; an elderly gentleman, 

and I have.been tr&ring to .think of his name. I don't think 

it. is Melton.. It could have. 'beeri but. anyway, back to 

Cuba, to Miami.. · 

That may very well. have .be.en,. but I don't recall. · 
·-,;.. 

!J 
I<! !I meeting wit.l:l..· hiP~.: .. I may have dur.ing~;myytrips to Miami. 

il . .. ~::~ ' •. ' 
[I 15 I Mr. Goldsmith. Did you.work with this·group, the 
jj· 

1.: !I DRE t!'J.rough Mr. Gupton? 
'I 

I! 
17 11 ,, 

!I 
!8 

2;J ij 
!i 
!I 

M~ .• Phillips~· .Yes.;· 

Mr. Goldsmith. And this would be in propaganda related 

activities? 

Mr. Philiips~ Yes. 

·.:.I '2i Mr. Goldsmith.: So basically Mr. Gupton worked with the 

'2~t;~ !i 
.!.,~/ \1 

• DRE under. your direc.tion.· 
'" ......... •l i! 

23 ;i ,, 
!I 

Mr.. Phillips. Yes 1 and he also met. with. a numbe.:t o.f 

~ J ;l 
.:.·.- !! other people, people who were .running radio sta.tions: :and 

!I 
..:.:: :1 newspaper -- radio· programs and exile newspapers. 

i! 
'I 
;J' 
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' < 

But the DRE·was a very important student group, both 'in 

Cuba and later in. Miami. 

Mr. Goldsmith. Turning to. another area,. I believe ·at 

the beginning of your testimony today we 'first raised:;;;the 

question of your pseudonyms, and one of them was Michael • 

Choaden? 

Mr. Phillips. ·Choaden •. 

Mr. Go.ldsmith. Choaden, and what was the other one? 

Mr. Phillips. Paul Langevin,.Paul D. Langevin, 

L-a-n~g-e-v-i-n, something very close, but .I think. that is. 

Mr. Goldsmith~. Now, when. you -~decdt.with one of your 

assets or agents.,, what name. did. you .. use? 

Mr •. Phillips. I nev~r used my pseudonym... The pseudonym 

was for internal CIA use., and I always used an alias except 

in those some cases when I used·a tr.uename,.but !.always 

used an alias. 

Mr. Goldsrni.th~ And how many operational aliases did you 

say that you. may have had? 

Mt, •. Phillips. Well, over a period of. 25 years I suppose 

a hundred. 

Mr. Goldsmith. And howwould that work? You would have 

one alias that. you would use with. one individual and another 

alias that you would use with a second individual? 

Mr .•. Phillips. Y_es·~·. · Sometimes. you would -- if you moved 

'. ·;. ~ 

" r' • 

1\?4 'if -~"j ~ ?~ 
~}f ··~ ~;(~ ~~ -~.;J,_.~ '~-~ ~, ~ Js'l ~ 

,.:,u:~c::R:;oN· '~jh~o,RT;t;r.::; c:.;;~,.1i"<1;l'IY 
• '1. '·. -· 

. :.:0:' ~ ~-. ' . 
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" q 
:! from one co.untry to another. and you might use,·. the same 
\i 
li 

78 

:1 • 
2 !j alias. you had used before simply because it was something you 

i• 

J 1

t\ could remember, so you might use it with more than one agent. 
l 

:! ! Q.:fften you would try and choo.se something tha.t started at 

5 1! 
'-1 

6 !I 

least with your initials, and that sort of thing, and I. 

just used countless and different ones:o:ov·er the years. 
i II 

I 
7 I 

I 
Mr. Goldsmith. Was that standard practice for case offic~rs 

i 
q 

2 :i 
il 
!I 

9 il 
il 

to use that many operational aliases? 

Mr. Phillips~ Yes .. -·:·:r,·think it generally would be · 

10 il 
!1 
ii 

considered sloppy case officer work to use .the same one for 
'I 

:j 11 ,1 !i 
! 

12 i 

' 
1:1 ij 

a long, long time with a. number of different people. So 

often people would change them. 

Mr. Goldsmith. But if-you.used·as many as a hundred, 
\I 

ii 
l:! !1 wouldn't that make it difficult to remember which alias you 

ii 
15 !\ used wi-.th a particular individual? 

" !I 
l-~ il Mr. Phillips .• Certainly it.would~ I certainly don't 

il 
17 ii remember all the names that I used. 

•I 
il 

ia il 
:j 

Mr. Goldsmith. Referring your attention now again . to .the i 

!9 \l time that you were in. Cuba from 1958 to '60, did. you ever 

20 il know a man named Julio Lobo? 

il 
~ \ 
!; 

Mr. Phillips. Yes. 

~ \ 
!I 
:I 

Mr. Goldsmith. And in what connection ·!.did you know Mr. 

7.J ':Lobo? il • 
:i 

::-.: il 
'I 
!I 

Mr. Phillips. The connection began because Mr. Lobo. • s 
~ ; 

15 :: 'h. · a man named Carlos Todd, was in a little theater qnep .ew, 
1: 
'.I ,, 

group 
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in which I. was active .. JUlio .. Lobo .was known. to: everyone· in 

2 
1 Cuba. He was the sugar tsar. I· remember on one occasion· 
I 

j. 
·3 11 · , ·- • - · · ·• • • 
j ~~~ I actually met .w~th. h~m. L beihev'e l.t was in. Cuba. It<~l;rht 

il have been later in Miami I but I actua1rly met .with Mr ~- Lobo. 

5 /i At that .. ;t:ime ''he had ·gorie to Spa·in.-.;to live., and. it was either 
il ' t· ~ 

ij 
.6 1: in -- it could have. been in. ·Washington but I believe it was 

q I' . . . 7 
t in. Cuba,' but. I do remember that on one occasion I actually 
i 

3 :, met Mr. Lobo, I think only one time. 
!I 

9 !I 
i! ,, 

Mr. Goldsmith. Did you ever: have any involvemerit.with 

10 il him in reference to your CIA activities?-

11 il 
l I ~~ Mr. Phillips. M::". Lobo wa:s consi'dered an asset. 

I
I 

12 i certainly was not a paid agent or anything like that. -But 
' I 

1:; \J yes, there. -- I don't. remember, an operation with_ him, whether ,, 
ii 

1 ~ J.:'l we were just talking with him about propaganda or. what, but i 
t ~ l 
,., :i what the. specific wa:s for that reason, whe.ther we _·were ask:±n.g:-:::! 

!l 
l: :I him 

\i 
to cover some funds, pretend to be the source of some fund~, 

17 ii 
n I don't remember the exact reason. 
:1 

;s lj 
[I 

Mr •. Goldsmith~ Did you have ·any operationa·l acti:vi.~y. 

! 9 !I ! wi.th his nephew? 

'I 2
·J li Mr. Phillips~ Carlos Todd? 

'21 :: 
;~~-- ij Mr. Goldsmith. ·Right .. 

:.:i ) j.., i! 
i!./'~ Mr. Phillips .•. Carlos Todd was a very, very bright 'i.J il JNo .• 

23 d 
:i ma11, and I think. he figured out .very early the game ·that 
i 2·.!. !I il I probably -- there wa:s something funny about the fact that 

~ ~ ;j 

-- :! I was stilL living in Cuba without much public relations 
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, .. · :.~ ~ 

bU:sines~., and. this and that and the. other, and .I think he 
i 

2 il 
iJ 

3 II 
i 

j 

·' I ~ ! 

I 

s.uspected that I. was Agency, but. I dcm' t recall ever using 

him::dn. an. operational sense.: 

Mr. Goldsmith. 
.. , 

Did you. ever. use Mr. Lobo .for recruitment 

purposes, to .recruit an agent~{:?;: · 

Mr. Phillips~ Now. that you. say ·that, it :seems .. to. me .. 

that perhaps that,. mee.ting with him. had. to .do wi.th some.thing 

that was going on in. Spain .. with some agent that we: wanted to 

approach in Spain that .he knew,. possibly something like that. 

I· don.• t recall. the details:. 

Mr. Goldsmith.. Did he .ever suggest people .to you. to 

i2 i conta:c.t·;~·:. to use as agents? 
-~1 
q 

iJ li 
!I 

Mr •. Phillips. I. am sure he. did. I don·• t· recall that he 

11 ' 
::.: lj did to. me spec.ifically that one time we. met. 

il 
t ~ il,' 
I ..I Mr. Go.ldsmith .. Have. Y,oU;,.ev~~ heard. of . a person. named 

ii ' ' 
16 il Rufo Lope:z: l!'resquet? 

\1 '-I! II 
.· . 

·MJ::-., ·PhiJ.:lips:·~ ~- .Yes-, I ~+ave .. 
;J 

!I 
i8 !I 

! 9 !I 

Mr. Goldsmith. Who is·that.person? 

' ,_; ' .J ~-

Mt. PliiiJ..ips • . 'He was . a. government. minister under Castro; 
;· 

2·J i one ·o.f Fidel 1 €astro's original cabine.t members "Ylho~ like all 
i 
!, the others, became disillus.ioned with Castro. and came to this ,, 
! ~ 
q 

:! country. He was. a very close. friend of some friends of mine !I ', 

23 ;J in the embassy,. not. connected. with. CIA,. and I. met him at some· 
'i 

2 ~ !I parties. I didn .' t have any per.sonaL relationship wi~th him. . 
q 

23 ·i myself and never used him. 
l: . . 
!I 
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Mr .• Go.ldsmith. Did he. ever assist the. Agency in. any -way 
1 ' . .·. . ~ ;' ! ' -~ ~ ., : ... ~ '. 

2 !I ·with regard to redrU:itment?) . 
l . 

3 il Mr •. Phillips.. Well, rei:ri~~-~r that I was on the. outside. 

! 

:.! in CUba, so I can • t say preciseTy what. the people in the · 
I 
I 
iJ 

' il 
ll 
il 

6 i! 
h 
!I 7 il 
'I 

'"' H :i 
il ,, 

station. did. They. may have. dealt with. him. It was my under-

standing that.he was ·a very close friend of the chief. of USIA 

in Cuba:, and if the Agency used him, I don'-t ·know ~it.. I 

did not. 
i 

'1 
... ;1 

il Mr.. Goldsmith .. ·i What· abo·.ut a person named Mariada Arensbu:~tg? 
•! 

rl 
lj 

:o ii 
; ~ 

! 

-· i~ :j 
il 

15 ii 
., 
q 

Mr. Phillips. Yes. 

Mr. Goldsmith. Would you. tell the Conunittee. who this 

person. is? 

Mr. Phi.llips •. My children. we±.e going to· a:. school., ·and 

Mariada Arensburg, an American woman, was the number .two or 

three person running that. school, the. vice pr-incipalc or 

16 :1 some.thing· like that .. · I. got to: know her because of the :schooL .. I 
" 

li :j I. la.ter found out -- I did not know it then.-- that she was 
lJ 

il 
io !j politically active in trying to. heT.p some of. the schoo.l who 

!I 

il 
!9 ll were. tryi~g to. leave ·cuba·. and th·at ·so·r.t. ·of.' thi'J;lg., and:_ I 

11 
!I :::o :1 remember that she was a. parti:cular friend of Rufo Lopez . 
IJ 
!I 

!I 

·~~- :~ ![ Fresq:::~ Mrs. ArensbW:g came .to the .. united States, and I 
\l 
:i 

'2J :: did have operational. contact with her there. 
:: 

,.., I :i 
.:.~ li . Mr. Goldsmith. And when 'specifically was. this. incident? 

!! 
.... .. d 

~..; ;; Mr. Ph-i:ll·ips .. Thi.s was.- ·dur·i~g·. the. ~pr-ep·arat·i·on·s: ·fOr. th·e·. 
i 

.:..,.(;.'.,·· 
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II 
11 Bay of Pigs 1 and we were looking for someone who .spoke perfect : 
II 

2 il ;, Spanish and knew Cuba to head a committee to cover·-some 
i! 

3 !i 
fi broadcasting activities 1 and she was hir.ed for that purpose. 

' il Mr. Goldsmith. Was. that the only time that you used. her? 

5 ii Mr. Phillips. Well, I didn 1 t .. use her at all in Cuba. 
i 
I 

6 i. It was wi.thin -- that association was -- she stayed there for 
I 

7 

a 
!f 
II 

9 I' II 
I' 

10 if 

r 1 lj 
II 

12 il 
il 

1J il 
'I 

!I 
):.! !J 

some time in that job. Yes, that is the only time I recall 

using her. 

Mr. Goldsmith. Did you ever use her for recruitment 

purposes? 

Mr. Phillips. No, I don't recall ever doing .. that .• 

Mr. Goldsmith. Did she ever suggest people. to you to 

contact? 

Mr. Phillips. Undoubte:dly. We beqame very, very close 

!I 15 ,; friends,· and. we have seen each other frequently since those 
il 

!I 
16 :I years,· so undoubtedly she might have done some. 

\I 1-,, 
'I 

!I 
1a !I 

l• 

! 9 !I 
ij 

20 

:I 

,,:li 

:, 
il 
!I :, . , 
,I 

:I 
I! 

;i 

Mr. Goldsmith. What about a man named Jack <Zogswell? 

Mr. Phillips. Yes, an American busines'sman in Havana. 

Mr. Goldsmi:th. Did you ever use him as a. go-bebv·een 

between you and one of your agents or assets? 

Mr. Phillips • I don'· t recall. that I did. He might very 

well have ... been ·used by. the station. 

Can you do something to re'fresh my memory? That name 

:-~ !i 
ii is very· familiar to -me, an American businessman in Cuba. 
!I 

,..;.:: ! Mr. Goldsrni th.. I am afraid I can 1 t help you out on that~; 

~t~r~~~~l:T 
t~) ~~~ f~;t~J ~''t~ ~r; ~ 
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Mr:. Phillips. Okay. 

1 
il 

3 'I I 

Mr. Gbldsmi th. •. Do you recall whether he may have helped 

you in your recruitment efforts? 
i 
I 

:! 
I 

i Mr. Ptii.llips. He may have because that name is very, very 
I ...., I 

::: 5 
I , . ., i 

"' I 
familiar. to me.; 

I I 
.;::-

l ,., 
6 "' I 

- il 
"' I 

"' 
7 I 

...... I 

I can.' t .recall the instance if it is true. 

Mr. ·Goldsmith>- You will conbict the. Committee if you;i.-

: 

"' 2 ! 
c 

,, 
c il N 

Mr. :phil-lips .. · I .certainly shall. 

11 

u 9 ll Mr .• GoldsmLth .• : The. name Samuel. Kell, is that. familiar? 
0 !I . !0 !I = 
~ q 
~ I j il 1-' jl 

·Mr. :tPhi1lips. Va<J.'!Je<ly. 

Mr. Goldsmith. Could that person. have been a military 
'-'1 I 
::..: 

~") i ..;.. 
IJ. I . I 

attache at the -Ha:Vanafi:itnbassy? 
,_ 
z 

'I ...... iJ ,... il :r 

. 
Mr • Phillips. Yes •. 

- :I 

X: !:.! 
,, 
'I 
lj Mr. Goldsmith. Did you ever work with Mr. Kell? 
il .. il 1 -l; 'I 

Mr. Phillips. 'I did not. 
9 " il 
<::::: 1.: n Mr. Goldsmith., What about EWing Smith? 

il 
-'- ii VI 17 !I 
t \i 
;...: i3 I 
:-' ! (,/""; 

I 

Mr. Phillips. I don't recall that.name. 

Mr. Goldsmi.th.. A poli tidil advisor at .the embassy. 

!9 I 

,... !i 
Mr. Phillips. Ewing Smith? I think .that Ewing Sinith 

<= I c 20 I ""' 
must have not .called himself Ewing but· something el.se. I 

! 
I 

1! i 
-~~ ·r. ~ ..... -·~ :.,- . !/,. 

:.~"'::::-j ~.., 
-~' 
,~:--~ -- i! 

thought I rememberedila man. named David Smith who was a 

political advisor, but Ewing Smith 'I don.' t recall.- But there 

23 ;i 
" ,, was a. man in the embassy named Smith.: 
:) 

~' 
:i 

-''~ :I 
;] 

Mr. Goldsmith. Have· you ever heard of an organization 
ij 

25 :! called the Cel.ula Fantasma? 
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il Mr. Phillips. I don.'t. recall that. 
I 
I !I 

2 .I j Mr •. Goldsmith. Do, you. rece3.ll ever attempting to penet.rate! 

3 1'- . . ., 
:: !I that. organization with an asset;>or agent? 

II ·Mr. Phillips •. No, I don-'t·.:. 

5 :l 
II Mr. Goldsmith·.. Mr .• Phillips, you testified earlier that 

6 [j you were ini tialiy recruited by the Agency in Chile. 
II 

7 II 
!I 

? il 

il' 
9 1

1 

II 

Mr. Phillips. Y~s. 

Mr •. Goldsmith. When .. did you leave Chile? 

Mr. Phillips. On. the .14th of March of 1.954. 
!I 

10 !I !I Mr. Goldsmith.- And after leaving Chile,: were you ever~ 

11 !I involved in. any CIA oper?ttions there again? 
il 12 'I· 

!I 
Mr. Phillips. In. Chile? 

i J il 
:I Mr • Go.ldsmi th ., Right. 
II ! ;! !ll _____________________________ .:__ ____ l_____, 

\I 
15 !: 

li 
1: !I 

!I 
17 lj 

!I 
d'-------:------------------------,-J 

i8 il i il Mr •. Goldsmi-th~; .. Qid you. ever; ,work. with. a man. named Luis 

! 
9 

II 
2JJ ! 

·2 T 
/~,k.~ !! 

-~~n:- i: 
E:£7J ~ ~ : i 

.:t./ ·~'- . . .:. -
....,_ •i 

II 
:1 

Posada? 
,::... 

Mr.· Phillips~- Yes .• 
. :,. ·~ 

Mr. Goldsmith~ And who is Mr. Posad'a? 

Mr. Phillips. I believe that he was a Cuban in-Mexico 
23 ,, 

:/ 

!\ City who ran this compl.ex I was telling you about~ the Cuban 

25 :~ 
•I 
,i 
q ,, 
:. 

~ l 
l! ;; 

refugee center. : I am not positive,. but I know :I worked 

that name is -- yes, I did work wi:th him,. and I. think I 
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i 
'i 
if 
J!. recall that he was the-man :i.z:i Mexico City. I am not absolutely 

\ H ~ 
!j 

~ i!· sure about that. 

··· Mi • . ".Gold~nii'tli •.. What ~bq~·t· a man named Lucillo Pena? 

Mr. Phillips.· I don't. recall that. one. 

Mr. Go.ldsmith, Is it possible that you may have worked 

with Mr. Posada in. reference to any ·cniie operations? 

Mr.. Phillips. Yes, it is quite.:::possible: 

' i 

;. 

I· 

I 

I 
Mr. Goldsmi.th. Did. you .ever work· on any Cas.tro assassinat 

I 
' i 

t·i.on. plots? 

Mr. Phillips. I did not .. 

Mr. Goldsmi.th .: In any manner whatsoever?. · 

Mr. Phillips.· No' manner whatsoever. I didn '·t. know about 

them until much.later. 

Mr •. Goldsmith .•. Do you know a man. named Victor Fernandez? 

Mr. Phillips .• I. don.• t recall that name. 

Mr. Goldsmith. What. about Victor Ocarlos? 

Mr. Phillips. No, sir, I don't recall that. 

12 li Mr. Goldsmith .• What about~ a man n·amed. Antonio Vec'iana? 
!i 
ll 
-r !;; 1! . 

il 
Mr. •. Phillips .. Antonio Veciana? 

'I 20 11 

!i Mr. Goldsmith;.. · Yes •. 

!I 
:1 . , Mr. Phillips • The. only thing I. know abo·ut .. Mr... :Vec·iana 

what I .read in. Jack Anderson.' s colu.xnp -and New Times Magazin~. 

Mr. ·Goldsmith. And what is that •. 

-' ;i "'-'" li Mr. Phillips. I belie.ve :that Aritonio. VecLana· was a man 
q 

.I have~ met twi.ce in .my l·ife, the first:~i~:time ·under unusual: 
' 

.>.'·.····,;.•'i_. ·: •.: .. 

. ·.'bet 
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-·~ -. 

li 
l! circumstances, and the second time this morning when . r·~- I 
il 
il 

.., !J presume that that was Antonio .Veciana who came out of the 
i! 

.., ii 
·• i1 hearings this morning while I was waiting in the· hall. 

:.! i,:i:.,ll 
Mr. Goldsmith. And when was the firs.t time that. you met 

·: 
Mr. Veciana? 

6 Mr. Phillips. If the man I am talking about,. the man who 
ii 

7 \1 was there this morning, is Mr. Veciana, I first met him 0n 

a ii the 18th of September of 1976::,.:. whent,the Associa.tion of Former 
" 

•
1 !i Intelligence Officer:s·:,:was:shaving a convention at. the Reston. 

'I 
~I ·.<u;<· •. ~j'\, 

10 !! Convention Center~, on a Thursday and Friday. On Friday the 

il ! 1 
1
, 18th. in the morning,. t.here was a telephone dall and~·.they said 

1") '"' i they were calling from Senator Schweiker's office, and -they 
:I 
'I 13 !! wanted to know whether. three representatives from Senator 
,, 
il 

':: :! Schweiker' s office could. come to .our convention., and so of 
!l 
d 

1 : ii ,_. ::course I said yes, we would be delighted to have them. 
:i 
:! 

],; i 

H They arrived f<iJr lunch and so I had·them sit at my table.: 
:• 

was a Mr. Fonzi. 

Mr. .Goldsmit.n. Fonz-i? 

Mr. Phillips. Fonzi. One was a young lady whose name 

don't recaLl., and- one was a man who was introduced to me only i 

"th.e driver." 

We had lunch and.then I was asked by Mr. Fonzi, I believe i 
!i 
:i 23 ., it was Mr. Fonzi, if I would mind answering some questions 

about the Kennedy assassination, and I said fine,. how long 

will it take? And he said, it will take a couple of hours. 
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!l And I said really, that is· very difficult ·for. me. because . : 

il ! 

2 ij 
II 

I was in charge of the convention and we wel!'e ·trying to. make otj,r 
I 

N 
c 
c 

"' 

!I 
3 

;I 

!i schedule, but. I did step into: the hall, and at. that time the. 
II 

:.!. 

II 
~ 

man I believe?;\ to~ be. Antonio. VeC.iana· put questions to me in 

Spanish, and we chatted for. a while in Spanish. TheY left and 

6 ! I· called Senator. ~chwei:ker • s office and said I have :§i:ust. 

!! 
~ ,, 
i ll 

il ,, 
'I 

2 iJ 
I! 

il 
II 

\? q 
il 
i: 
,I 

10 !i 
I ~ 
:I 

11 !I 
! I 'I 

!J I. 
!! 

it.. 1! 

!i 
ii 

beeih asked questions about. the assassination in S'panish. Is 

this man a me:rriber. ~£your. staff, beca:use·after we went in the 

hall hei was. introduce9- not -- no .longer as the driver but as. 

a me:inber of Senator SchW.edker•s' staff. S6 I called Senator 

Schweiker • s:so,;:office and said is this. man, with whom: I was 

speaking only Spani·sh, a me:rriber of.:; your staff, arid they said 

lJ ;i y"es, t;le is. 
;! 

:i 
f~ !! 

:i 
I am putting together some·::~thing-s here. A story came 

~:?. 
15 11 I 

out· in New .Times Magazine. whi.ch would indicate that. Mr. Vecian~ ;: 
:I 
" 

-'''- 1.5 
1

j was taken to that meeting, as it said in. that magazine, to 
.... i! 
·• 11 ii find out whether or not I was a man called Morris Bishop. 

il 
The: 

fp_; i! 
. to 13 \I man who I. think~1 .. is Veciana I saw again~<thi.s. mo.rning. 

:I ! :t ii 

!I 
Mr. Goldsmith. Did Mr. Veciana identify-himself at that 

r-, 20 !! time?. 
il 
l! 

1; H 

2~~z-.·:-,, :; 
Mr. Phillips. No, he did not. 

--· ·~· .. , . ·1! 
t/~~~ -- :. ~~ 

!i 
·i 

'1 J i~ 

· Mr. Go1.dsmi th. 

Mr. Phillips .• 

at all.; 

Mr. Goldsmith. 
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you determine if that. was. Veciana.? 

Mr. ''Phillips~ Because af.~er. I saw the magazine, in June. 

il 
:I 

i .' ll 
d 

of last year, a year later., the circumstances related. in the 

magazine story we·re obviously des<;:r,ibing the incident. where 

this gentleman: came out to .see ·me\':.':,-~ Then I, read an exact --

name. was not used there .• He was_ identified· only as a Cuban 

exile .·known as Carlos. Then. I read.in-Jack.Anderson:'s 

column almost. precisely the same story, that the man said 

the story that· he gave about being. gi veri a .. large .sum of 

money by the CIA fer termina-tion pay and this and that and 

the other, was the identical· story, and in Jack Anderson's. 

col.umn it i.dent.ified him. as Antonio Veciana. 

Mr. · Goldsmith. Have_ you ever. used the :named Firga:ult, 

Mr. Phillips~- As I .-- I have already said I have. ~used 

so many names ·I· don't remeni.ber, but I feel positive. that 

I didn 1 t .use that name •. I just can't seemyself dreaming 

!i 
iG H that one .up<:. 

:.r. 

.-
c 
C' 
("'! 

il 
! 1 il 

!t 
- J !I 

:~ il 

Mr. Go l,d smith.. .. 
Mr. Pnillips .• 

l1r ; . Goldsp1ith ·• 

Haye .. you ever 

Never. 

Did .Ju_l:io ..Lobo 
2~~ lj 

:::~j -:_., :i V:eciana would be_ a good asset?: 
.'L··-" I -

q 

used. a Belgian pas,sport?.~?' 

ever suggest to- .you that 

; 
I 
I 

th4 
! 
l 
I 

i 
i 

. ,l 

2J i! Mr. Phillips. Not that I recall. It could hav.e been but ,, 
q 

'': 
:-.( Jl I certainly don.'·t recall it. 

q 
Mr.. Goldsmith •. I think .these. :are impcir,tant questions, now l 

. . ~ ' 

NW -~095.~ Docid.: 32277212 Page 91 



..... ~ 
c 
·c. 

:;-... • 

· .. ·::: 

=-· 

n 
!I 
q 
il 

49 

89 

We shO:uld· try to. be: ·as preCise as we can so that we don~ t have 
H 

.., II the same situation with you comin_ g back a_ gain.· 
II · 

jl 

3 I!. Mr. Phillip~.· 
I 
i . 

' . ·~ ! t Mr •. Gold:s~.i th. I.'·l.I' a:sk the question again. 

Did Julio Lobo. ever su9gest .to you that Veciana would be 

good asset? 

Mr .. Phillips •. I have no reCollec.tion • 

Mr. Goldsmi.th .: What about. Rufo Lopez. Fresquet, did he 
!i· 

; l! ever suggest to you that. Veciana· would be. a good asset? · .. · 
H 
!! 

G .II 
.::! Mr. Phillips. He did not •. He never -- I don't. think that 

\i 
11 :1 

I' H I have ever had a conversation wi.th him except meet:¥ng:r 
a 
li 

; 2 i! him a.t a party.. No, he did. not. 
'I 

1:J !i 
- it 

;I 
!i 

l·;! !i 
il 
:t 

i 5 ::!! 

M:t. Goldsmith. And what about Mariada Arensburg? · 

Mr •. Phillips. No, I. don • t. recall that she. ·did. 

Mr. Goldsmith. Have you ever used the name John: Bishop? 

Mr. Phillips. Not to my knowledge. I don't think so, 

Mr. Goldsmi.th. Jim Bishop? 

Mr. Phillips .• No. 

Mr. Goldsmith~·; Maurice Bishop? 

Mr. Phillips. :c>ef.:biiitely not. 

Mr. Goldsmith. ·You are. certain that you have never used 

2J I! 
l the name Maurice Bishop? 

: ·.i ~! 
;I 
:I 
:; 

'"'· t! 

-~ ::have ·seen: it. in the pUblic print, and I am sure tha.t: I never. 

··'·, 
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:1 
ii 
ii 
;i 

used the name Morris or Maurice. Bishop. 
ii 
!I 

1 !I 
l! 

Mr. Go.ldsmith.. I would like to show . .you a picture at 

l! 
3 !i 

!! 
this time or a sketch, and Mr •. Chairman, there is a c:opy of 

ij 

.i 
!i 
I' I II 

"' 'i !! 
:""~ ... 

that sketcp in the briefing book in the section pertaining 

to the previous witness, and I.would like to ask .you if you 
"' I 

= ,, 
y'; !5 ;; 
\.:"1 :! ,, 

can identify ·that person. 
,, 

"' ii c;; .., 
N ; :i ,_ 

I: 
~-... " ·' ·I 
r.: II 

" ,-
:I r< 

Mr. Phillips. N:>, I cannot. 

l!.t .looks like me. It looks more like my brother, but it 

!I 

!...J ·? i! 
i! 

looks like me~ 
c ii 

i[ 

! .... l! I.J 

i! '-' ., 
Mr. Goldsmith • Has· your brother· ever w.o·rked for the 

,., 
~~ t ~ 

I 1 !i 
.~ i! CIA? 

I' 
.'n I 

i· 
~ ! 

' ~ i ;I Mr. Phillips. No, he has not. He is an attorney._ And he 
:. 

c :! z: - I J :i c 
:; 

has stayed at his law .firm in Fort Worth, Te~as. 
•I - ll 

-~ - !! 
<': d 

Mr. Goldsmith. Do .you know of anyone in the CIA who. has 

.. "\! 
I - ,; 

.~.::· :I 

l 
!! 

~ i 

. 
used.;the::,,name Maurice or Morris Bishop? 

Mr. Phill::lps. No, I do not. 
I' 

" -- 'I 
::; 1 - t, 

( 'I ~ ~ 
Mr. Goldsmith. Mr. Chairman, I have concluded with this-

:i 
-.. .: 8 :I 
.~.J II 

.. ll 
" ' 9 
II 
ii 

,... li 

section of my questioning. 

Mr. Preyer. Do you have some further questions? 
il 

c 2·'J !I 
'I ...., r • 
•I 
!I 

Mr. Goldsmith. Some, yes, but I could use a few moments 

" 
1 1! __ .. ~,......~ 

:i;-:T]£;· 
~~~ 

!~ ,I .. ..,.___ 
'i ·~ 

·' 

if you are going to be asking some questions· •. 

Mr. Preyer. All right .• 
'! 

'' -~ Mr.· Fithian, any questions? 

' ;;. ·- Mr. Fithian. No questions.• 
~ ~ ··- Mr. Preyer. Mr .. Sawyer? 
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Mr. JiFSa'Wyer. . I' 11 pass.~ 

' Mr. Preyer. Mr. Dodd? 

3 ii Mr • Dodd.. Nell, I was goirtg to take .it back, if I could; 

il h''ll' . ,: il Mr. P ~ ~ps, · to your response ·.to the questions r~garding the 
il . 

sil eable traffic, and I wonder if. you might just briefly explain 

6 \I again for us how .it was, according ':;to your assessment, 

7 \
1 based on the cable traffic that you had before ·you;.· the copies 
i 
! . . 

3 i. of the cable traffic, anyway, and your own rec·ollection; how. 
il 
!I • 

9 \I ~-t 
I! ,/ 

;a i1to 
i! 

.was th_at. the. word 11 HE;:nry", :"Lee Henry Oswald" happened 

appear in the cable .traffic, and then, of course;: the 
!I , , 

! 
I 
I 
I 

11 ij indication. off .. the wor~ ":Henry" of sic, ind·icatin. g 
il 

that some·onel~.:. 

II . . 
1,2 !!knew at tha.t particular time that that was not the correc.t 

lj 
jl • . 
'lm~ddle. name of .. the indi vi.dual? 
!i . 
:1 M .h'll' 1:1 !I r. P ~. ~ps. Well, sir, obviously in.my earlier. 
:1 ,, 

i: !\tes'.timony my recollection was that. ~the message. that we'nt 
q 
q 

1~ :ifrom Mexico· to the United Sta.tes said we have a fellow down 
~ i 

""' !\ 
(11 17 i!here named Lee Henry Oswald. After .tha.t testimony and 
~ il 
:...: id llafter having seen the messages, I realize now, I am convinced II . .· 
<:: i, . . . 
,... !9 ·\row .that my recollection of the Henry came not from Me.xico. 

: 11 ~~ut from that mes.sage from t!¢ United Sta.tes.. What. :the origin 

,_.~_. ~ 1 ·pf it was, why someone .thought i.t was Henry and why someone 
;-;J;~~7jr :; 

1' . ........._~ :! 
f*J ::: :put .the "sic" on it,. t. do not know, sir. I do hot know 
·~ ........ :1 

II 
·i 

23 'why it .. appeared. in. that cable Lee Henry .0swald. 
!I 
:i 2·.! i1 

il . 
Mr. Dodd. Would the indication of that, of the. "sic" 

15 :~ave been:. -a nota.tion that. :w:o.uld have been:. made in. Mexic9 .. or. 
!I 

:I 
" ,, 
;; 

!! 
:: 
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:i 
ll 
!I I, 

in Washington? 

l: 
1 il 

'I 
Mr. Phi.llips •. As I recall it,. it was on a copy of 

;j ,, 
3 I! 

I! 
:.l ll 

the cable which arrived in Mexico.. That would be the.·answer 

to your question. 

5 i 
But it seems to me,as I recall the indicators, bU:t I am 

i 

6 i not positive about .. that •. 
I 

ji Mr. Dodd;. i['Iotmally you. wouldn't. make 'an annota.tion wl:\ke 
7 :1 

:; 
2 · !i that before send·ing a cable? 

!I 
q ii. 

•I 
!I 

1o !I 
!I 

Mr. Phillips • :-No •. 

Mr. Dodd. You would re.type the cable. 

11 !I 

~ ., il 
'" il 

Mr. Phillips. Yes, you.are probabl.y_right. 

Mr. Dodd. So the conclusion one would reach was that 

ii 
1 3 ii that. was an annotation. made in Washington~ -~) 

il 
il 

! i! !!· Mr. Phillips. Yes, I· think you woutid, but I don.' t 
il 

:5 1! know, sir. t really don '·t know. 

ii 
16 ll 

:i 
17 q 

!! 
:1 

Mr. Dodd. Thank you. 'That is all.: 

Well, let me just ·-- one other point •.. Was ther~ ever in 

ia ii your experience, knowing· the chief there, what. is· his name 
iJ ll 

1 .- li 
.1 i: 

li ,, 
Mr. !Eh±:.ftil::ips .•. ;.~i·nston scott. ...... 

' 

20 ii Mr. Dodd. Win Sco,tt. ~as he the kind of individual 
!I · .,, . · r , · .. " '.· · 1 

. · ·21 H that. :would ha:ve·. interchanged or: ·used "interchangeably the ·words,! 
_ _,.,. .. ~ l! ·. · • I 

;~-~-:~ ll . 
r.-._-...!:P .l 

1f~ :::::: :\the. letters ~'aka'' and. "s·ic" intercha':tlgeabl;y as having the same 
ii' . ' 
·I .. 

23 :; meaning? · 
!\ 

Do you appreciate that? 

Mr. Phi.llips ~ Yes. I don '·t: think so •. He was an.· 
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;j 
il,. 
'~ inte~Tectual. 
il 1: 

93 

His great secret .was· that he wrote poetry. He 

, :! didn '·t want ariyone el·se·_ t6: kriow. that. 
d 

He was very well educat~d, 
:I 

~ :i .extreme'ly ,, 
!I 

.: " 

'' . ' ' 

well.' read, and no, he .. is not the. kind. of: man. 

He would appre:ct·ate the distinction • 

! 

i 
; 
I .i: 

jj ~ 
... ij b

.. . I 
etwe.en! 

j 

Mr. Phi.llips ~.· He would appreciate the distinction 

:i. . . s :i ._the .two. 
!: 

Mr. Dodd. Thank you.· 

Mr. Preyer. Y:>u were :chief of Covert Actions in Mexico 

Had you been in.Mexico City. in some other capacity for 
'! 

11 ll some time. before that?. 
'I I, 

12 !i Mr. Phillips. Yes, sir, from the .fall of. 1961. 

Mr •. Preyer. From. the fall· of • 61? 

Mr. Phillips. That was the period I was Chief of Covert· 

15 
1
1 Action., un-til. 1963, when I then was· told that my new job 

L: J wo:ti!ld be chief of Cuban Operations. But in many aspects,· those 
il 
:• ,, 

; 1 'i jobs sort. of overlapped in. a way because so much of my work. 
~ i 

:1 
!2 ;j in covert :action. ·in the. 'first, in '61-·' .. 62 ;: ha·d to· .. ·do. with 

·l! 
:.~ 'I . b. :. Cu a. 

n 
il 

~') !! 
!i Mr. Preyer. Still related to Cuba, did the reporter 

2J 

" d 
! Ron Kessler. contact 

// 

Mr. Phillips .•. 

you originally about .the :story? 

Yes, sir, he .ca:lled me. 

Mr. Preyer. All right, I have no further ques.tions at 

this time .•. 

Mr. PJ:lillips. Counselor, is :it out of line for me ·to:. 

~·~· \.~ $'~ Jf~ ,,~·~w· 
'••.i(i..-.• ,.1 .1.,1.! ~-~ .• , ' '• 

_,: LD ::::~: ;:;;·;.: 1·-,~,{~~;·~T:;~~~;'08~~··: ~ . .1,;·:;:;r 

:')_..,\'.~,··· !· 

t(J~ 
.. 
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,, 
\1 
ii make one other remark about Morris Bish<:)p asc!'lktiow.Tthet.·ease, 
ii 
il 

1,.1! .1.. or should I just let that one go? 
i• 
i! 

J )! 

!.I' 
~ 

li 

Mr. Goldsmith. Please· do. 

Mr. Phillips. If the stories whi.ch I have read in the 

il 
5 ;l Jack .Anderson column. are accurate, and that Mr. Veciana' s 

II 

6 il story is that he workeds for many years for the CIA and. this 

'I 
7 \1 and th:a:t and the other, and then w:as later giveri.a large payme~t 

. I 

2 tl 
il 

of $150,000 or something to reward him for his service, I I 
I 

9 ii can't .. say about. all the time that I. was in 
!j '-----------.......,...--' 
II 

:a !I and so forth, but as I recall it, those newspaper stor.:les:·, 
!J 

11 !J if they are accurate, said that he says he received this 
Ji 

II 
12 \\ large payment after I became the Chief of the Western Hernisphezre 

:I 
d 

i ~ il Division· back in Washington •. 
;I 

I bel:teveit said it was in 

" 'I 

i:.! !i s:epte:rriber of '7 3. I became the chief in the summer of '73. 
il 
:I 
l,l 

~5 

lj 

It is almost inconceivable to me that a payment of that 

l6 !j sum could be made to. a Cuban exile without. my being aware of 
i! 

17 ll it. I certainly never signed off on that kind of payment, and· 
·I 

ii 
18 ilas I recall the dates, I was sitting in that ·seat. so that 

it 

!? 1! meant that. if he indeed did receive that kind of termination 
li 
h 
'I 

2'J \I pay -- I. have never heard of such. a payment -- during that 

2' i! period, that Bill Colby must have done it, and I don't. believe 
;~~~~ ::. 

J~.·~~.r:r : 
i·~·~t'J ~'1 :1.· Bill Colby· would have done it because he would. have to.ld me 
'"' " ij 

~, :1 
L~ :;about it and ke.pt me out of trouble. 

:J 
' i 

2·~ \I 
li 
i! 

But that one asp~ct-:,;I can ·say for the record quite s'!lrely ,' 
;; 

'"..: i! I really don:'t beLieve that- anyone at CIA made a large pc,tyment: 
l ~ 
'I ,, 
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) ... · 
.:-.·) 

in I think. it was September of :'73. 

Mr. Goldsmith~ 'Are you aware of. any payments by anyone 

at .the CIA toVeciana? 

. Mr. Phi.llips •· None. Could have. been .. 

Mr. Goldsmith. You said that you had a conversation with 

~ 6 Veciana when. you. ·met him the fi.rs t. time • 
N 
c 
N 

. 
'~ z 
;-
-~ 

-
0::: 

,,, 

7 I 

I 
3 ! 

il 
II 

9 
iJ tion? 
I' ,I 

Mr. Phillips. Yes. 

10 il Mr.· Ph:illi:e.s,- ,I· wa.s simply,. answe;ring· questions~- He was 

11 il asking ~e q~estion~ ·in Spanish •. 

1 ~ II . 
·"' !I Mr. Goldsmith.... What we:re the questions? 

:I 

13 !I 
il Mr. Phillips •. Oh,. I don't know. I just·-- I had the 
!I 

1 ~ l .. ll. funny feeling when he was asking the questions. that what he 

15 . ii really wanted was~[to listen to: my accenllr.idn Spanish. I was 
!i 

16 !I thought. the. whole thing was strange because ·when he sat at 
i! 

17 il 

!j the. luncheon. table, he didn't really eat vei:y much. He spent 

18 il all of his time. looking around this room with some 275 former 
il . 

)'; II 
:1 CIA people· in i.t, as if he were looking for people.. The 
I 

20 i questions had to do. with, what were you. doing in Miami, 
! 

·:2 r ;~ • 
.;.;0"~ !! ~n Havana when you were there, this and that. and the other •. 

It.--:;:.~ : I 
iJ'~J ~.., :; 
'"' . "'-..: 'I 

II 
·I 

I was quite.,: frankly qui.te .surprised that I. was being, 

2J n 
:i questioned in Spanish • 

..... I ;i 
·,,I 

..;.·~ 

il 
Mr. Goldsmith~ Have you ever had any operationaL activity 

' • r.._, t.. ~ 

25 ;j 

:1 with. a:.'~T man named Gordon McClindon? 
q 
'I 
~ i ,, 
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---;.- -~ 

Mr. Phillips. Operational activity? 

Uihis.i1~~~:;~~·~cial ac.tivi ty:, · including the. time· when. 
.~·}::.:;~--;~~:· .. ;~-,. . ·. . 

No. 

I: was_ going to sd~Jd1 at William and Mary and I came to. 

Washington to a now defunct girls' school.· in ·Silver Spring 

called National Park College~. and when the prom was over I 

.acCep.;ted~~:a;iride ba,ck to school with a convivial fello't<'i. 

Unfortunately his :schoo.l turned out to be Yale., and I. went 

the wrong way, and it was Gor.don McClindon who took me. 

Since. then we. have become. close friends and associates, 

bU:t. I have. never had any gperational activity. wi.th him whatso~ 

ever.: 

Mr. Goldsmith~ And where does he work now? 

!J lj 
h 
il 

Mr. Phi-llips. Mr. McClindon manages· 'his. invesitrrtents •. 

!<! !! He is an. extremely, extremely wealthy man. Some of the 
II . ,, 

l s !I Congressmen may remember. the .. 'man known: on radio known as the 
J: . 

!i 
l.: ' 

Jl old Scotchman,· who was the first. man who recreated ballgames ,, 
'I 

1- lj " 

/ ·11 with sound effects records, and he became very, 'very weal.thy, 
il 

iS \\and I am now engaged with him in a television ventur·e. But 

!? il I have ·never had<;la.ny CIA activity with. him at all. il .. 

20 II Mr. Goidsmith •. Does Mr.· McClihddn do any work. with your 

'2 r ·~ 

-2~ \!brother in Texas? 
.:.:.,.:;,_...j -;-, ! 

' . 
'•. 

~,-."' .;; Mr. Phil-lips~ -No,. I think not_. 
'I 
'I 

2J j: 

ii ,, 
q 

Mr. Gold~mi_.th. 

Mt. Phillips. 

Do they know.eacP, other? 
·"'"''' 

• 1 •• 4' 

I am sure. they have met be·cause Mr .• -

23 ;j 

:i McClindon ran. at one time for the u.s. Senate. He. has. ·been 
~ \ 
;i 

:: ,, 
:! 
l! 

NW .~095.~ Docid: 32277212 Page 99 · 



57 

; ::·well known· ·in tha.t. Dallas,....For.t .. Wor .. th ·area:., I am sure they· . ·II 
2 .·!l have~ met" each other. 

: .!1 
q 
.n 

.. [~. d 't k' ' 3 " on . ·. . now.~.. .o q 

Whether. they are friends or: not; I 

!I 
~ •. !i 

il 
.:Mr. :G61a'smith. ·We chatted earlier during the re.cess, 

II 

5 ii and. I asked you some. questi.qns apout Howard Hun.t •. 
-p 

i 

6 I I. To·-y6ur kn~W:-le~ge, di'd. Howard. HU:nt and Frank Sturgis I 

i 
7 ij know .each o~~:a;-.d~nit~g<;;~heL:!:t,ime that the. Bay of Pigs 

II~.~ . -
operationi 

-
"' c-
-
"' 
u 

a 

3 l was ·under way? 
il 
!I 

.; il 
II 
ii 
,I ' 

1 o il I believe that Howa.rd. HU:nt . certainly met him during that 
!I 

Mr. Phillips. My -- I am net. real sure about this 1 but 

iJ 
!1 il period before the. Bay of Pigs. Howard for a. time wa·s living 

I, 

I 
I 

I 
I I' 

12 ll in Miami· and he .met a lot of. Cubans when he wa:s down .. ther.e, and 

' c.:; 
z 

; 3 \I ·I think in~ a. previous conver:sati:on~:we had, we were. discussing. 
:1 . 

;~ i! the fact that Sturgis was ·connected with Pedro Diaz Lunz. 
il 

15 :j I believe that it was at .that .time that Howard first met him. 

:I 
l.: !j I am not positive •.. 

il 17q 
!I 

i3 ij in which he mentioned. Sturgis? 

!,I 
! 9 II 

\1 

Mr. Goldsmith. Do you recall a conversa.tion with Howard 

Mr. Phillips. No, I don '·t •. I had so. mapy conversat·ions 

20 il with Howard Hunt and I. don• t remember the. name Stur. gis comin. g 

il 
11 ll up; no .• ·. 

;~~'?··· :: 
17;:~---j '"' !! really meant anything to me •. 

It was only after. the Watergate business. that it 

·i! "'-.._ l . ' 
II 

23 ;! Mr .. Goids;mi.th. What. about the name Frank Fiorini?. 

:-~ !i Mr:. Phillips- Yes,. that name. meant more because that 
;I 
q 

.25 :; was the·;:.::one . that you heard more. Cer.tairily I have heard ,, 

,;· ,, 
• ;t 
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of Sturgis, and this arid that. arid the other, but I don '·t. 
i! 

1 
II 

recall specifically Howard :bringing it up. lie might very well 
'i I, 

J 

ll 
have. 

4 
,, 
l! Mr. Goldsmith.. Is it your feeling, nevertheless,that 
'I 
il 

' il -· 
! 

Hunt and Sturgis knew' each other in '61? 
i 

" 
! 

6 I 

i 
Mr. PhillJips. Yes, but I can't. be positive that that is 

' !I 
7 lJ 

!I 
H 
tl 

2 'I 
q am not -- I have a feeling that they knew' .each other before. 
ii 
II 

.~ I' 7 :! 
il 

B.ut I just can't be sure. 

li 
10 ij 

!l 
Mr. Goldsmith.. Did you ever see' them to:gether? 

,, ., 

: ! Mr. Phillips. Not to my knowl.edge. I could have. 
'· ,I 
!l 

r1 2 ii 
:i 

Mr. Goldsmith. I am going to· read you a ·list of names 
!I 
;I 

1J ii very qui:ckJy. 
:I 

The names are Jerry Buchanan, Hal Hendrix,. 
,, 

1;: ii Lonnie Hudkins, Jeremiah 
il 

O'Leary. 

q 
1 : !! 
~~ Have any of these people ever served as your assets or ., 

i! 
i~ :J agents? 

;I . 
•I 

17 i\ Mr. Phillips. First of all, Jerry Buchanan is very 

il . . 
i8 !I fanu.l~ar. 

H 
One of the names you mentioned doesn't. strike any 

!? Jl bells. 
!\ 

The two newspaper men, Hal Hendrix and Jerry O'Leary 

ii . 
2C :1 certa~nly do. Jerry O'Leary happens to be a very close personal 

!I 
I 

11 r! friend of mine. 

~~1~- ;-, :! 
·'iJ' - '""" 

In neither case 'did either of these two newsmen: ever work 

me or work for the CIA to my knowledge. The-y certainly 

~. 'i ...... i! and I know that they didn't. work for me.. They .we:re both .. ,. 
" :! 
~ i ., 

.:..: ;i newspaper men:, perhaps, but .the two of them were the two tap 
J •• • •• 
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'I 

59 

eXper.ts. ·--· 

Mr. Goldsmi.th. Which two .are ·you ·referring to now;: 

Buchanan and. 0' Leary?· 

Mr:. Phillips. No, not Buchanan.-. That's -- I just 

say that is familiar to me,. but: O'Lea:.cy and Hendrix. 

Mr. Go ~dsmi th ~. Hendrix.• 

·Mr. Phillips. But when Hemdrix,'·before he went to work'' 

first· for Intercontinental Hotels and then ITT, was a top 

notch La tiri. American. correspondent as. Jerry 0' Leary has · 

continued to .be', a.nd so .they. did.:~not fit in the category 

of assets or. agents. or anything else. ".They were certainly 

I 
! 

~- I 

I 
I 
I 
! 
i 
! 

friendly. newspapet .Peopl.e we. e~changed information with .. An~ 
one result of that. is Jerry o•·~eary is a olose :personal 

friend o'f mine.. But he 'did not ·work for the Agency in··arty 

way. 

As .. , youlk.now:~:.'~;Hal Hendrix later became invo~ved in. the 

Chile~I.TT business and he was not an employee ·.of the Agency. 

Mr. Goldsmith. Have you ever given any of. these 

individuals information pertaining to the assassina:bion of 

the President? 

Mr. Phillips.· Oh, yes, certainly. I don'·t know about 

Hendrix, I don't know whether I have him, but. I ha·ve. known. 

Jerry so very well for so -- we have dinner toge.ther· and our 

wives, and .. this· and that and the other. He has: been. on the 

intelligence: .. ~· beat .• He h.asJ..fo~lowed up and I. ·ha:ve :told. him 
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.- "_;.- ~ 

. il my side of .thfngs; to~d h:im whB.t• I knew arid this thB.t and 

-2 l\ the. other. 

3 I. 
- !, 

. I• 

!I 
Mr. Goldsmith .• Could. you be,.; more. specific in terms· of 

<! il the· information that you gave him? 
II 
II 
'I' 

5- il 
ll 
il 

Mr-. Phillips. Only iri the· sense :that. I have known. 
·-·· 

o !! Jerry o 'Leary for so many years that when. we ·get together 
if 
II 
:I 

7 1
1 at dinnertime we talk about what. is ·going on in Washing,ton. !I 

!I . 
a :; I don.' t. recall specifically. 

!I ,, 
9 !J 

q 
I do recall specifically that I haven.'t talked to him 

il 
:o :1 about details of my testimony before this Committee in 1.976, 

I 
S2 I ~- ll !1 for instanqe, no.t that, but .. I certainly· have talked with him 

il . . 
12 

1

[1 'about the assassinat-ion. 

iJ \1 . Mr. Goldsmith.~ And you don't recall t.he .substance, rl. ___ ._ght :: . -'"' ·-
i! 

-:c · 1 ~ 1i now? 
·;;: il 

:_-I 2. 15 
~ ! 
q 

Mr. Phillips.·~ No. The .g:eneral, s~s:tance. -. -I think I 
·'I - .' - .... 

i 6 .I for· the record.: should say tha.t :I have. talked to a number of 
!I . J..", 

1 7 \I neWsP.apermeri generally about thEi assassina t:ion. I have. beei>. 

12 ll on the David,,E'Suskind~" talk show about it, etc., etct,. etef,;o 
il 

.. :.-. 

rr. 

! ? lj 
li Mr. Goldsmrfr.h. What about Jerry Buchanan? 

1
'J ~~~--· ... Mr. Phillips~ That name is· familiar. I don't ,p'race it 

'? T I 

~-~~ i right .. now ... , 1 -.'. 
~~:'i:.~;c: A') :1 ' <' '<' 

· 1Y< ·"-- :[ Mr. Gold;sini th .-: .Y6u. 'i~~ica t~d that there were two people · 
' q ., 23 !! . . • . \ . . 

:l that y.ou dish).lssed ~he ~.ssassin:ation with. O''L~ary_·was one. 

' • 1,_ 

Who ·wa.s the other? 
I I,· 

Mr • J?.hillips • >I' suppose :that':· I Would say that. I,-.,;.. I 

. ~ ' : :· .· "r 
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i 
i 

ij 

il 
'I 

would have~-~to-::SSA-Y that. I discuss·ed it .with Hendrix because when 

i 1', - il I used to see Hendrix on many occasions we woa:lid. talk about 

3 everything that had to do with .Latin America and I just, I 
i:t,:l 

·' 11 think it is inevitable that we must hav:e talked about the 

~ il Kennedy- Assas_sination~~ 
:I 

6 il ii so forth. 

He kriew I was in Mexico City and 

I certainly don't. recall any specifics.: 

7 II. Mr. Goldsmi:th. .E:'i!lally; did Howard Hunt or Frank Bender II 
!j 

2 iJ ever ask. you to help finance the repair of an airplane,,_: a 
" :: '· - ' • ~ > •• 

9 il ·B.:..25 ·owned by Frank Sturgis? ,, 
!i ,, 

1 Cl ll 
H 

Mr. Phillips. Well, if it was --

I 1 ll ,, 
:I 

Mr. Goldsmith~ The 

~ .., II ,_,_ ' purpose. of this would have been to have. had Pedro Diaz Lunz il 
•I 

1
..: \! fly leaflet missions over Guba • 

!j 
·_, _,1 :: ,I 

ii Mr. Phillips. Yes, I recall that Howard --: (IZl don't 
:, 

15 l! believe· i.t was Bender because· Howard and Bender hardl:Y:!·ever 
!I 

l-5 ' :I got together. They weren't getting cilong very well in those 
'I 

17 \j days, but. I do. have the recollection of Howard ~ow.:i.iig. ·tb .~ 
i! 

18 'l il me and. talking about the airplane, and I sort of had .the idea 

1? 'II ll that I gave them some money so that this man. could drop some 

2JJ. !1 . .~·· 
, leaf':lets · or something like that, but now that you refresh. 

23 

~, 

ll -
:: my:. memory, I. think it was to. repair the pl:·cmef~'.'''S.o that they ,, 
d 

:: could do it. 
!i 

Yes, I recall that, but .I recall it being· Howard· Hun~ 

"_. .. !i and no.t .. Bender. 
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an example of·a situation which leads you to believe that 

.., :: Hunt and Sturgis in fact knew .each other? 
;!-· .· 

... · :;·. 
' !i 

!I 
Mr. Phillips. Yes, I think so .. 

:i il Hunt's. 
!i 

book mentioned the .fact that 

I recall that Howard 

he had come to me and 
I 
I 
I i\ 

.. ii I said 
il 

sure, you can have some money fo.r the plane or somethinq 

6 il like that. 
!i 
!! 

7 ij 
I. 

Mr • Goldsmith.:: . I have nothing further. 
il 
'I .-. !i Have you written a book or are.you writing Mr ·~ Preyer •. 

9 il a book? Did I get that from the. testimony? ,, 
ii 

· Mr. i: ·Phill:ips. _. ·sir, I have wr.i tten. a book which has 
I 

il il now 
li 

been. published, and dsuring in. 1976 when. ·I appeared 
!I 

12 !I before you T submitted for the record :at that time the pages 
I; 
!\ 

i3 \l·of the book which had to do with the. Kerineay assassination. 
:I 
il 

1 <! ii Since then I have written another book which is go in. g to be 
il 

:s :l published in October, but it is fiction and it does not have 
II 

!I 
l6 :1 to do with assassination, with· the Kennedy assassination. 

il 

1-.• il 
!I 
il 

Mr. Preyer. For the record, I will ask, ha.ve you ever. 

ia il seen or ever met Lee Harvey. Oswald? 
II 

:9 II 
ll 

Mr. Phillips. 

2
'J il Mr. Preyer. 

i!has at. this time? 
t: 

Mr. Fithian .• ]j 
'! ., 

1J 'I 'iquestions just to 

Sir, I havemt.: 

Are there any other questions that anyone. · 

I would like to ask two very swe~ping 

.satisfy my own curiosity. 

":._: !\ You have. been pretty. close to this whole :st·ory of. the · 
!I 

_.:: ·\assassination and were on the scene where. part of it was 
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,·I 

II played out .. 
H 
!I 

. 2 q 
II 

Is. it your judgment that Le'e Harvey Oswald wa:s a lone 
ii 

J i/ assassin? 
il 
!I 

.• il 

!I 
Mr. Phillips~ Sir, it is obvious that :I don't. have 

' !J the informatiml.. -that you do, -.es·p~cd:ally about o·aTI'as· •. 

ii 6 II But ·it is. my.belief that until I see someother evidence 
II 

!I 
7 il to the.~contrary, God knows. I wo.uld like for it .. to. come out 

II 

· .:.1 !I that FideL Castro .was ·responsible ~or that the. Soviets were 
'· 

9 iJ responsibie. because there are so many people.; especially on ,, ,. 
)! 

1 o \1 college .campuses· who are convinced the CIA did it • I found 
!i 

11 II myself being· accused publ.icly of pe,rjury before the Congress 

12 by Mark. Lane during debates on college campuses, so I would 

~ -13 il like for 
:. 

somethi~g ilke :.-this to: come out, but I know. :o:f .no 

? 

·Z. 

" II 

ll 
1 :! !i evidence 

ii :I 

15 1! it and . ~~ I 

" ~ i 

'to show .that .the Cub~s ·or: the ·soviets·. put .. him .up to 

I just have: to_goalong on ·the side ~that he was a . 

1.: :1 kind of a loony fe'llow who decided to shoot the President,. and 
!I 
i! 

11 ii he did. 
li 

I. just have to: comedown. on. that. 

i8 :I In a «:ase:o?ion the west coast, two women tri~d separateTy 

" 
! 1 II to assassin:at~ President .·Ford within a very short time of 

h 
II. 

2·J !.-!' each. other. We never hear the .slightest suggestion that there 

'2 1 • . • 
·~~ :l was a conspiracy, and the: .reason, I bel1.eve, 1.s ·.tha.t .. they f 

· .iy~~ 2:2 :1 missed. Lee Harv~y Oswald didn't miss,· and the American publi~.: 
II 
:1 i 23 :: doesn•:t. want to believe that one man could murder Camelo.t. 
!! 

~' ;i 
'" ... il And. so I come' down on ,tha.t side. but that .is j u:s£il\opinion •. 

il 
2.5. :; :! · Mr. Fi:thian. And you have no inkling that an yon~ f.~ 

i 

" '\ 
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.. 

!J 

il 
' 

'I 
:i 

the. organized crime sector might ·ha:ve had any interest in 

·this. · 

il 
3 

'I 
II 
! 

Mr •. Phillips. No., sir,. I. do not~· 
I 

.l 
:! ! 

i The Chairman asked me . a minute.· ago if I had known: Lee 
' 
ii ~ ,, Harvey Oswald. I have a number :of chi.ldren yet· to: go· through 
!I 
il 

·· ::: ii college,: and I am in the leC:tU:ring blis·iness, and I co.uld 
. ll 

. . ~ 1 
··!I 

? li qua:drup;;be0my income overn~.· ght if I co.uld. chan. ge · the title 
il 
!l 

-~- ii to. the CIA Man .. Who Knew Oswald. I. would make haT£ a m. illion. 
~ !I ,, 

!I 

9 !I dollars next year~ But .I. don•·t know· of any such ·gonnections ... · 

!I 
IG :l Mr. Fithian~ Thank you, Mr. Pl'iillips. 

:I 
il 

:; ;j Mr·. Preyer. Thank. you,. Mr. Phillips .•. 

:!.l' 12 As was. indicated earlier, when. we complete.the testimony; 
ii 
n 

i J !! we. do. make availabler,·to: the wi:tness an oppor.tuni·ty_ to' make a 
li 
!I 

:,: ii statement for five minutes. If you have a fur.the'r statement. 

1:5 !! ·that yo.u would like to make. a.t this time we .wilL be happy to 
" II. 

!j ·. . ,, .L 
15 :1 hearb..r;..t.• 

:1 
il 

17 i' ... II 
.!1 

Mr. Phillips;. Sir, I think I just made more sta.tement 

L3 il than you would want to· hear. 
il . 
I' 

! 9· tl 
!I 

I would like to say I would be delighted to comeback to 

2'J j this Commi.ttee any time and try: to be as useful as I can .• 
l·' 

" . !; 
•,) ., 
;! that~ 
:I 
ii 
:i 23 ,, ,, ,, 
:! 

Mr. Preyer.·~ Thank you, Mr. Phillips. We. appreciate 

May I ,ask you; f~r ~on:e :thing> · Couid yo.u provide us with. 

=·~ !I a pict~e of, yourself abo.ut :the year .1963? If you are like 
il ' ' ' •' ' .. . .... 

""" .. j :>r: -~ i ..... ~ .; 

.;;:; ii me' you probably only hav~ those, ... hi.gh .. school pict'ure·s av.ai:~able:~·· 
,! 
'I 
ii 
:: ,, 
:\ 

.n 
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Mr. Phillips .• Generally speaking, sir,. spies. don;• t 

- Jj keep a lot of pictures of themselves, but .T have one of them 

.l !I in. a NaYy' :tini,form in Mexico. Ci't:Y about ;that tim~ when I was· 
il 
ll :.t lj im;;-,a play, and. I was playing .the part. of a Naval officer,.· and 
I. 
ll 

5 il it is about 1963,' and I can. provide .the Committee with that. 

6 I' I Mr • Preye3:. . Thank you·. 
tl 

!I 
7 li .Mr. Goldsmith.: :Mr .. · C::hairman, excuse me. I would like to 

'· 
Jl ' 

e i! interrupt.·~ Before r: .. forget,.:.·r. would like. to: have. the 
i I ;. · . · · :: · · . , · · ~, 
n . . . , . 

9 i1 .photograph we showed Mr·. P}.1i·llips marked as JFK Exhibit 104 
il . . . . 

10 ·11. and ·i-ntroduced ··into: .the. ·.redord·. 
~ ;:'I .·. . ... 

~ ..... ! l j: Mr. Preyer.. Without objet:'tion, tha.t is ordered,1 admitted 
·:·1 'I 
::~ . !i 
-'- 1 2 11 in ·the record. 
<; '! z i: I 

11 q 
!I 
ii 

· (The document re.ferred to .was mar~ed 

;J 1i 

ii 
il 
'I 1.~ ! 

" il 
L-5 ~~ 

!I 
ii 

~ 7 l\ ,, 
[1 

! 

as JFK Exhibit No •• · 104: .for 

ide:riti.f ica tion. ·) 

Mr-. Prey.er • We apprec.iate .. very much your. appearing here 

today, Mr.. Phillips, and at thi.s time we wi:l.L excuse you, 

and I hope we. ·haven • t inconvimienced you too much.. We 

appreciate~x';y:our~f,\arranging your schedule· to. be here today.:-

The Commi\ttee will recess at this time until 9:00 o.' clock 

tomorrow morning in room 1310 'of. the Longworth Building. 

(Wher.eripon, at,.·.6:·os o'.clo·ck p.m., the :subcommittee recess~d, 

to reconvene· at 9:.00 o'clock a.m.-'f-· 1 Wednesday, Apr:iL.26,· 1978~) i 

,., .· 
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